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ZAKLJUČENO ZASEDANJE CENTRALNEGA KOMITEJA KPI

ODLOČEN ODGOVOR BERLINGUERJA 
POLITIČNIM STALIŠČEM AMENDOLE

Tajnik KPI zavrnil predlog o «žrtvovanju brez 
preobrazbe», kar bi pomenilo predajo brez boja

Vofjj . " Enrico Berlinguer je go- 
Seg J.11 je imel zelo posrečen po
lo' ~a Je bil uspešen, se je mo- 

®°k>viti takoj po zaključku 
s&ij S® govora, ko so komuni- 
taj, v°ditelji začeli zapuščati dvi- 
\>ih Botteghe oscure. Z

obrazov je odsevalo olaj- 
Zaradi od vrnjene nevarnosti. 

t(tinu ■ 80 bili bolj mračni, toda 
biia r, Je. bila zadovoljna. Seja je 
ginjena, in čeprav je bil 

farjev poseg vsaj formalno 
mnogih, se je takoj ra- 

\ *, ba je bila razprava konča- 
b>»eriul- °®tali prijavljeni so se od- 

nastopu, med njimi tudi 
(k a' Zgodaj popoldne je sicer 
!aldi .^onte povzel v 10 minutah 
%'u ’ *"°ba sklepno resolucijo 
'o Kfatko, ki odobrava Pajetto- 
HijPoročilo o evroizstrelkih in 

Antejevo o gospodarstvu in 
V’ ter obvezuje stranko, da se 
tej,/®1'1 za razorožitev, družbeno 
<° bii-nosb gospodarski razvoj) 
®Wrlie razc*ebb časnikarjem.

Sltegg a° Berlinguerjevega opoldan- 
^ Sovora so pa razdelili šele 
JojL zvečer. Razlog je jasen: ta 
*H)va bpstane politična podlaga za 

®nje KPI, po premostitvi težav

s skupščine pokrajinskih tajnikov 
in odgovoru na napad Amendole. Do 
njega je bil Berlinguer zelo oster, 
vsaj kar zadeva temeljne smernice 
ni dvoma, da je bil «ne» odločen. 
Pri tem se je tajnik močno usme
ril v levo, poudarjajoč tematiko 
družbene preobrazbe, z odločno o- 
brambo plodov 15 let bojev in za
vračanjem Amendolovih kritik gle
de dobe 1968-69. Postavljena pred 
izbiro med napadalnimi stališči de
snice in tajnikom, Ji ohranja odpr
to razpravo o preobrazbi, je stran
kina levica (zaradi boljšega razu
mevanja: tisti, ki so na julijskem 
CK krivili tajništvo imobilizma) ta
koj sprejela premirje.

V kritiki proti Amendoli je bil 
Berlinguer učinkovitejši kot v ne
deljo v kinu Adriano, manj ideolo
ški in stvamejši. Argumenti so bili 
naslednji: KPI mora tolmačiti na
raščajoče neugodje italijanske druž
be, drugače se bo to gibanje obr
nilo proti njej. Amendolov predlog 
pomeni v bistvu »poziv k vrsti odpo
vedi in žrtev*, ki bi pripeljale le 
do ohromitve KPI. «Kaj naj predla
gamo upokojencem, mladini, žen
skam delavcem?*, se je vprašal 
Berlinguer. Po njegovem mnenju bi

V
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^ KOT DVA TEDNA PO DRŽAVNEM UDARU

bolivijski diktator 
prisiljen odstopiti
p0/fr,
tf/

Ovnik Natusch Busch popolnoma osamljen tu- 
oboroženimi silami • Kmalu nove volitve?

Sh d'*' ~ Polkovnik Alberto Na- 
%.«Psch, ki je v Boliviji pred
* lt^,lrni dnevi prevzel oblast

avhn državnim udarom, je 
NamV^era' P°d ostrim pritiskom 
j-jj Sre,nta. sindikalnih organiza- 
i kfmA ^ oboroženih sil odstopi
jo, a n<5alo se je tako sicer krat- 
“hjSL ^o razburljivo obdobje bo- 
!’iti zgodovine, kjer so blisko-
* ta.‘!avni udari in vojaške vsta
ja 0 rekoč «na dnevnem redu*.

samega začetka je bilo si- 
<Njf.Sn°' ^a j° Buschov poskus 
5*1 le n,a Propad, saj ga je pod- 

. oboroženih sil, ki je na- 
Hih al politiki zakonitega pred- 

Guevare. Kljub nasproto- 
ai 0ra.i vsega prebivalstva,

• študentov ter medna- 
L°'W,hSarne*osH Bolivije, pa je 
fot J01« vztrajal na oblasti več 
% j:,?, tedna, v katerih je izgu
bi) več kot 300 ljudi, dr-
? iLPa s® je še bolj pogreznila 

a družbeno in gospodarsko 
^ režim niso podprle niti 

e države Amerike, ki so v 
Soz 0st* brez »omislekov nudile 
Sjp raznjm diktaturam, ki so s 
% varani na vse načine podpi- 

dr,,-, e ameriške multinacional- 
zbe. ki imajo v Boliviji še 
Ve.bke interese. Gotovo naj- 

J bi) 0vara za polkovnika Buscha 
odpor ljudskih množic 

P ii 'n študentov, ki so takoj 
fš paQan Po državnem udaru v 
% >n v vseh največjih me- 

i ‘ tev?1'' na ulice ter demonstri- 
SSSft' vojaškemu puču. Samo v 

'Pestu je v spopadih med 
'V^nti in vojaki izgubilo živ- 
i st° ljudi, medtem ko

a'ne organizacije oklicale 
*if0ni') stavko, ki je 'popolnoma 
^avj a gospodarsko dejavnost vi

t »dl Parlament ni klonil politi 
ft '■ v ^i^ovnika Buscha, ampak 
,al . Sem svojim ugledom priti- 
i ^ikov v°isk« naj nc podpira u 
%lj v. v vrstah katerih so se 
Mdj.jpPiavljati prvi spori in ne- 
?‘Iq l j. Včeraj pa kratko obve- 
5 je “bvijskega državnega radia, 

.'jftovp^.atusch Busch odstopil, brez 
o ®st , ’ kdo bo sedaj prevzel 
Ncil državi V La Pazu se je 

Pv da bo ponovno prevzel 
^rcvo republike odstavljeni 

fJ*o .[p k Guevara, vest pa so 
JH, Z*Pantirali. Vsekakor je go- 
l?sPoUa bo predsedniške posle za- 
Nt^vijala predsednica par- 
> Lidia Geiler in to morda 
V6 k;t?pi°šnih volitev, ki bi mo-

i Tttoio »vrihnrin letfl.
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Alberto Natusch Busch

bil prvi rezultat Amendolove linije, 
da «bi v nekaj dneh ali nekaj ted
nih imeli proti sebi narod na uli
cah, delavske skupščine, manifesta
cije*.

«Žrtvovanje brez preobrazbe bi 
moglo kvečjemu upočasniti propa
danje, ne pa ga preprečiti*, torej 
Amendolova linija ne bi mogla ni
ti zagotoviti rešitve države, take, 
kot je danes. Berlinguer je zago
varjal «prelom*, ki so ga povzro
čile v sistemu borbe zadnjih let in 
je za to priznal zaslugo delavske
mu gibanju, «Naša naloga je, da 
ustvarjamo nova soglasja, nova rav
notežja*, je poudaril, «najhujši po
raz bi pa bil poraz brez boja*. Ob
tožbo frakcionaštva je obrnil na A- 
mendolo, ki ga je pozval, naj bolj 
pazi na besede, ker ni mogoče pod
tikati, da je v KPI kdo, ki «misli 
graditi socializem na ruševinah dr
žave*. Pohvalil je pred zaključkom 
še vlogo «centra* v stranki, ki ne 
izvaja «malega posredništva*, am
pak izdeluje inteze in je poudaril, 
da je v boju na dveh frontah sko
raj vedno najtežji tisti «proti onim, 
ki se ne marajo več boriti*, torej 
proti desnici.

V ozračju, ki se je v primerjavi 
s prejšnjim dnem odločno spreme
nilo, je bil Amendola manj zado
voljen. Uspelo mu je sicer, da je 
vsilil nekatere teme v diskusijo, 
toda na koncu so se stvari uredile, 
stranka je spet našla notranje rav
notežje, s tem, da se je tajnik pri
bližal strankini levici, ta pa po
novno njemu.

Sestanki Cossige 
s tajniki strank

RIM — Po včerajšnjem posebnem 
sestanku na vrhu z vodstvom lastne 
stranke, se bo predsednik Cossiga, 
kot se je izvedelo v vladnih krogih, 
srečal najverjetneje prihodnji četr
tek in petek s tajniki KD, PSDI, PLI, 
PSI in PRI .torej strank, ki so ne
posredno flli posredno (z vzdrža- 
njem) omogočile umestitev njegove 
vlade.

TEHERAN — Zasedba ameriške
ga veleposlaništva v iranskem glav
nem mestu z zadržanjem večjega 
števila talečv, ki je povzročila* pra
vo gospodarsko in politično vojno 
med Iranom in ZDA, vzbuja vse 
večjo zaskrbljenost v svetu ter od
pira vprašanja, ki bi skalila že 
tako napete odnose med državami 
proizvajalkami nafte in Zahodom. 
Odločitev teheranske vlade, da pre
kine dobavo petroleja Združenim 
državam Amerike ter Carterjeva 
odredba za blokado iranskega pre
moženja onkraj Atlantskega oceana 
sta namreč sprožili vrsto verižnih 
mehanizmov ter reakcij, ki bi lah
ko že v kratkem negativno vp ivali 
na gospodarsko ravnotežje med dr
žavami. ki so vezane na Was 4ng- 
ton in med nekaterimi arabskimi 
državami, ki bi v bližnji bodočno
sti lahko odločneje opc le Iran. 
Upati je torej, da bo v te.i ključnih 
trenutkih, predvsem v Teheranu, 
med verskimi voditelji, ki v tem 
trenutku dejansko vodiji državo, 
pravladala razsodnost ter zavest, da 
mednarodne spore ter žarišča na
petosti ni mič rešiti z zasedbo vele
poslaništev ter s talci, i 

Gospodarska kriza ter morebitna 
petrolejska blokada s strani arab
skih držav bi torej sprožili ze o ne
varne reakcije predvsem v ZDA,

.............................................................................................................................................................

V TURINU SE JE ZAKLJUČILA PRVA FAZA «ZADEVE FIAT»

Poziv CGIL
državnim uslužbencem

RIM — Tajništvo CGIL je pozva
lo državne uslužbence, ki bodo 18. 
in 19. t.m. izvolili svoje zastopnike 
v upravne svete ministrstev, naj 
glasujejo za liste, ki so jih pred
ložili CGIL, CISL in UIL. Enotna 
sindikalna zveza se zavzema za po
enotenje službenih odnosov in za 
reformo javne uprave, poudarja po
ziv, medtem ko avtonomni sindikati 
zagovarjajo le cehovske interese in 
male privilegije v okviru džungle 
prejemkov.

TURIN — Organizacija «Ronde 
comuniste* si je prevzela odgovor
nost za atentate na dve predstav
ništvi avtomobilske tovarne Fiat. 
Papirnate bombe so povzročile le 
manjšo škodo na navojnicah, tudi 
nekaj steklenih izložbenih delov se 
je razbilo.

PREDSEDNIK IS SRS DR. ANTON VRATUŠA SPREJEL ENOTNO DELEGACIJO SLOVENCEV V ITALIJI

SLOVENSKA NARODNOSTNA SKUPNOST MORA POSTA Tl 
OSNOVNI DEJA VNIK PRI REŠEVANJU SVOJIH VPRAŠANJ
Osimski sporazum zagotavlja narodnostni skupnosti globalno zaščito ne glede na administrativne meje 
med pokrajinami - Člani delegacije seznanili predstavnike izvršnega sveta z zamejsko stvarnostjo

Delegacija IS SR Slovenije na srečanju z zastopniki Slovencev v Italiji
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KIJI H NEVARNEMU ZAPLETU GOSPODARSKE VOJNE MED DRŽAVAMA

Islamski študenti nadaljujejo 
z zasedbo veleposlaništva ZDA

V Iranu umestili novo vlado, niso pa imenovali novega ministrskega pred
sednika - Nepotrjene vesti o sporih med verskimi voditelji in vojsko

izjavil, da. bo v petrolejskih doba
vah v prihodnjem letu »luknja*, ki 
bo dosegla 20 odstotkov porabe iz 
leta 1979. Gre za 21 milijonov ton 
petroleja, za katere pa Rebecchini 
ni povedal, kje bi jih dobili ali ka
ko bi jih privarčevali.

ki bi z druge strani prekinile go
spodarski izvoz v Iran, z neprecen
ljivo škodo za to gospodarstvo.
Mnogo bo odvisno od stališča, ki 
g., bodo dokončno zavzele nekatere 
arabske države, proizvajalke naf
te, kot sta Irak in Libija, ki podpi
rata dogodke v Teheranu, mnogo 
pa bo odvisno od razvoja dogodkov
ter notranjih odnosov v Iranu. | rim — Vsedržavno tajništvo enot- 

Islamski študenti so, vsaj pj u- nega sindikata kovinarjev FLM je 
radnih vesteh, trdno odločeni na- izrazilo popolno podporo štiriurni 
daljevati zasedbo veleposlaništva pio5ni stavki, ki je oklicala zveza 
ter nimajo namena izpustiti nobene- ;qil - CISL - UIL za sredo, 21. t.m. 
ga talca. Pred poslopjem ambasade n je pozvala deželne in pokrajin- 
še vedno množica ljudi burno zahte- , .e organizacije ter tovarniške sve- 
,va izročitev Reze Pahlavija, med- ^ naj prispevajo k velikemu uspe- 
tem ko si po teheranskih ulicah lu obrije 
stalno sledijo protiameriške manife
stacije. Kar zadeva govorice in 
domneve o morebitnih sporih med 
aiatulahom Homeinijem in njegovi
mi pristaši ter med vojaškimi o- 
blastmi, ki bi nasprotovale nara
ščanju verskega fanatizma v drža
vi, si ostale tudi včeraj nepotrjene. 
To, ua vlada predvsem med neka
terimi vojaškimi pove jnil nezado
voljstvo nad politiko a;atulahov, ni

Huda letalska 
nesreča v ZDA

NEW YORK - V četrtek je nad 
severnoameriško državo Arizono 
strmoglavilo letalo DC-3 krajevne 
družbe »Nevada Airlines*, na kate-

nobena novost, je pa zelo težko in rem je bilo 44 oseb. Po prvih
__ k . ji . . i______ i Tiaofah Izi id mvrpHrttifllp JITTIP-

i*« O' maja prihodnjega 
Sr *OTei' ^ je položaj v 
h1® st*0 Vstopu polkovnika Bu- 
?l it) °ra.i popolnoma normalizi- 
25% da bo Bolivija, brez zu- 
JS ■ Pritiskov, lahko demokra- 
\|k];iZv°lila novega predsednika 
^ (st)

Atni ^ — Po dolgi preiskavi je 
Pravdnik Spadaro podpisal 

tn ’ s katero bodo predali po- 
tSJ sodišču skupino 12 do- 
(v sivi Aoristov, ki so jih osu-
llTObjj^vvanja s »Primo lineo*.- 
|P% Ca je kar zajeta, saj osum- 

, tctžujejo organizacije obo- 
.%i. (JPlpe s prevratniškimi na- 

, “toženci naj bi tudi skušali 
^ ,2,°d>ni, ropi in teroristični-

drlavljansko vojno.

POTREBEN BO NOV SODNI POSTOPEK 
ZA PREKLIC ODPUSTOV 60 DELAVCEV
Vodstvo Fiata je z izplačilom zaostalih mezd zadostilo odloku 
pretorja, ki pa je družbo obsodil na plačilo sodnih stroškov

TURIN — Delavci, ki jih je «Fiat 
auto ''ja* drugič suspendiral, ne 
bodo smeli, vsaj do nadaljnjega v 
tovarno. To je smisel razsodbe sod
nika za delovne spore dr. Conver- 
sa ki je tako zavrnil priziv prav
nih zastopnikov kazensko odslovlje
nih delavcev. Converso se je v raz
sodbi skliceval na delovno pogodbo 
za delavce tvinarske stroke, ki 
predvideva »previdnostni začasni od
pust*. S tem se je spor Fiat — od
puščeni delavci pravno končal, ven
dar je pretor na podlagi obstoječih 
norm obsodil turinsko družbo na pla
čilo sodnih stroškov v višini 1.952.000 
lir. Ta sklep je pretor opravičil s 
pripombo, da bi se delovni spor če 
bi se nadaljeval, negativno končal 
za tovarniško vodstvo. Tu je treba 
pripomniti, da je dr. Converso med 
prvo razpravo izdal odlok, ki je 
Fiat obvezal, da je ponovno spre
jel v službo delavce, katerim je mo
ral plačati plačo za vse dni suspen
zije. Tedanji odlok jr bil neopore
čen. ker je Fiat predložil, v na
sprotju s pravno zakonodajo, ne
popolno motivacijo suspenzije. ■

Vodstvo Fiata je v celoti in brez 
priziva upoštevalo pretorjev odlok 
in je delavcem brez odlašanja na

kazal zaostale plače. V tovarno pa 
jih ni pustilo: že ob vhodu so de
lavce čakala nova pisma, tokrat s 
podrobno navedbo obtožb, na podlagi 
katerih je Fiat sprejel »disciplin
ske ukrepe*. Jasno je, da so su
spendirani delavci vložili priziv in 
zahtevali od sodnika za delovne spo
re, da razveljavi drugi Fiatov di
sciplinski ukrep.

O tem so včeraj razpravljali 
na preturi. Dvorana je bila polna 
do zadnjega kotička, pred sodnim po
slopjem so se zbrali delavci s tran
sparenti, policija in karabinjerji pa 
so celo področje močno zastražili. 
Po govorih odvetnikov delavcev, ki 
so sprejeli pravno zastopstvo sin
dikalnih organizacij in delavcev, 
teh je bilo 10, ki so zaupali obram
bo »alternativnemu kolegiju zagovor
nikov*, ter seveda posegu pravnih 
zastopnikov turinske tovarne, se je 
pretor umaknil v posvetovalnico, od 
koder se je po 3 urah in pol vrnil 
v sodno dvorano s pravno utemeljit
vijo zaključka delovnega spora.

Razsodbo so delavci sprejeli z ne
jevoljo in pretorjeve zaključke, ki 
so potrdile, da je Fiat v celoti iz-
« »1 : 1 Mttir« J1 /lir P* /> LtvIKlivI

Ni dovolj, vztrajajo sindikalni pred
stavniki, da Fiat izplača zaostanke: 
delavce bi morali dejansko pustiti k 
delovnim mestom, kar pa se ni zgo
dilo.

Kaj sedaj? šestdesetim začasno 
odpuščenim delavcem ne preostaja 
drugega kot vložiti priziv. Če tega 
ne bodo storili v določenem roku, 
lahko direkcija Fiata preide k do
končni odpustitvi z dela ali pa, kot 
se govori v Turinu, bi se zadovoljila 
le z disciplinskimi ukrepi kot so 
globe in podobno in delavce seveda 
ponovno prepustila v tovarno. Bolj 
verjetno pa bo, da bodo suspendira
ni delavci vložili priziv na sodnika 
za delovne spore.

BEOGRAD — Zvezni sekretar za 
zunanje zadeve SFRJ Josip Vrho 
vec je včeraj sprejel iraškega mi
nistra za trgovinsko izmenjavo s 
tujino Alija, ki se mudi na uradnem 
obisku v Jugoslaviji.

PRAGA — Včeraj je dospel na 
uradni obisk v Prago avstrijski mi
nister za zunanje zadeve Pahr, ki 
bo imel s češkolovaškimi oblastmi

polnil njegov prvi odlok, so kritizi- razgovore o razvoju sodelovanja 
rale tudi sindikalne organizacije. | med državama.

v tem trenutku skoraj nemogoče, da 
bi ta odpor prišel na katerikoli na
čin na dan. Ajatula' Homeini uživa 
med iranskimi množicami tak u- 
gied, ki bi v primeru kakega dr
žavnega udara ali podobno, spro
žil v državi bratomorno vojno. Ni 
pa izključiti, da obstajajo med sa- 

! mirni verskimi voditelji nesoglasja 
glede razvoja dogodkov po zasedbi 
veleposlaništva ZDA ter predvsem 
načina, kako zahtevati šahovo izro
čitev.

Kot je bilo pričakovati so v iran
ski prestolnici včeraj umestili novo 
vlado, niso pa imenovali ministr
skega predsednika na mesto, ki je bi
lo nezasedeno po odstopu Bazarga- 
na, ki pa je še vedno član revolu
cionarnega sveta. Funkcije predsed
nika vlade bodo sedaj praktično o- 
pravljali verski voditelji ter pred
vsem Homeini.

Iz Washingtona pa prihajajo ve
sti, da skoraj vse ameriško javno 
mnenje podpira Carterjevo zadrža
nje do dogodkov v Teheranu, kar 
mu bo gotovo v veliko pomoč za 
bližnje predsedniške volitve. Ame
riško vlado pa zaskrblja morebitna 
petrolejska kriza, ki ne bi pozitivno 
vplivala na položaj dolarja na va
lutnih tržiščih. State Departement je 
tudi včeraj odločno zanikal vsak 
načrt za morebitni vojaški poseg v. 
Iranu, o katerem so tudi včeraj pi
sali nekateri kuvajtski časopisi, (st)

RIM — Preiskovalni sodnik Fran- 
cesco Amato, eden izmed sodnikov, 
ki vodijo preiskavo o ugrabitvi in 
umori predsednika KD Alda Mora, 
je pridržal profesorja Paola Pozzi- 
ja, ker med pričevanjem v prid pa- 
dovskega profesorja Tonija Negrija. 
ni hotel odgovoriti na vsa zastav
ljena vprašanja.

V prihodnjem letu 
20 odstotkov manj 
petrolejskih dobav

RIM — Podtajnik v ministrstvu 
za industrijo Rebecchini je na sre
čanju s sindikalnimi predstavniki

vesteh, ki jih je posredovala ame
riška policija, naj bi vsi potniki in 
č ani posadke izgubili življenje. Le
talo je bilo namenjeno na letališče 
narodnega parka »Grand Canyon».

V TURINU

Atentat RB 
na vojašnico 
«Lamarinora»
TURIN — Rdeče brigade so 

si prevzele odgovornost za a- 
tentat na bivšo vojašnico «La- 
marmora* v Turinu, ki so ga iz
vedle v četrtek ponoči. V tele
fonskem sporočilu nekemu tu- 
rinskemu dnevniku brigadisti 
hladnokrvno izjavljajo, da so 
»izvedli z uničevalno logiko na
pad na oklopno vozilo karabi- 
njerjev ki pa je samo zaradi 
tehnične napake propadel*.

Proti bivši vojašnici, ki je 
sedaj preurejena v sodišče, so 
teroristi izstrelili protioklepno 
raketo tipa energal, J jo ima 
v dotaciji italijanska vojska in 
sproži pri eksploziji tako uniče
valno moč, da dobesedno stopi 
večcentimetrski oklep. To po 
meni, da le po naključju ni pri
šlo do pokola treh karabinjer
jev, ki so se nahajali v oklop- 
nem vozilu, v katerem stalno 
stražijo pred sodnim poslopjem.

Zakaj atentat na vojašnico? 
Verjetno je v zvezi s procesom 
proti »zgodovinskim voditeljem* 
Rdečih brigad. Tam je namreč 
potekala leta 1978 prvostopenj
ska razprava, 28. novembra pa 
bodo Curcio in ostali prisostvo
vali prizivnemu procesu.

čeprav je raketa, ki so jo 
brigadisti izstrelili v četrtek, 
različnega tipa od onih ki so 
jih pred kratkim zaplenili v Or
ioni, je vsekakor zaskrbljivo 
dejstvo, da se teroristi poslu
žujejo vedno nevarnejšega in iz- 
branejšega orožja za svojo kr
vavo dejavnost.

Eno leto po obisku v Ljubljani, kjer se je sestala z izvršnim 
svetom in s skupščino republike Slovenije, se je enotna slovenska 
delegacija včeraj ponovno, tokrat v Gorici pogovarjala s predsed
nikom in člani delegacije IS SR Slovenije, ki se v Furlaniji - Julijski 
krajini mudi kot gost dežele. Srečanje, ki je potekalo v prisrčnem 
in sproščenem vzdušju, je nudilo priložnost, da so zamejski Sloven
ci najvišje predstavnike matičnega naroda informirali o svojih pro
blemih in še zlasti o postopnem slabšanju svojega položaja, v ka
terem se — zaradi ofenzive na
sprotnikov Slovencev in italijansko- 
jugoslovanskega sodelovanja — ob
čutno zmanjšujejo možnosti za u- 
veljavljanje njihove osnovne zahte
ve, se pravi sprejema globalnega 
zaščitnega zakona.

Predsednik izvršnega sveta dr.
Anton Vratuša je pokazal polno ra
zumevanja za težave, ki jih slo
venska narodnostna skupnost sre
čuje pri uveljavljanju svojega ena
kopravnega položaja, ter je dejal, 
da gre za procese širšega značaja, 
v katerih se bije boj za uveljavlja
nje enakopravnih odnosov med ljud
mi in med narodi, za uveljavljanje 
koeksistence med državami z raz
ličnimi ureditvami, za. boj proti 
vmešavanju v notranje zadeve su
verenih držav. Jugoslavija ima te 
principe vgrajene v temelje svoje 
neuvrščene politike ter predstavlja
jo sestavni del politike odprte meje 
in dobrega sosedstva. Toda narod
nostne skupnosti morajo dobiti svo
je pravice, kot je bilo to zapisano 
ob srečanju predsednika Pertinija 
s predsednikom Titom, in kot je 
bilo poudarjeno ob obisku zveznega 
sekretarja Vrhovca na Dunaju.

«V svetu, kjer se stvari urejujejo 
s pozicij sile, je veliko nasprotni
kov napredka. Kot smo v narodno
osvobodilnem boju premagali veliko 
hujše nasprotnike in zmagali, tako 
imamo tudi sedaj velike možnosti 
za razvijanje pridobitev protifaši
stičnega boja, v katerem smo Slo
venci prelili veliko krvi*, je dejal 
Vratuša ter poudaril, da mora pri 
reševanju vprašanj narodnostne 
skupnosti, vštevši vprašanj gospo
darskega značaja, narodnostna 
skupnost sama nastopati kot osnov
ni dejavnik. Delegacija slovenske 
vlade pa bo informacije, ki jih je 
prejela na sedanjem srečanju, vklju
čila v jugoslovansko dogovarjanje.
S predstavniki dežele in države, je 
nato dejal Vratuša smo ugotovili, 
da lahko tudi konkretno marsikaj 
rešimo na obeh ravneh. Nadalje
vali bomo sodelovanje Slovenije s 
Furlanijo - Julijsko krajino ker se 
zavedamo, da nam je v tem delu 
Evrope odkazana naloga, da takš
no sodelovanje razvijamo. Osimski 
sporazum zagotavlja narodnostni 
skupnosti globalno zaščito ne glede 
na administrativne meje med po
krajinami. Prav tako zagotavljajo 
varnost številni mednarodni doku
menti OZN, ki sta jih podpisali Ju
goslavija in Italija*.

»Osimski sporazum je velika zma
ga demokratičnih sil Italije in Ju
goslavije. To je prispevek k prepre
čevanju delitve Evrope na bloke in 
k uveljavljanju listine o človečanskih 
pravicah iz Helsinkov. Sogovorniki 
so mi rekli, da pri uresničevanju 
teh ciljev ne sme biti stagnacije, za
to bomo po vzgledu izgradnje ceste 
na Kolovratu, šli dalje v izgradnjo 
Briške ceste, mostu čez Sočo ter 
mednarodnega mejnega prehoda
Štandrež. Podobno kot z osimskim 
sporazumom moramo sodelovanje 
obogatiti in razširiti tudi z videm
skim sporazumom.* Predsednik izvrš
nega sveta dr. Anton Vratuša je tu
di v Gorici pokazal zaskrbljenost 
zaradi negotovosti v Slovenskem 
stalnem gledališču ter izrazil priča
kovanje, da se bo ostalo pri tem. 
Ob sklenitvi svojega govora je že
lel delegaciji veliko uspehov in ti
sto enotnost, ki jo je videl in obču
til na obeh srečanjih z njo.

Enotna slovenska delegacija (se
stavljali so jo Boris Race, Ivan 
Bratina, Miloš Budin, Viljem Cer 
no, Marija Ferletič, Boris Gombač, 
Marij Maver, Damijan Paulin, Izi
dor Predan, Mirko Primožič, Ma
rjan Terpin, Marko Waltritsch, Sal- 
vatore Venosi in Aljoša Volčič) je 
preko svojih predstavnikov članom 
izvršnega sveta podrobno osvetlila 
posamezne vidike manjšinske pro
blematike.

Tako je Boris Race opozoril na 
strupeno kampanjo proti globalne
mu zaščitnemu zakonu in na kre
pitev tistih političnih sil, ki so iz 
nacionalizma nasprotne Slovencem. 
V takšnem vzdušju se slabijo 
Slovencem naklonjene sile in ko
lebajo tisti, ki niso nikoli bili pre
več prepričani, da jo treba naši 
manjšini zagotoviti toliko pravic, 
kolikor jih terja, če naj se kot na
rodnostna skupnost ohrani in raz
vije. Ob upoštevanju teh dejstev je 
Race izrazil zaskrbljenost, kdaj bo 
zaščitni zakon sprejet, kakšen bo 
in ali bo zajel vse Slovence v Fur
laniji - Julijski krajini.

Race je nato opozoril na inter
pretacijo, ki jo italijanska stran 
daje preambuli osimskega sporazu
ma, češ da v njej ni nobenih ob
veznosti, temveč kot premisa pou
darja politično orientacijo in dobre 
namene, ki naj bi bili osnova za 
dobre odnose med obema država
ma. Po sodbi italijanske strani je 
torej potrebno preambulo ločevati 
od sporazuma, sporazum pa zato

ni mogoče jemati kot mednarodno 
obveznost. To naj bi bilo hkrati iz
hodišče, da osimski sporazum ne 
more veljati za vse Slovence, am
pak samo za nekdanjo cono A.

Damijan Paulin je visoko posta
vil vrednote srečanj manjšine z 
matičnim narodom ter dodai, da .je 
predsednik dežele Comelli prejšnji 
dan govoril o obveznostih dežele, 
ki pa se žal prepočasi izvajajo. 
Programska večina na deželi bi 
imela po Paulinovih besedah pri
stojnost za celo vrsto vprašanj, o- 
stale pa bi si morala od države iz
govoriti. Obširno je govoril o raz
laščanju, o veljavnosti fašističnih 
zakonov ter sklenil svoj govor s 
poudarkom po nadaljnjih strnjenih 
nastopih.

»Italijanske stranke, ki vključu
jejo Slovence in slovenske organi
zacije — je dejal Miloš Budin — 
se borijo za člen 6. ustave, člen 
3. deželnega statuta in člen 8. o- 
simskega sporazuma. Zaščita, ki 
mora biti globalna, pa je tudi stvar 
italijanske demokracije.* Budin je 
opisal predložene osnutke za za
konsko varnost, za rabo jezika v 
javnosti, omenil je prizadevanja za 
šolsko avtonomijo in za socialno 
gospodarski razvoj ter dejal, da 
se mora manjšina pri odločanju 
pojavljati kot samostojen dejavnik.

«Kljub zmagi nad fašizmom mo
ramo še vedno prenašati fašistične 
zakone, ki nas grobo žalijo — je 
dejala Mariia Ferletič. — Ko v 
javnih telesih govorimo slovenski 
nas opozarjajo, da nam zakon te
ga ne dovoljuje.*

Po besedah Aljoše Volčiča je in
tenzivno sodelovanje med- Italijo in 
Jugoslavijo ter porast pretoka pre
ko meje v Interesu obmejnega pre
bivalstva. Osimski sporazum je spro
žil proces z bogatim potencialom, 
hitrost tega procesa pa je odvisna 
od obeh strani, žal je volilni pre
mik nekai desettisoč glasov v Tr- 

GORAZD VFSEL
(Nadaljevanje na zadnji strani)

ZDRAVICI 
COMELLIJA 
IN VRATUŠE

Predsednik deželnega odbora Co
melli je priredil sinoči v Trstu ve
čerjo na čast delegaciji izvršnega 
sveta SRS. Večerje so se udeležili 
naj višji predstavniki deželnih in tr
žaških oblasti. Ob koncu sta pred
sednika Comelli in Vratuša izme
njala zdravici, v katerih sta pou
darila zavzetost za nadaljnje prija
teljstvo in sodelovanje med Sloveni
jo in Furlanijo . Julijsko krajino. 
Spregovorila sta tudi o vprašanjih 
narodnostnih skupnosti. Predsednik 
deželnega odbora Comelli je pouda
ril zavzetost za potrditev vloge o- 
beh dežel v okviru alpsko - jadran
skega območja kot točke pretoka 
med srednjo in severno Evropo ter 
Podonavjem in Balkanom. »V tem 
duhu, je dejal Comelli, je naša 
dežela začela in namerava v bo
doče nadaljevati kar zadeva vpra
šanja v zvezi s potrebami o zaščiti 
manjšinskih etnično : jezikovnih 
skupnostih. Zato je potrebno, tako 
menimo, da se čim prej končajo de
la posebne komisije pri ministrskem 
svetu in da predloži vlada zadev
ne določbe. Istočasno želimo, da bi 
se manjšini v Sloveniji in na Hr
vaškem pravilno ustreglo v njenih 
potrebah glede šolskih vprašanj in 
sredstev obveščanja, zlasti televi
zijskih. Če bomo tako ravnali bo
mo dejansko prispevali k napredku 
naših narodov. Tako bomo dali po
memben doprinos, da se bodo uvelja
vili spoštovanje, razumevanje, sode
lovanje in mir med narodi.*

Vprašanje manjšin je obravnaval 
tudi predsednik Vratuša, ki je med 
drugim dejal:

«še posebej pomembna vez, ki na 
specifičen način bogati naše odno
se, pa sta obstoj in dejuvnost slo
venske narodne skupnosti v Italiji 
in italijanske narodnosti v Slove
niji — seveda pod pogojem, da u- 
živata vse možnosti svobodnega raz
voja, vključno s stiki z matičnim 
narpdom. Nas v Sloveniji zavezuje
ta jugoslovanska in slovenska u- 
stava, da na vseh področjih dosled
no uresničujemo enakopravnost ita
lijanske in madžarske narodnosti v 
Sloveniji.

V tem smislu so jima ustavno za
jamčene posebne pravice. S teh po
zicij in v interesu prijateljskega so
delovanja med dvema državama pa 
je razumljivo, da spremljamo in se 
nenehno zavzemamo za vsestranski 
nemoten obstoj In razvoj slovenske 
manjšine v Italiji. Tako upraviče
no pričakujemo, da bo demokratič
na Italija na osnovi ustave in v duha 
načel osimskih sporazumov pospe
šila celovito zaščito slovenske na
rodne skupnosti v Italiji.*
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USTA ZA TRST PONOVNO KALI VODE 
STRPNOSTI IN MIRNEGA SOŽITJA

Na dnevni red postavili Gambassinijevo resolucijo o 
«fojbah», ki pa jo je občinski svet z večino zavrnil

Občinski svet je sinočnjo sejo sko
raj v celoti posvetil razpravi, ki se 
je vnela okrog resolucije odbornika 
Gambassinija, s katero je listarski 
predstavnik zahteval, da bi bazovi
ška fojba postala narodni spome
nik, kakor velja za Rižarno. Reso
lucijo je odbornik Gambassini pred
ložil že meseca avgusta, na včerajš
nji dopoldanski seji načelnikov sve
tovalskih skupin pa je zahteval, da 
mora občinski svet o njej razprav
ljati na sinočnji seji.

Svoji resoluciji o istem vprašanju, 
vendar pa iz različnega zornega ko
ta in z različno vsebino sta pred
ložili tudi KD in radikalci, tako da 
je to vprašanje postala osrednja 
tema zasedanja. V svoji predsta
vitvi resolucije je odbornik Gam- 
bassini med drugim dejal, da je ni 
predložil iz kakšnega političnega 
namena, ampak iz pietete in huma
nosti do padlih. Zato se ni hotel 
zaustaviti ob njeni vsebini, niti se 
ni spuščal v podrobnosti, ker bi 
lahko drugi — tako je dejal — stru- 
mnetalizirali njegove besede.

Sama po sebi pa se nam ob tem 
vsiljuje ugotovitev, da sovpada 
predložitev resolucije z obiskom 
Vratuše v naših krajih, kakor je 

■sovpadla resolucija o Osimu z obi
skom predsednika Pertinija v Ju
goslaviji. Gre nemara za golo na
ključje? Res je, da ni obujal že 
pozabljenih spominov, resnici na 
ljubo pa je treba poudariti, da je 
bilo v občinski dvorani kot v veli
kih priložnostih prisotna krajevna 
zasebna televizijska ekipa. Na se
dež italijanskega tržaškega dnevni
ka je odposlal tudi posebno tiskov
no noto, v dvorani pa se je zbrala
»rnefa ninrfni.iU ___ : I_____  i •

vanjem, s katerim bi se moral ob
činski svet izreči o tako poprav
ljeni resoluciji, je odbornik Gam- 
bassini resolucijo umaknil.

Občinski svet je nato z večino 
glasov zavrnil tudi resolucijo ra 
dikalcev, sprejel pa je resolucijo 
krščanskih demokratov z glasovi 
KD (razen enega svetovalca), KP1 
in PSI (proti so bili MSI, PR in 
skoraj vsa LpT).

Z njo se občinski odbor obvezu
je, da bo okrepil varnostno službo 
pri spomenikih vseh tistih, ki so 
darovali svoje življenje za svoje 
ideale. Nadalje bo moral občinski 
odbor poskrbeti, da se bodo ori- 
memo uredili dostopi do vseh spo 
menikov ter da se bodo ti spome
niki tudi vzdrževali.

nes v naslednjih krajih: ob 18. uri 
na sedežu krajevne sekcije ARCI 
v Ul. Biasoletto in v dvorani krožka 
Rinaldi v Ul. Madonnina 19, ob 20. 
uri pa v gostilni «Bella Triestes v 
Ul. Cisternone.

Seja openskega 
Združenja staršev

O Tržaška federacija KPI obve
šča, da bodo strankini prazniki da-

Združenje staršev openske osnov
ne šole France Bevk in otroškega 
vrtca vabi vse starše, ki imajo o- 
troke v openskem otroškem vrtcu, 
da se udeležijo zborovanja, ki bo 
v sredo, 21. novembra, ob 20. uri 
v Finžgarjevem domu. Na sestan
ku, ki se ga bodo udeležili tudi iz
voljeni slovenski predstavniki bo
do govorili o akciji za tretjo sek
cijo.

KLJUB NASPROTNEMU POZIVU ZDRUŽENJA TRGOVCEV

MED VČERAJŠNJO STAVKO 
VEČINA TRGOVIN ZAPRTIH
Nobenega incidenta - Sindikati obrazložili jugoslovanskim 
kupcem razloge stavke in jih prosili za razumevanje

Delavci in kupci iz Jugoslavije, 
razredna solidarnost ne pozna me
ja! Tako, v slovenščini pa tudi sr
bohrvaščini, je zapisano na letaku, 
ki ga je ob včerajšnji dopoldanski 
deželni stavki trgovskih uslužben
cev dalo natisniti tajništvo enotne 
sindikalne zveze FULCTAS / CGIL - 
CISL - UIL in so ga nato stavkajoči 
razmnoževali po mestu med spre
vodom, ki je obšel središčne ulice.

Množica prizadetih, ki se borijo 
za obnovitev že junija zapadle de
lovne pogodbe, je krenila tudi sko
zi Terezijansko četrt. Večina tam
kajšnjih trgovcev se za bučno ma
nifestacijo še zmenila ni, kakor že 
med stavkama 6. in 10. novembra.

Združenje tržaških trgovcev je 
predvčerajšnjim razširilo preko jav
nih občil poziv lastnikom in najem
nikom trgovskih obratov, naj puste 
svoje prodajalne med stavko odprte. 
Ravnanje združenja se samo ko
mentira, sindikalni in delavski kro
gi pa so ga seveda označili kot o- 
čitno izzivanje.
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RAZPRA VLJALI SO 0 PROBLEMIH LICEJA PREŠEREN IN TRGOVSKEGA ZA VODA ZOIS

Okrogla miza z odbornikom Spadarom 
uspeh za slovensko dijaško gibanje

Sprejet predlog o ustanovitvi komisije, ki naj bi sproti preverjala potek 
nadgradnje liceja ■ Na obeh šolah bi se moral začeti pouk v pmedeljek

Dijaki liceja Prešeren in trgov- 
vrsta njegovih somišljenikov, ki so j skega tehničnega zavoda Zois so

imeli včeraj v prostorih Dijaškegaseji sledili do konca. Predstava je 
bila torej naročena za dogodek, ki 
ga je bilo treba reklamizirati daleč 
naokrog.

Razprava, ki je bila od časa do 
časa zelo ostra, je skupščino takoj 
razdvojila na dva tabora. Na eni 
strani so stale demokratične sile, ki so 
ostro obsodile vsebino Gambassini- 
jeve resolucije. Predstavniki KD. 
KPI, PSI in SSk so predvsem po
udarili, da tak način obujanja spo
minov lahko samo kali strpnost in 
kulturno sožitje na tem področju. 
Svetovalec Cantoni je v predsta
vitvi resolucije KD med drugim de
jal, da je treba spoštovali vse 
mrtve, ki so padli iz kakršnegakoli 
ideala. Tisti časi nam morajo biti 
vsem v opomin, saj je nasilje že 
povzročilo veliko gorja. Zamisliti 
se moramo in se zoperstaviti proti 
ncjvpmu valu nasilja, ki v zadnjem 
času prihaja ponovno do .izraza. 
Svetovalec D’Amore (PSI) pa je v 
svojem posegu med drugim dejal, 

je Gambassinijeva resolucijada

doma v Trstu napovedano okroglo 
mizo s pokrajinskim odbornikom 
za šolstvo prof. Steliom Spadarom, 
ki jim je v kratkem a dovolj iz
črpnem poročilu orisal dejansko 
stanje na obeh šolah poleg tega 
pa jim je dal tudi res zanimiv 
predlog, da bi bili v bodoče spro
ti in bolje seznanjeni o delih za 
nadgradnjo liceja, ki so trenutno 
v teku.

Takoj uvodoma moramo poudari 
ti, da so dijaki dobro organizirali 
okroglo mizo in da so se je ude
ležili v presenetljivo velikem šte 
vilu. Bilo jih je namreč nad 170 z 
liceja in trgovske, čeprav je bil na 
teh šolah v teh dneh pouk preki
njen zaradi znanih nevšečnosti z 
ogrevanjem, prisotni pa sta bili 
tudi predstavništvi dijakov z uči
teljišča in strokovnega zavoda. Vče 
rajšnja okrogla miza je pokazala,

da lahko dijaki marsikaj naredijo, 
če hočejo, prav zato jih je treba 
v tem njihovem delovanju podpre
ti ter jim pomagati, kar pa se je 
doslej dogodilo žal v preskromni 
meri. Vsekakor pa ne sme pohvala 
za te prve uspehe uspavati dija
kov in koordinacijskega odbora, ki 
so ga pred kratkim ponovno oži
vili, saj imajo pred sabo še kup 
odprtih vprašanj in nerešenih pro
blemov. s katerimi se bodo morali 
— po tem uspešnem začetku — 
prav kmalu spoprijeti.

Odbornik Spadaro je v svojem 
poročilu v bistvu potrdil vesti, ki 
so v teh dneh krožile v našem šol
skem ambientu. Glede ogrevanja 
je dejal, da so delavci podjetja Ši- 
gest zamenjali vseh 12 ventilov na 
ogrevalnih napravah ter natočili 
gorivo v kotel. Včeraj so že zače
li z ogrevanjem, ni pa stoodstot
no gotovo, da je bila okvara od
stranjena. Vsekakor bi se moral v 
ponedeljek spet začeti pouk na li-
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med najbolj nevarnimi inštrumenti za 
obujanje sovraštva v zadnjih letih.

Vsebino listarske resolucije sta 
ostro obsodila tudi komunista Mon- 
falcon in Poli. Slednji je še pose
bej poudaril, da je to pravo huj
skanje sovraštva in mržnje, ki pri
haja iz vrst tistih krogov, ki z be
sedami pravijo, da se borijo za 
družbeni napredek mesta. Trsi. mo
ra gledati naprej in obnoviti svojo 
identiteto: samo tako bo mesto lah
ko ponovno zaživelo. Svetovalec 
Monfalcon pa je med drugim de
jal. da se občinski svet vsako leto 
in sicer 2. novembra pokloni spo
minu tudi vseh tistih, ki so umrli 
v fojbah. Na vsak način pa je 
ostro obsodil tako enostransko tol
mačenje zgodovine ir. istovetenje 
Rižarne z bazoviško fojbe. Tudi 
svetovalec Lokar (SSk) je ožigosal 
nov melonarski izbruh proti mirne 
mu sožitju v teh krajih, ki nika
kor ne more koristiti tistim, ki ima
jo pri srcu prijateljsko sodelovanje 
med obmejnima deželama.

Gambassinijevo resolucijo pa so 
*eveda podprli neofašisti, z njeno 
vsebino se strinjal tudi social
demokrat Lanza, češ da je treba 
vse mrtve spoštovati. Sociaiist D'A- 
more je k tej resoluciji predložil 
dva amandmaja, ki sta v bistvu 
spreminjala njeno vsebino. Tako 
popravljena resolucija je obvezova
la občinski odbor, da mora tako 
urediti tudi bazoviško fojbo kakor 
se temu pritiče. Iz resolucije so 
bila črtana tudi vsa enostranska 
tolmačenja zgodovine. Oba amand
maja je občinski svet sprejel z ve 
čino giasov: KPI, KD (manj fanfa- 
nijevca Ponisa), PSI in svetovalcev 
Perca (LpT) in Ercolessija (PR).

Svetovalec Gambassini je pred 
glasovanjem predlagal, da bi skup
ščina izglasovala eno samo resolu
cijo, ki pa bi morala upoštevati 
bistvene točke njegove resolucije. 
Sejo so za nekaj minut prekinili, 
saj .je bilo takoj jasno, da je zdru
žitev treh resolucij nemogoča. Po 
glasovanju, s katerim je skupšči
na z večino glasov sprejele D’Amo- 
rejeva amandmaja in pred glaso-

JUTRI NA OSNOVNIH SOLAN

Tudi slovenski 
dijaki na vsedržavni 
demonstraciji 
v Rimu

V Rimu bo danes enotna de
monstracija dijakov iz vse Ita
lije proti poskusu restavracije 
v italijanski šoli, ki jo hoče 
uvesti minister za šolstvo Va- 
litutti z zadnjimi spornimi u- 
krepi. Demonstracije se bo u- 
dcležila tudi delegacija tržaških 
dijakov višjih srednjih šol, med 
katerimi je tudi desetina slo
venskih dijakov. Predstavni
štvo dijakov je odpotovalo si
noči z avtobusom iz Trsta, iz 
Rima pa se bo vrnilo jutri.

VSI STARŠI NA VOLITVE 
VMEDRAZREDNESVETE

Jutri bodo starši, ki imajo otro
ke v osnovnih šolah, stopili na vo
lišča, da bi izvolili predstavnike v 
medrazredne svete, v dolinski obči
ni pa bodo poleg tega potekale tu
di volitve v svete otroških vrtcev. 
O pomenu in nalogah medrazrednih 
svetov v osnovnih šolah smo že na 
dolgo in široko pisali, zato naj da 
nes le na kratko opišemo sam si
stem volitev.

Volišča bodo odprta od 8. do 20. 
ure in v tem času bodo na vsakem 
volilnem sedežu prisotni predsednik, 
tajnik in skrutinator. Kot je znano, 
pooblaščeni odloki ne predvideva 
jo predložitve kandidatne liste, za 
to so kandidati dejansko vsi volilni 
upravičenci. Iz tega razloga bo na 
vsakem volilnem sedežu razobešen 
seznam vseh volilnih upravičencev, 
kar bo omogočilo tudi morebitno pre
verjanje kandidatov neposredno pred 
glasovanjem. Vsak upravičenec i- 
ma pravico voliti v razredu, ki ga 
obiskuje njegov otrok; kdor ima o- 
troke v več razredih, voli v vseh 
razredih, ki jih obiskujejo njegovi 
otroci. Glasuje se lahko za enega 
ali največ dva kandidata tako, da 
se na volilnieo napiše kandidatovo 
ime ali na njegovo zaporedno šte
vilko po izobešenem seznamu.

Zgolj kot Informacijo naj pove
mo, da je vseh slovenskih upravi
čencev, na področju, ki ga zajema 
naših pet didaktičnih ravnateljstev 
2755, in sicer 578 v Dolini 816 na 
Opčinah, 532 v Nabrežini, 392 pri 
Sv. Jakobu in 435 nri Sv. Ivanu.

Slovenski starši so na dosedanjih 
volitvah pokazali velik čut odgovor
nosti in zanimanja za soudeležbo v 
upravljanju naših šol, saj so se ved
no v velikem čtevilu udeležili voli
tev. Dovolj je, da povemo, da se 
je zadnjih volitev v medrazredne 
odbore udeležilo nad 80 odstotkov 
slovenskih volilnih upravičencev. 
Zato lahko pričakujemo, da se bomo 
Slovenci tudi letos polnoštevilno u- 
deležili volitev in izkoristili možnost 
soupravljanja, ki nam jo dajejo po
oblaščeni odloki. Jutri torej vsi na 
volišča!

Uspeh sejma 
Stereosoimd 79

Včeraj je bila v prostorih Trža
škega velesejma uradna otvoritev 
sejma naprav za reproduciranje 
zvoka cTrieste Stereosound 79». Na 
slovesnosti so bili prisotni pred
stavniki oblasti in še drugi gostje, 
ki so si v spremstvu predsednika 
avtonomne ustanove tTrieste fiera» 
ogledali razstavo najbolj zahtevnin 
aparatur HI-FI.

Letošnja pobuda spada med naj
pomembnejše te vrste, saj razstav

ljajo na sejmu mnogi svetovno pri
znani proizvajalci teh naprav; na 
sejmu bodo celo predstavili novo
sti. ki niso bile razstavljene niti 
na Mednarodnem salonu glasbe v 
Milanu. Že zjutraj je mnogo obL 
skovalcev, med katerimi je bilo 
največ mladih, dobesedno 'natrpalo 
paviljon A-B, kjer so aparature 
nameščene, tako da ši organizato 
rji obetajo res veliko udeležbo in 
to ne samo iz Italije, temveč tud, 
iz sosednjih Slovenije in Avstrije. 
Posebna žirija pregleduje še pos 
netke amaterjev, ki so se udeležili 
državnega natečaja. Ob koncu sej 
ma bo namreč nagrajevanje za
najboljši glasbeni posnetek; prizna 
nja bodo prijavljeni prejeli v ne 
deljo ob 18 uri v sejni dvorani 
Tržaškega velesejma.

• Tržaška občina sporoča, da bo 
mestni muzej Revoltella zaradi nuj
nih popravil v nekaterih razstav
nih dvoranah v nedeljo, 18. novem 
bra, zaprt.

ceju in na trgovski. Pokrajinski 
upravitelj je še dodal, da bo šol
ska telovadnica še za kakih 10 dni 
neuporabna, ker morajo delavci 
menjati oba grelca za prhe.

O nadgradnji liceja je Spadaro po
vedal, da se bodo najbolj nujna dela 
končala čez kakih 40 dni, tudi po
tlej pa bodo na šoli nevšečnosti. O 
vprašanju laboratorijev pa meni, da 
je problem zelo resen, ter je v tej 
zvezi napovedal skorajšnji sestanek 
s tremi ravnatelji naših višjih sred
njih šol, na katerem bi skušali do
biti primemo rešitev.

Zelo pomemben pa je bil njegov 
predlog o sestavi posebne komisije 
(skupine) dijakov, ki bi imela od 
tedna do tedna stike s pokrajinsko 
upravo ter bi preverjali, kako pote
kajo dela za nadgradnjo liceja, da 
bi bili dijaki tako stalno obveščeni o 
nadaljevanju nadgradhje. Dejal je, 
da pooblaščeni odloki sicer ne pred
videvajo takih koordinacijskih teles, 
takoj zatem pa je dodal, da vlada 
doslej še ni dala slovenski šoli vsah 
pravic, ki ji pripadajo, komisija naj 
bi bila zato le poskus, zametek sa
moupravljanja, na naših šolah.

Dijaki so predlog osvojili ter se 
domenili, da danes sestavijo skupi
no svojih predstavnikov, ki se bo že 
popoldne sestala na pokrajini.

Na včerajšnjo okroglo mizo so di
jaki povabili učno in neučno oseb
je šol ter starše. Resnici na ljubo 
je bil njihov odziv minimalen, kar 
pa ne smejo dijaki tolmačiti kot 
njihovo popolno odtujitev. Nasnrot- 
no. poiskati morajo pravi stik z 
vsemi našimi šolskimi organi in de
javniki (zavodskim svetom, profe
sorji, starši in drugimi), kajti le na 
tak enoten način bodo lahko uspešno 
nadaljevali začeto akcijo. S torkovo 
stavko, ki je pripomogla, da so se 
nopravl.jalna dela na šoli pospeši
la in z včerajšnjo okroglo mizo 
so sp izkazali kot resna in odgovor
na komponenta šolskega življenja, 
na katero sedaj lahko računamo.

(šč)

Tudi sami smo obšli mestne ulice 
in ugotovili, da razen redkih prime
rov in z izjemo manjših trgovin v 
družinski režiji, ki pač v stavko 
niso vpletene, poziv ni dosegel na
mena. Vse veleblagovnice in dobr
šen del večjih pa tudi še manjših 
prodajaln, ki zaposlujejo vsaj nekaj 
uslužbencev, so bile do 15.30 za
prte. Na izložbenih oknih so kra
ljevali italijanski, slovenski in sr- 
bohrvatski napisi «Sciopero — stav
ka — štrajk», ponekod opozorila, 
da se trgovina odpre šele popol
dne, drugod pa nobenega napisa, a 
v. notranjosti tudi žive duše ne. 
Takšna je bila na primer slika na 
Korzu Italia in v Carduccijevi uli
ci, takšna tudi v Mazzinijevi ulici 
in na Trgu stare mitnice, medtem 
ko sta bila na Goldonijevem trgu 
parkirana tovornjaka s karabinje
rji v bojni opremi, ki so seveda o- 
stali križem rok.

V uvodoma omenjenem letaku, 
zamišljenem kot odgovor vsem, ki 
nasprotujejo priznanju sindikalnih 
pravic tudi tistim šestim milijonom 
trgovskih uslužbencev, ki jih v da
nih razmerah lahko vsak .čas in 
brez utemeljitve delodajalec posta
vi na cesto (brez dopolnilne blagaj
ne), tajništvo enotne sindikalne 
zveze obrazložuje jugoslovanskim 
gostom vzroke stavke. Ti ne tičijo 
zgolj v denarnih zahtevah (čeprav 
je trgovsko osebje v naši deželi 
slabše plačano kakor drugod v dr
žavi), ampak predvsem v nuji po 
smotrnejši in pravičnejši ureditvi 
obratovalnega in delovnega urnika, 
po učinkoviti obrambi delovnih mest 
z uveljavitvijo delavskega statuta 
ter po pospešitvi zadružnega proce
sa tudi v tej pomembni gospodar
ski panogi.

Sindikati nazadnje naprošajo ju
goslovanske kupce za razumevanje. 
Ne verjamemo, da so prišleki iz 
naše matične domovine bili včeraj 
v hudih težavah. Tudi zato ne, ker 
so jim bile na stežaj odprte proda
jalne tudi takšnih trgovcev, ki ce
nijo le denarno plat dinarskega in 
deviznega priliva z onstran meje, 
ne pa tudi njegove globlje vsebine, 
ki jo označujeta demokratična od
prtost in vzajemno sodelovanje.

(dg)

DRŽAVA ŠE VEDNO NI NAKAZALA OBLJUBLJENIH 4,5 MILIJARDE LIH |

Uslužbenci tržaške pokrajin« 
brez decembrske in 13. plače ¥

Skupno zneseta nad milijardo lir - Predsednik Ghersi posredoval pri ministru Rognoift

Zdravstveni načelnik tržaške obči
ne je objavil seznam primerov na
lezljivih bolezni, ki so jih zabele
žili v obdobju od 5. do 11. novem
bra: 5 primerov škrlatinke, 9 pri
merov noric, 2 primera oslovskega 
kašlja, en primer ošpic, 3 primere 
srbečice (od katerih je eden izven 
občine). 2 primera nalezljivega vnet
ja jeter, en primer salmoneloze in 
en primer nalezljive mononukleoze.

Uslužbenci tržaške pokrajine ute
gnejo ostati brez decembrske pa tu
di brez trinajste plače. To ni mor
da kak nov moderen način pobija
nja inflacije spričo dejstva, da bo
žična nagrada (kot Italijani tudi na- 
zivajo trinajsto plačo) vsako leto 
povzroči občuten narast denarnega 
obtoka; to je le naravna posledica 
že kroničnih zamud, ki spremljajo 
preliv finančnih sredstev iz držav
ne blagajne v blagajne krajevnih u- 
stanov. Mislimo na milijarde, ki jih 
je država dolžna tudi pokrajinskim 
upravam, odkar nimajo te po Preti- 
ievi davčni reformi več lastnih do
hodkov od neposrednih davkov.

Zadnja takšna zamuda se nanaša 
na 4,5 milijarde lir, katerih trža
ška pokrajina še danes ni prejela 
kljub pravočasnemu posredovanju 
pri notranjem ministrstvu. Zaradi 
te zamude pokrajina ni mogla porav
nati dolgov z raznimi dobavitelji in 
podjetji, ki se kopičijo že od maja.

Kaj storiti? Plačati dolgove in pu
stiti osebje brez decembrskega in 
trinajstega prejemka ali obratno?

Prva rešitev bi pomenila popolno 
paralizo pokrajinskega upravnega 
aparata in storitev, zato je pokra
jinski odbor odredil poravnavo ome
njenih dolgov, z druge strani pa o- 
pozoril na nevzdržno finančno sta
nje prefekturo ter krajevne in de
želne parlamentarce Cuffara in 
Gerbčevo (KPI), Tombesija (KD), 
Fortuno in Lepreja (PSI), Gruber - 
Bencovo (LpT) in Scovacricchija 
(PSDI) pa še deželni tajništvi PRI 
in PLI.

Obenem je predsednik pokrajine 
Ghersi primerno posegel pri notra
njem ministru Rognoniju: če drža
va ne bo še ta mesec izplačala po
krajini omenjenega zneska ali ji 
vsaj postregla s formalnim jam
stvom v tem smislu, uslužbencem ne 
bo mogoče izročiti decembrske in 
trinajste plače, ki skupaj presegata
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OD PONCDCLJKA PR! SV. SOBOTI

Družinska posvetovalnica 
končno pričenja z delom

Sinoči je bilo v kinodvorani Lu- 
miere pri Sv. Soboti javno zboro
vanje, ki ga je sklical soupravljal- 
ni odbor družinske posvetovalnice, 
ki bo končno, po petih letih pn 
zadevanj, v ponedeljek začela de
lovati v Ul. Valmaura 7. Zborova
nje so sklicali z namenom, da bi 
seznanili prebivalce z delom, oz. 
s cilji, ki si jih posvetovalnica za
stavlja in pa z novim pravilnikom 
o delovanju, ki ga je izglasoval 
občinski svet. Na zborovanju so 
bili prisotni člani ekipe, ki bo de
lala v posvetovalnici, pokrajinski 
odbornik za zdravstvo in predsed
nik pokrajinskega zdravstvenega 
konzorcija Pessato, opazili pa smo 
tudi predstavnike političnih strank 
in občinske svetovalce opozicije 
Dokaj značilno pa je, da se zboro
vanja ni udeležil nihče od listar- 
ske občinske uprave, ki bi morala 
celo sodelovati pri upravljanju.

Vloga družinske posvetovalnice 
pri Sv. Soboti, ki je prva v naši 
pokrajini, je v preventivnem delo
vanju na področju zdravstva, in
formiranju in sensibiliziranju pre
bivalstva na vseh ..področjih druž
benega življenja. Prav tako bo o- 
sebje posvetovalnice nudilo mešča
nom pomoč pri osebnega

in socialnega značaja. V ta namen 
bosta pri posvetovalnici, poleg ba
bice, ginekologov, in zdravstvene 
asistentke, zaposleni tudi psihologi
nja in socialna delavka.

Na sinočnjem zborovanju se je 
razvila zanimiva razprava v zve
zi z nameni delovanja posvetoval
nice in ni manjkalo niti polemič
nih tonov. Navzoči so, poleg po
trebe po pomoči nosečnicam in ma
teram, organiziranju spolne vzgoje 
v sodelovanju s starši in šolskimi 
ustanovami, po pomoči ženam pri 
prevenciji nezaželenih nosečnosti in 
pri prekinitvah nosečnosti, pouda
rili nujnost po zavestnejši pomoči 
mladostnikom in mladoletnim pre
stopnikom. Prav tako so sprožili 
vprašanje ostarelih in osamljenih 
oseb, ki so, kot drugi ali pa še 
bolj, potrebni pomoči

Prva družinska posvetovalnica na 
Tržaškem torej začenja z delom, 
v kratkem pa bi ji morale slediti 
še druge. V zvezi s tem naj opo
zorimo bralce na določilo iz pra
vilnika o delovanju, po katerem 
lahko skupščina članov posvetoval
nice (vpiše se lahko vsakdo in vpis
nina je zastonj) zahteva, da vsaj 
eden od osebja posvetovalnice go
vori slovenskp.riJJiv/i flia
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SKLEP DOLINSKEGA OBČINSKEGA SVETA

O V torek, 20. novembra, ob 19.30
se sestane na sedežu (Rotonda pri 
Bošketu 3/f) rajonski svet za Sv. 
Ivan.

# Izreden PO-I črpanj
v cerkvi sv. Silvestra bo v četrtek, 
22 no anbra, romunski pianist A- 
drian Vasilache Koncert se bo pri 
čel ob 18 30.

Občine Dolina, Milje in Koper 
bodo sklenile prijateljstvo

Brzojavka ministrstvu z zahtevo po namestitvi učnih 
moči za uvedbo celodnevnega pouka na šoli v Bofjuncu

Predsinočnjim se je v Dolini se- mostili še to zadnjo oviro. Oba sta 
stal občinski svet. Svetovalci so o- sicer zagotovila vso pomoč, ker pa 
bravnavali predvsem vprašanje u- do danes ni še nobenega pozitivnega 
vedbe celodnevnega pouka na osnov- odgovora, je dolinski občinski svet 
ni šoli v Boljuncu in pobudo vzposta- soglasno sklenil, da pošlje na pri- 
vitve prijateljskih vezi med obmej- stojno ministrstvo brzojavko z zah- 
nimi občnami Dolina - Milje Koper, tevo po namestitvi potrebnih učnih 
Glede celodnevnega pouka na slo- moči. V diskusijo so poleg župana in 
venski osnovni šoli «Fran Venturini* podžucana posegli še Sancin in šva- 
v Boljuncu je bilo rečeno, da so ra (KPI) ter Bandi (PSI), ki so po- 
slovenski starši že dobili zagotovilo zitivno ocenili pobudo staršev, 
od šolskih oblasti za nadomestitev | 'Na seji so razpravljali še o usta- 
potrebnih učnih moči in s pornič jo novitvi občinske sekcije združenja 
obč ne ter z udarniškim delom so krvodajalcev. Kot 'e poudaril žu-
uredili še par potrebnih učilnic. Ob 
začetku šolskega leta pa niso name
stili obljubljenih moči. Tako so se 
starši s predstavniki občinske u- 
prave sestali v šolskim skrbnikom 
in vladnim komisarjem, da bi pre-

oan Švab je veliko krvodajalcev prav 
iz dolinske občine, ki bi se lahko 
povezali v združenje, če bo do tega 
orišlo, bo uprava nudila vso po
moč, ki je v njeni pristojnosti.

Tudi pravilnik o sklenitvi prijatelj-

Kako bo z morebitnimi prekinitvami električnega toka

M, .i u ;

Kot smo včeraj že poročali v 
okviru vsedržavne kronike, je usta
nova za električno energijo ENEL 
začela pripravljati emergenčn-i var
nostni načrt, da bi bila lahko kos 
morebitnim redukcijam toka ali o- 
kvaram elektrarn, ne da bi bile pri
zadeto celotno električno omrežje. 
Načrt je bil potreben, ker zaradi 
stalnega in zelo hitrega naraščanja 
potrošnje ENEL nima več zadost
nih rezerv, da bi lahko zadostila 
povpraševanju tudi v primeru več
jih tehničnih okvar ali prekomerne 
porabe energije. Zaradi tega je rav
nateljstvo ustanove pripravilo na
črt, katerega učinkovitost bo pre
verjalo v prihodnjih, dveh tednih, 
da bi v primeru okvar preprečilo 
električni «black out» na obsežnej
šem področju in da bi zmanjšalo na 
najmanjšo možno mero nevšečnosti 
za porabnike.

Načrt zadeva tako majhne porab
nike, katerim dovajajo tok srednje 
napetosti, kot tudi velike porabni
ke (gre predvsem za industrijske 
obrate), katerim dovajajo tok viso
ke napetosti. Vse porabnike so te
ritorialno razdelili v dvajset skupin, 
vsaka od teh pa bo v primeru po
trebe, en dan v tednu za poldru
go uro brez toka, v primeru indu
strijskih obratov pa bodo le ti en 
dan v tednu za tri ure brez toka. 
Morebitne prekinitve, pravijo pri 
ENEL, bodo res le v izrednih pri
merih in ko bodo nujno potrebne, 
porazdeljene pa bodo od ponedelj

ka do petka enakomerno na ome
njenih dvajset skupin porabnikov 
od 7.30 do 16.00 (od 16 00 do 19 00 
za industrijske obrate).

Celotno zasnovo in njeno učinko
vitost bodo preverili v prihodnjih 
dveh tednih z nekajminutnimi iz
ključitvami toka za vsako skupino.

Za Trst pridejo v poštev skupine 
1 (prekinitev v ponedeljek od 7.30 
do 9.00), 4 (ponedeljek, 14.30 - 
16.00), 7 (torek 10.30 - 12.00), 10 
(sreda 9.00 - 10.30), 14 (četrt :k 
9.00 - 10.30), 19 (petek 10.30 - 12.00).

Ravnateljstvo ENEL sicer ne iz
ključuje možnosti prekinitve toka 
v drugih časovnih obdobjih, če bi 
razpoložljivost energije to zahteva
la, poudarja pa vsekakor, da so 
navedena časovna obdobja tiska, v 
katerih bo lahko najpogosteje pri
šlo do prekinitev. Zato vabi vse po
rabnike, naj ugotovijo, kateri sku
pini pripadajo, da sprejmejo vse 
potrebne ukrepe in preverijo delo
vanje morebitnih avtonomnih gene
ratorjev.

Kako lahko porabnik ugotovi, ka
teri skupini pripada? Na podlagi 
priložene mape ali pa v prihodnjih 
tednih ob preverjanju funkcional
nosti in učinkovitosti načrta. Vze
mimo primer: porabniki, ki jim bo 
v sredo, 21. novembra, (in v sredo, 
28. novembra) ob 9. uri zmanjkal 
tok za tri minute, naj vedo, da 
pripadajo 10. skupini in da bodo, 
seveda če bo to res potrebno, brez 
toka ob sredah od 9. ure do 10.30.

stva med občinami Dolina - Milje in 
Koper je bil soglasno sprejet. V 
decembru bo v gledališču France 
Prešeren v Boljuncu prvo sreča
nje s podpisom listine in sodelova
njem skupin vseh treh občin. Medse
bojno sodelovanje se bo doslej od
vijalo na vseh področjih, kar naj bi 
prispevalo k čimboljšemu sožitju 
obmejnih prebivalcev.

Ob koncu seje so sprejeli še sklep 
o podelitvi naloge za izdelavo do
končnega načrta za izgradnjo ob
činske hiše pri Domju. Župan pa je 
poročal o poteku drugih javnih del, 
o sestanku glede problema moto
krosa na hribu Sv. Roka ter o obi
sku delegacije slovenske vlade v 
naši deželi. V. L.

Psovke, klofute In brce
v «Caffe degli specchi*
V četrtek je bilo v «Caffč degli 

specchi* na Trgu Unita vroče. Dva 
prenapeteža sta se brez vsakršnih 
vzrokov znesla nad mlado Patrizio 
Perlitz, jo psovala, oklofutala, ji 
strgala rokav plašča ter nato priso- 
lila krepko klofuto tudi enemu od 
gostov lokala, ki ji je priskočil na 
pomoč. Moška nista prenehala z nor
čijami niti po prihodu policije. Ene
mu od agentov sta razbila zapestno 
uro, drugega pa sta tudi napadla in 
kar na lepem je mož postave ostal 
brez ure. Agentoma ju je uspelo 
pomiriti ter odpeljati na kvesturo, 
kjer so ju legitimirali, gre za Sergia 
Sušo, 26 let, Ul. Toffani 3 in za 
Claudia Martinuzzija, 31 let. Pozneje 
so ju tudi aretirali. Eden od agentov, 
Paolo Mola se je moral zateči v 
bolnico, kjer so mu nudili prvo po
moč. Okreval bo v 15 dneh.

ihmilijardo lir. Ne samo, tudi za. 
plačilo zakonito določenih soc$ 
prispevkov ne bo možno poskr^ 
Vsa zadeva ne potrebuje Prav,j?) • 
nega dodatnega komentarja. (<■»'

Razcepljen sprevod 
italijanskih dijakov 
po mestnih ulicah

Včeraj je skupina italijanskih ^ k
jakov višjih srednjih šol prot®^ s 
la po mestnih ulicah proti P° k
sil javnega reda,' ki so v sredo | 
gnale dijake iz šestih zase*! | 
italijanskih šol in proti znani P*; 
dijaški politiki ministra za šols*\uijasivi isuuuiu ministra. /,a i,-
Sprevod dijakov se je na Ul- jj, 
ducci razdelil: medtem ko so # .P1
jaki levičarskih skupin napotili ‘sj
Goldonijev trg, kjer so imeli J}
vanje, so odšli desničarji do šo,sj ” 
ga skrbništva, kjer jih je spte^
eden od funkcionarjev.

Lista za Milje 
se predstavlja

Po Listi za Trst, sedaj še
za Milje. Bližajo se namreč ^
ske volitve in tiste politične J 
ki so na zadnjih volitvah "IH
spretno zaigrale na dobro znane 
magoške strune lažne ekologi)e, L J 
tonomije in obrambe italij3®*^
Trsta, da !>i zaustavile določen yrvoj, ki ni bil po godu tržaškim ^ 
servativnim in nazadnjaškim Sjj! 
gom, so zavohale novo pri) 
da se politično uveljavijo. t 
bodo v Miljah uradno preds"

irorf!odbor, statut, simbol in Prl"Lji 
nove liste. Srečanje s predstm'^ V
ficlrn 1H nr»J ir Virv+olll bjtiska bo ob 10. uri v hotelu 4 
v Miljah.

V ponedeljek 
občinski seji v Nabre^ 
in na Rcpcntabru

V ponedeljek se sestaneta 
ska sveta Devin - Nabrežina m ^ 
pentabor. Devinsko - nabrežinsKJ -s 
činski svet, ki se sestane ob p 
ri ima na dnevnem redu med 
gim razpravo o odkupu zeimJ 1 
za gradnjo nadvoza nad Pr0L^ 
bližini Vižovelj, o spremembi P1* p 
nika družinske posvetovalni^ ? 
določitve pogodbe z zdravstvemi*'
sebjem-4e-«|wsvetovalnice ter 0 jj-1 
imenovanju slovenskih osnovnm 
v Mavhinjah in Devinu po " 
Murnu - Aleksandrovu oz.
Jurčiču

s

!*
Repentabrski občinski svet seJj Ij 

sestal ob 19.30 in razpravlja* jj '-
drugim o finančnem proračun^.. 
leto 1980, o ukrepih v korist m.u
nega kmetijstva in drugih vPr 
njih.

V Vidmu je zasedala 
komisija za kooperrf

Pod predsedstvom odbornik® H
zaua se je včeraj sestala ? 
mu dtželna komisija za 7 .lV 
tvo. Na dnevnem redu je K 
pomembnih točk. Ena izmed , j
nejših je zadevala mnenje, kl
ga morali izreči člani o za 
osnutku, ki predvideva uskj1 , 
Delavskih zadrug Trsta, Ist^it 
Furlanije z novimi pravili °.nf 
nih podjetjih. Komisija se Je 
budi izrazila povoljno. Nada 
člani delovne komisije . . 
sklep, ki potrjuje važno v*°“ 
jo igra kooperacija v sklop1* 
nomije naše dežele. V dok1", tlokff,

meri^ j> i
stanove in se poudarja j
bi se njena dejavnost še ra^|SAi* 
spričo naraščajočega števila Iff 
v avtonomnem servisu za k^L#
cijo. Na koncu sestanka je ^ 
ja odobrila razpustitev šestih ^ 
nov, ki so prenehale z redn11^
lovamjem. Naslednji sestanek j-/
sije za zadružništvo v del^r. jjif 
laniji - Julijski krajini bo Prl” n’ 
pomlad, prav tako v Vidm 
temo «Dom in sodelovanje v 
beništvu».

Nevaren padec 
bolnika v bolnici 5nf
Včeraj zarana je padel P®. (p‘ 

nicah v glavni bolnici 61-l®'tnJce5t* 
seppe Stancich s Stare istrsk® S(T 
15, ki so ga sprejeti v bolnic® p 
do zaradi ulkusa na dvanajst® ,^0. 
Med padcem si je moški 
stegnenico leve noge, zar®?1jni ^ 
se bo moral zdraviti še 9® 
nevrokirurškem oddelku.

ŠD Breg izreka globoko j 
Marinu in Armandu Soviču °®
bi dragega očeta.

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustil naš dragi

ANDREJ ŠKERLAVAJ
Pogreb dragega pokojnika bo danes, 17. novembra, ob 

uri iz mrtvašnice glavne bolnišnice naravnost v opensko cerk®*'

Žalujoči žena Amalija, sinov* 
rljo In Peter % družinam*

Opčine, Trebče, Frankfurt, 17. novembra 1979

Ki
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L»«
**ko stalno gledališče v Tr

ti J; danes, 17. t.m., ob 19. 
i ur,- rtVču in jutri, 18- t.m., ob 

1 kaj« nv Črnomlju s predstavo Mi-
^OSSEJ a^°Va <<^Van ^asdjev‘d®' 

baes«.17. t.m., ob 20.30 (konec 
U kv^ <<red Prva sobota», Flau- 
* i ji. ^andidato al Parlamentom 

Ktvg.p' vlogi Tino Buazzelli. Re- 
Pjsaji J1 Pri osrednji blagajni v 

i) '•vernbra1'0^ za ponov‘t;ve do 22.

kevraZp°'a®° ie *e nekaj abon- 
k„..za delavoe in študente pri 

J' blagajni.

D^P1
!y ^ ®b 18. urj zadnja uprizori
la f^oljevega «Rigoletta». Abon-

*J0 „ Predstava za šole in ob 
L Predstava za občinstvo: »Le 
tet® marionette di Vittorio Po- 
jgjj*: Rezervacije pri osrednji

f
is

i^?ncerti
dne bodo v Av-(JotHšnjega

b. p. obnovili «nedeljske koncer- 
Itopii Vl do posvečen Vivaldiju, na- 
iL,™ d° komorni ansambel Ver- 
« -.ga gledališča. Začetek ob 11.

0Pnica stane 500 lir.

Uoa^Pella Underground 18.00 — 
lej , 22.00 «Falstaff». Orson Wel- 

fc^no-beli film. 
tliteale 15.15—22.15 »Jesus Christ 

ar»- Barvni film za vsa-

>16.00 - 19.00 - 22.00 «Nel cor- 
'b Iro“eitlPO»- Wim Verders. 
j0s^° ' 18.20 - 20.10 - 22.15 »Ara- 

• Ho p.a colazione*. E. Montesa- 
\ YJ*ude Brasseur, S. Dionisio.

■ *Tre ^otto 11 lenzu°lo*- 
ti fj?r Chiari, Lia Tronche. Barv- 

.18 J , - Prepovedan mladini pod
ki« m-

V0j!!“r 15.30 «Campione». Jon 
* Barvni film.

Ve ,° 16.00-22.15 «Uragano» 
k 16-00 »Manhattan*. Woody 

Stih .Barvni film za vsakogar. 
V 15.00 «Lawrence d’Arabia» 
t fa matico 14.00 «E continuano 
!iltt/ra le porno mogli*. Barvni,jrn C) ^ ~y
prepovedan mladini pod 18.

|l V* 16-80 «Uno sceriffo extra-
J6str! re"'P°C0 extra e molto ter- 
Vn ' Bud Spencer.
.tile "° 16.30 «11 dottor Yeky e gen- 
tt0 S|«nora». p. Villaggio.
Vl n, 6 «Ratataplan*

®3». n «11 corpo della ragas- 
Jini “arvni film. Prepovedan mla- 
CPod 18. letom.

,,;enet<i 11.00 «Grease».
.M. v, dje) 17.00 «Cosi come sei*. 
Vjj^roianni, Nastasja Kinski. 

«ii0 an 16.30-22.00 «Ricorda il 
Sh,nonae*- Geraldine Chaplin, 

k ®v Perkins.

*na obvestila
>čaS-° lovsko društvo Doberdob 

'j k tiho.i ne' da za danes najav- 
J*te Vedavanje dr. Černeta iz Ljub- 
% ,^_0snovni šoli v Divači od-
<Wradi bolezni predavatelja.
«%,,* Križa organizira PLES- 
i> Vn; v kriškem Ljudskem do- 
HtSovanje na sedežu ZKMI v 

16 71 domu še danes, 17. t.m., 
>>18. we-
k ?*e1.1stvi liceja France Pre- 

JJ* trgovskega zavoda Žiga 
S, j r°čata profesorjem in dija- 
h [J, Je šolsko skrbništvo na pre- 

arajinske uprave zaradi o- 
Vjkrevalnih naprav dovolilo 
r Pohifv .Pouka za čas najnujnej- 
X ‘ av'l. Začetek rednega pouka 
' Vv*atGljstvi javili po radiu 

A2?«® tisku.
heVj * odsek smučarskega klu- 

'Jk V? sporoča, da 3. jesenski

' ^ 12.

KONEC PRIHODNJEGA TEDNA

STROKOVNA ŠOLA V NOVE 
PROSTORE PRI SV. IVANU
Ob vselitvi kulturna prireditev - Po kom se bo 
šola poimenovala ? - Nujno potrebna 4. in 3, letnik

Vse kaže, da se bo slovenska po
klicna šola za industrijo in obrt pri
hodnjo soboto lahko vselila v ob
novljene prostore v pritličju paviljo
na «B» v okviru bivše pokrajinske 
psihiatrične bolnišnice pri Sv. Iva
nu. Občinski delavci so namreč v 
paviljonu že opravili vsa glavna de
la in pravkar dokončujejo nekatera 
obrobna opravila, v ponedeljek pa 
bo osebje neke tvrdke začelo s či
ščenjem prostorov.

Upoštevajoč dejstvo, da se šola se
li v posebno okolje in da so nekate
ri mirni bolniki še vedno gostje sve- 
toivanskega kompleksa, je vddstvo 
šole poskrbelo za primerno pouči- 
tev dijakov in je za danes ob 13.45 
organiziralo na šoli predavanje dveh 
psihiatrov, dr. H. Jogana in dr. D. 
Sedmaka, katerima se bo pridružil 
še znani filmski amater A. Žerjal, 
ki bo zavrtel film o problemih psi
hiatrije. Na preda vanje so topio va
bljeni tudi starši dijakov. V zvezi z 
vselitvijo šole v nove prostore naj 
omenimo, da nameravajo dijaki v 
kratkem prirediti v njih posebno 
kulturno prireditev, s katero hočejo 
proslaviti dogodek.

V ponedeljek 19. novembra z za
četkom ob 18. uri, bo na šoli rodi

teljski sestanek, na katerem bo go
vor tudi o poimenovanju šole. Ko
likor smo lahko izvedeli, pridejo v 
poštev za to naslednja imena: Jo- 
sef Ressel, Nikola Tesla, Jožef Šte
fan, Oskar Rustja in Jurij Vega. 
Zadnja odločitev bo vsekakor padla 
na seji zavodnega sveta, ki bo prve 
dni decembra. Na tej seji bodo vze
li v pretres še številna druga vpra
šanja, med temi tudi zahtevo po iz
popolnitvi šole s 4. in 5. letnikom 
vseh treh specializacij (kemije, e- 
lektrotehnike in mehanike).

f Čestitke

PD SLOVENEC 
vabi. na

DRUŽABNI VEČER

ki bo danes, 17. t.m., ob 20.30 
v prosvetni dvorani v Borštu.

Na sporedu je nastop meša
nega in otroškega zbora Slove
nec in nekaj družabnih točk.

MLADINSKI KROŽEK 
Prosek - Kontovel

priredi drevi, ob 20. uri

PLES
v Kulturnem domu (bivši ki
nodvorani Iris) na Proseku.

Vabljeni!

L.

. .„Jd ie zaradi slabega vreme- 
m c'lj k5’ B° jutri, 18. t.m. Start 
^ 9 .°o na istem mestu, odhodi

Razstave
V občinski galeriji razstava učen

cev grafične šole «Carlo Sbisa». Raz
stavo bodo odprli danes in bo tra
jala do 25. ■-ovembra.

V galeriji Tribbio bo do 30. novem
bra odprta razstava Uga Caraja.

V prostorih (Centra Barbacan* (na 
istoimenskem trgu štev. 4) razstav
ljata svoja dela Avstrijec- Kristian 
Schvveifurter in Jugoslovan N. Ta
hirovič. Razstava bo dnprta do 19. 
novembra.

V Kulturnem domu v Trstu je 
odprta razstava noš, slik in doma
čih predmetov. Razstavo sta pri
pravila odsek za zgodovino NŠK in 
TFS «Stu ledi*. Odprta bo do 9. 
decembra.

V galeriji Planetarii, razstavlja
Dova. ,

V Peterlinovi dvorani v Ul. Dom- 
zetti 3/1, nadstr. razstavlja do 26. 
novembra Robert Kozman. Razstava 
je odprta od 18.30 do 20. ure.

V galeriji II Mandracchio razstav
lja Ondina Brunetti. Razstava bo 
odprta do 29. t.m.

V galeriji Tcatro Romano, Ul. Do- 
nota 20. razstavlja Guido Antoni. 
Razstavljal bo do 26. t.m.

V prostorih «La Navetta* bo od 
danes, 17., do 24. t.m., razstavljal 
Puccio Monaco. Otvoritev razstave 
bo ob 18. uri.

V galeriji «Alla corsia Stadion« bo 
od danes, 17., do 20. novembra, raz
stavljal Alberto Alfiero.

Danes praznuje svoj rojstni dan 
MARIJA PETAROS. Da bi dočakala 
še mnogo let zdrava in srečna v 
krogu svojih dragih, ji želijo mož 
Marijo, hči Klara z možem Kora- 
dom, sin Stojan z ženo Fiorelo in 

i še prav posebno vnukinja Monika. 
| Vse najboljše za rojstni dan MAG- 
: Dl GRGIČ voščijo Suzana, Stojan, 
\ stric in teta.

Šolske vesti
Ravnateljstvo Državnega poklic

nega zavoda za industrijo in obrt
sporoča, da bo roditeljski sestanek 
v ponedeljek, 19. t.m., ob 18. uri 
na sedežu učiteljišča A. M. Slomšek 
v Trstu, Ul. Caravaggio 4.

Glasbena matica - Trst vljudno va
bi starše, da se udeležijo sestan
ka mladinskega pevskega zbora 
Glasbene matice - Trst, ki bo v po
nedeljek, 19. t.m., ob 17.30 v fo- 
yerju balkona Kulturnega doma, Ul. 
Petronio A. Zaradi važnosti sestan
ka je prisotnost izredno zaželena.

SPDT prireja ” okviru športne šo
le in s sodelovanjem jamarskega 
društva «Dimnica» izlet v turistič
no jamo Dimnico pri Markovščini. 
Izlet bo v nedeljo, 25. t.m., zbira
lišče pa bo ob 9. uri pred glavnim 
vhodom hipodroma (Piazzale De Ga- 
speri) ali pa ob 9.30 na parkirišču 
pri mejnem prehodu Pesek. Izlet 
bo z osebnimi avtomobili, domači ja
marji pa bodo. izletnikom med dru
gim prikazali jamarsl > tehniko vzpo
na in spusta. Vabljeni!

PD VALENTIN VODNIK - DOLINA 

priredi v Torkli

FOTOGRAFSKO RAZSTAVO

MIMO OBJEKTIVA
Sodelujejo: JANKO FURLAN

VILJEM ZAVADLAL 
JOŽKO PRINČIČ 
OSKAR KOCJANČIČ 
SAŠO OTA 
LADI KOMAR

BAMCA DI CREDITO.DI TRIESTE 
TRŽAŠKA K-RieblTN A BANKA

> V' S. P. a. - ■¥ ■

■ TRST ' - ULICA F FILZMO - ' ' CSL‘ GV<3«40

SREDNJI TEČAJ BANKOVCEV 
16. 11. 1979

Ameriški dolar 825,—
Funt šterling 1720.—
Irski funt šterling 1680.—
Švicarski frank 498,—
Francoski frank 193.—
Belgijski frank 27.—
Nemška marka 462.—
Avstrijski šiling 63,60
Kanadski dolar 685,-
Holandski florint 413 —
Danska krona 155,—
Švedska kronr' 192 —
Norveška krona 160.—
Drahma 17 —
Mali dinar 37,50
Veliki dinar 38,—

MENJALNICA
vseh tujih valut

KRIZA V GOSPODARSTVU UDARJA TUDI PO SINDIKATIH

Manj včlanjenih v razne sindikate 
zaradi manjšega števila zaposlenih

Sindikati ne bodo dosegli lanskega števila članstva ■ Pozanimati 
se bodo morali za uslužbence v manjših obratih ali trgovinah

Kriza v zaposlovanju v nekaterih 
večjih industrijskih obratih je ne
gativno odjeknila tudi v včlanjeva
nju v sindikalne organizacije. Iz 
razpoložljivih podatkov izhaja nam
reč, da sindikati niso dosegli za le-

elektrike namreč pride do izklju
čitve toka. Tako je skoraj nemo
goče istočasno vključiti električni 
grelec za vodo in imeti prižgano 
luč. . .

Sicer pa je že dolgo časa govor o
tošnje leto zastavljene si naloge po- I popolni preureditvi in razširitvi no-1 proste cone na območju celotne 
večanja svojih članov, marveč ima- | gometnega igrišča, tako da bi na pokrajine. Zveza trgovcev naj se 
jo celo manj članov kot v lanskem tern kraju nastal nekakšen športni

šega kruha. Izogniti bi se morali 
dvojni ceni mesa, eni za meso pro
ste cone in drugi za meso v svobod
ni prodaji. Uvesti enotno ceno za 
vso pokrajino. Poenotiti cene in ka
kovosti blaga za osebno potrošnjo

center. Za to se zavzemajo pred
vsem domačini in tako spremembo 
naj bi vnesli tudi v regulacijski 
načrt, ki bo v prihodnjih tednih pred
met široke (in najbrž tudi polemič
ne) razprave v občinskem svetu.

Na seji rajonskega sveta so raz
pravljali tudi o občinski telovadni
ci.'ki je, čeprav so jo dokončali že 
pred nekaj meseci, še neuporabna 
zaradi nekaterih manjših poškodb 
tlaka.

letu. Sicer imamo r.a mizi podatke 
o številu članstva ob koncu lanske
ga leta in o včlanjevanju do leto
šnjega 30. septembra. Možno bi bi
lo torej tudi, da bi se število čla
nov povečalo do konca leta, ven
darle v sindikalnih vodstvih v to 
ne verjamejo.

Zmanjšanje števila članov bele
žijo v vseh sindikatih. Pri delav
ski zbornici - CGIL so imeli n.pr. 
nekaj sto članov manj kot lani.
Enako je pri drugi sindikalni cen
trali, t.j. pri CISL. O tem padcu 
članstva je vodstvo CISL obvestilo 
svoje aktiviste na nedavni organi
zacijski konferenci, ki je bila v Go
rici 26. oktobra.

Našim bralcem lahko postrežemo 
z nekaterimi podatki. Ob koncu 
leta 1977 so imeli v CISL včlanjenih 
10.770 ljudi, ob koncu leta 1978 je 
njih število naraslo na 10.883. Pred
videvali :.o, da bodo imeli konec 
letošnjega leta 11.725 članov, do 30. 
septembra pa jih irriajo le 10.227.
Torej precej manj kot so načrtova
li in tudi manj kot ob koncu lanske
ga leta. V vodstvu CISL sicer pra- raščanja draginje. Po mnenju sin- 
vijo. da se je položaj v mesecu in • dikatpv bi morali tudi trgovci pre-

Zamrzniti cene jestvin 
do konca tega leta

Na sestanku zveze trgovcev in 
pokrajinske sindikalne organizacije 
CGIL, CISL, UIL so se pogovarjali 
o cenah in draginji v goriški pokra
jini. Kakor nam je sporočila, je sin
dikalna federacija' na tem sestanku 
zahtevala, naj se v skladu s pri
stojnostmi poiščejo mehanizmi za 
zamrznitev cen in zaustavitev na

pol precej izboljšal.
V tem številu niso všteti tisti de

lavci in uradniki, ki so se včlani
li v enotne strokovne sindikate, kot 
n.pr. FLM (enotna zveza kovinar
jev). Še vedno velja, da se neka
teri delavci včlanijo v strokovne 
sindikate posameznih sindikalnih 
central, drugi pa izberejo enot
ni strokovni sindikat.

Najmočnejši strokovni sindikat v 
goriški CISL je sindikat kovinarjev 
FIM. Tu imajo 2501 člana, lani so 
jih imeli 2508, predvideli so jih 
2.800. Tu niso zabeležili zmanjša
nja števila včlanjenih, čeprav se 
število članov v največji tovarni, 
t.j. v tržiški ladjedelnici manjša. Na 
drugem mestu po številu važnosti

prečevati davčne utaje raznih ka
tegorij samostojnih delavcev. Na tak 
način bo mogoče preko posameznih 
faz, kjer se cene oblikujejo, dolo
čiti končno ceno. Preko takšnega 
mehanizma bi lažje določili dodat
no vrednost, ki naj se prišteje trgu 
namenjenemu blagu.

Sindikalna delegacija je zvezi 
trgovcev predlagala izpolnitev ne
katerih predlogov, ki imajo za cilj 
zaustavitev naraščanja draginje. Ta
ko naj bi se trgovci obvezali, da bo
do zamrznili cene hrane do konca 
tega leta. Preučijo naj možnosti za 
razširitev te pobude tudi na druge 
sektorje kot so oblačila itd. Potroš
nika je potrebno vzgojiti in ga s 
tem zavarovati. Peči naj bi priče-

je sindikat uslužbencev krajevnih j jj kruh po 800 lir kg, kar bi pome- 
uprav. Teh so zabeležili doslej 1.100, nj]0 za 100 lir znižati ceno najcenej 
lani so jih imeli 1.145, predvideli 
pa so jih 1.160. Povečali so število 
članov med gradbinci in sicer od 
lanskih 720 na 800 in s tem do: 
segli tudi zastavljeni plan. Manj 
pa je članov rnecfdelavci v jestvin- 
ski industriji ip sicer 252, medtert 
.ko jih , te,.,pilo lani 297, predvideli 
so 300 članovi' Povečalo se je tudi 
število Članov med delavci elektri
čnih podjetij iin sicer od 195 na 210.
Na isti ravni kot lani so ostali med 
tekstilci (500 članov, lani 501), če
prav so si zastavili nalogo doseči 
število 600 članov.

Manj članov je med kmetijskimi 
delavci (250 namesto lanskih 338).
Kjer je najbolj opaziti zmanjšanje 
števila članov, je v raznih servis
nih službah. Ponekod poteka včla
njevanje počasneje, ker so to pod
jetja z manjšim številom zaposlenih, 
drugod pa so se delavci včlanili v 
novoustanovljene enotne strokovne 
sindikate, ne da bi se ozirali na 
eno ali drugo sindikalno centralo.

Mali oglasi
telefon (040) /946 72

jj °dni nagovor: prof. Milko Rener 
Q)e: Ženski zbor Valentin Vodnik pod vodstvom Vihre Kodrič
borite>v: DANES, ob 20. uri.

Vabljeni!

Včeraj - danes
1|)^

1 SOBOTA, 17. novembra
i LJUBA

ob 7.06 in zatone ob 
ti(j„ Ua'2ina dneva 9.27 — Lu- 
h, .?r, 4.20 in zatone ob 15.45.

'LDELJA, 18. novembra 
MILKO

: najvišja temperatu
ri sPi^j, najnižja 9,7, ob 18.KL. .
lac^.Pinje, zračni tlak 1004,2 
ltiil5 Sca. veter 8 km na uro 

vlaga 60-odstotna, nebo 
i s,°’ Padlo je 0,2 mm dežja, 
1 l3 ”ra.i mirno, temperatura

stopinje.

irBJStva im NivfRTI
: Fed< 

Šušteršič,^42SE: Federico Simo- 
Sara Bo-

8;>*| SO: 64-letni Mauro Bel- 
IJmir ’ Marcello Stanzini, 82- 
AnJ{a Petrič vd. Pasini, 58- 
(kfli 0 Antonio Bandolin, 82- 
11 p,a Costantini vd. Radmilli, 

'■'taudio Delbello, 74-letna

Rosalia Bolko vd. Fucka, 45-letna 
Bianca Rosa Lorenzon, 81-letni Ni- 
cold Parovel.

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 8.30 do 20.30)

Trg Ospedale 8, Ul. dellTstria 35, 
Drevored Miramare 117, Ul. Com- 
bi 19.
(od 8.30 do 13. ir od 16. do 20.30) 

Largo Piave 2, Trg della Borsa 12. 
NOČNA SLUŽBA LEKARN 

(od 20.30 dalje)
Largo Piave 2, Trg della Borsa 12.

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SLUŽBA
Nočna služba za zavarovance 

1NAM in ENPAS od 22. do 7. ure: 
telef. štev. 732 627

LEKARNE V OKOLICI
Boljunec: tel, 228 124; Bazovica: 

tel 226-165; Opčine: tel 211001. 
Prosek; tel 225-141; Božje polje. 
Zgonik: tel. 225 596; Nabrežina' tel 
200-121; Sesljan: tel. 209-197; Žavlje: 
tel 213-137; Milje: tel. 271-124.

PRODAJAM prosto poslopje v sre
dišču mesta, Ul. S. Maurizio pri 
Trgu Stare mitnice. Pritličje 400 
kvadratnih metrov, 1. nadstropje 
300 kv. m in 2. nadstropje 300 
kv. metrov. Primemo za kakršno
koli uporabo, tudi za veleblagov
nico. Ponudbe poslati na upravo 
Primorskega dnevnika, Ul. Mon- 
tecehi 6, pod šifro «Poslopje».

KUPIM rabljena motorni stroj za 
okopavanje in traktor. Telefoni
rati na štev. 228185.

ŠTUDENTKA išče sobo v najem v 
mestnem središču. Prijave na ši
fro ŠTUDENTKA.

PRODAM moto kross «SWM 125 GS 
Rotax» po zelo ugodni ceni. Te
lefon (0481) - 882019.

NUDIMO takojšnjo zaposlitev v Tr
stu uradnici/ku z znanjem sloven
ščine. Poslati kratek življenjepis 
na oglasni oddelek Primorskega 
dnevnika pod šifro «S. P. > .

KUPIM Jeep diesel. Tel. 061/41709 
dopoldne.

PRODAM nov sesalec za prah in 
loščilec za pod znamke «Hoover» 
po zelo ugodni ceni. Telefonirati 
na tel. 225973 od 20. do 22. ure.

ZAVAROVANJA za življenje in za 
vašo imovinn vam nudi agencija 
ŠVAB Ass. Generali, Ul. Genova 
14, Trst, tel. 61 034 in Ul. Sa 
lici 1. Opčine, tel 211489.

UGODNO prodam dvometrske smuč 
ke Elan Pu 727 Polyurethan. brez 
priključkov, v dobrem stanju. Ce
na po dogovoru. Tel. 825247 v ve
černih urah.

PRODAM moto kross SWM 250 po 
zelo ugodni ceni. Telefonirati na 
številko (0481) 53-01, po 20.30 pa 
na številko 30-557.

VRTNARJA sprejmem v službo 
dvakrat tedensko z vpisom v so
cialno zavarovanje. Ponudbe na 
upravo PD pod šifro »sposoben*

DRUŠTVENA gostilna na Opčinah 
išče gostilničarja. Pismene ponud
be poslati na p.p. 2005 — Opči
ne 34160.

Vse bolj se zapleta 
na pokrajini

Vse kaže, da bo prihodnja seja 
pokrajinskega sveta v Gorici pote
kala v precej razburljivem in nape
tem ozračju in nekateri celo napo
vedujejo skorajšen izbruh krize. V 
zadnjih tednih se namreč množijo 
ostre kritike na račun načina vo
denja upravnih poslov in na račun 
političnih odločitev enobarvnega kr- 
ščanskodemokratskega odbora in to 
s strani strank, ki sestavljajo tako 
imenovano večino politične solidar
nosti.

Po ostrih kritikah socialistične 
stranke, so se včeraj oglasili social
demokrati. Njihov predstavnik v po
krajinskem svetu, Edoardo Bressan 
je predsedniku pokrajine naslovil 
pismeno vprašanje, v katerem spra
šuje za' pojasnila' v zvezi z zadrža
njem na nedavnem sestanku na 
deželi, kjer so razpravljali o načr
tu gradnje variante ceste štev. 56. 
Predstavniki pokrajine naj bi ob tej 
priložnosti izrekli neugodno mnenje 
glede gradnje nove infrastrukture, 
kar naj bi bilo v nasprotju z vse
bino programskega dogovora. Bres
san tudi sprašuje, kakšne ukrepe na
merava sprejeti predsednik pokra
jine, da bi državno podjetje za ce
ste ne preklicalo že odobrenih sred
stev.

Razprava v okviru rajonskega sveta

Dokončno uredili 
nogometno igrišče 
v Štandrežu

Zadnja seja rajonskega sveta v 
štandrežu je bila skoraj v celoti 
posvečena obravnavi nekaterih pe
rečih vprašanj ureditve nogometne
ga igrišča Juventine. Zato so še 
zasedanja udeležili tudi predsednik 
in nekateri člani upravnega odbora 
tega športnega društva.

Športni objekt je že nekaj let v 
zelo slabem stanju, saj občina sla
bo skrbi za njegovo vzdrževanje, 
kljub temu, da so člani Juventine, 
kakor tudi rajonski svet že nekaj
krat opozorili na rešitev nekaterih 
najbolj nujnih vprašanj, še preden 
bi se lotili globalnega reševanja. 
Tako predstavlja šibka električna 
napeljava v slačilnicah redno vr
sto težav. Db vsaki večji porabi

angažira v boju proti davčnim u- 
tajam na splošno ter na trgovskem 
podorčju še posebej. O teh vpraša
njih se bosta obe strani ponovno 
sestali. Po volji sindikatov naj bi na 
tem sestanku sprejeli dokončne 
sklepe.

Na koncertu raznih zborov, ki bo 
danes zvečer v Mošu pri Gorici, na 
katerem kodeluje poleg drugih tu
di moški zbor Seghizzi iz Gorice, 
bo zapel nekaj pesmi tudi mešani 
komorni zbor iz Nove Gorice.

V KATOLIŠKEM DOMU V GORICI

Danes in jutri 
«Cecilijanka»

Na reviji, ki je že 21. po vrsti, bo sodelovalo 18 zborov

Danes in jutri, prireja Zveza slo
venske katoliške prosvete v Kato
liškem domu v Gorici tradicional
no revijo pevskih zborov tCeci.i- 
janka.t Na letošnjem prikazu na
predka zborovskega petja, 'ki bo do
živel že 21. izvedbo, bo sodelova
lo 18 zborov. Prevladovali bodo go
riški zbori, ob njih pa bodo zape
li še gostje iz Kanalske doline. Be
neške Slovenije, s Koroškega, s Tr
žaškega in iz Slovenije.

Drevi ob 20.30 bodo nastopili na
slednji zbori: mešani zbor «Rečan» 
iz Benečije, ženski pevski zbor 
«Oton Župančič» iz štandreža, moški 
zbor *France Bevki, iz Prvačine, 
moški zbor <tFantje izpod Grmade»,

V nedeljo popoldne pa bodo na 
odru Katoliškega doma nastopili me
šani zbor Dobrla vas iz Koroške, 
mešani zbor štandrež, mešani zbor 
Šenlmaver, moški zbor ^Valentin 
Stanič» iz Levpe pri Kanalu, me
šani zbor «Lojze Bratuž», mešani 
zbor <s.Planinka% iz Ukev v Kanal
ski dolini, mešani zbor «Hrast» iz 
Doberdoba, moški zbor «Brda» in 
mešani zbor *Šleverjan.»

Predavanje 
o G. I. Ascoliju

Goriška občinska uprava se hoče 
dostojno spomniti znanega goriške-

dekliški zbor Devin, mladinski zbor j ga glotologa Graziadia lsaia Ascoli- 
Sentmaver. moški zbor Mirko Fi- : ’ *-
lejt iz Gorice, glasbena skupina 
«Nova miseh.

V PRIHODNJEM TEDNU

Krajše poskusne prekinitve 
električnega teka na Goriškem

Tok bodo izključili le za nekaj minut - Od 1. decembra 
v veljavi načrt državnega podjetja ENEL za izjemno stanje

S kratko poskusno prekinitvijo e- 
lektričnega toka, se bodo morali 
v prihodnjem tednu, kakor drugod 
po državi, sprijazniti tudi porabni
ki elektrike na Goriškem. Včeraj 
smo poročali, kako bo potekala 
preizkušnja v Gorici, oziroma ne
posredni okolici, danes pa prinaša
mo poročilo, ki zadeva porabnike v 
nekaterih občinah na Goriškem.

Prekinitve, ki jih bodo izvedli ob 
napovedanem času, so poizkusnega 
značaja in ne bi smele trajati več 
kakor tri minute. Tako vsaj zago
tavljajo pri državnem podjetju za 
elektriko. Po 1. decembru, ko bo 
začel veljati načrt, pa bodo preki
nitve toka v primeru potrebe lahko 
daljše .Bralcem svetujemo, da si 
zato zabeležijo dan, oziroma uro 
poskusne prekinitve toka,

Na področju doberdobske občine
........................................... ...................................................... ....
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MEDNARODNI PREHOD
Briški vinorodni predel pred točo 
zavarovati z raketnim sistemom

V občinski sejni dvorani v Krmi- 
nu sta se o vprašanjih skupnega in
teresa pogovarjali delegaciji komu
nistov krminske občine in Goriških 
brd. Predstavniki KPI in ZK so se 
zavzeli za skupna prizadevanja na 
obeh straneh meje, da bi se prebi
valstvu med seboj čimbolj poznalo, 
ter si izmenjali stališče o vpraša
njih kulturno - političnega ter idej
nega značaja, Takšne pobude bodo 
dale pravo vsebino pobratenju, ki 
sta ga sklenili občina Krmin in 
krajevna skupnost Dobrovo.

Ko sb se pogovarjali o konkretnih 
potrebah tega, po interesih dokaj 
zaokroženega področja, so pred
vsem poudarili potrebo po prekate
gorizaciji mejnega prehoda Pleši- 
vo iz prehoda druge v prehod prve 
kategorije. S takšno spremembo bi 
dosegli, da bi bil prehod odprt 24 
ur 'na dan, medtem ko ga po seda
njem režimu ponoči zapirajo. To ima 
za posledico, da je komuniciranje 
med prebivalstvom z ene in druge 
strani meje izredno težavno, če ne
kdo iz Krmina ali iz Goriških brd 
zamudi prihod na blok, mora na 
dolgo pot čez Rdečo hišo. Namesto 
nekaj kilometrov mora prevoziti 
skoraj 30 km dolgo pot.

Drugi prav tako važen skupen pro

blem je obramba tega vinorodnega 
kraja pred točo. Obe strani podpi
rata vse pobude, ki bi učinkovito 
zavarovale grozdje ii. drugo sadje. 
Ob tem so se medsebojno informi
rali o doslej opravljenem delu, da 
bi zaščitili pridelek, ter so izrazili 
željo, da bi raketni sistem za o- 
brambo pred točo čimprej lahko ko
ristil tej obsežni vinorodni coni.

Jutri volitve 
v medrazredne svete

V vseh slovenskih osnovnih šolah 
na goriškem bodo jutri volitve v 
medrazredne svete. Volišča bodo od
prta od 8.00 do 20. ure. Upati je, da 
se bodo starši polnoštevilno udeleži
li volitev in s tem dokazali svojo dr
žavljansko zrelost.

Danes popoldne na sedežu 
Slovenskega planinskega dru
štva tradicionalni sejem rab
ljene smučarske opreme in 
zadnja priložnost za vpis v 
smučarski tečaj.

bodo kratke prekinitve v torek in 
sredo, po sledečem razporedu; v to
rek od 9.00 do 10.30 na področju 
Jamelj in Sabličev, v sredo med 
7.30 in 9. uro pa v ostalih zaselkih 
občine, v Martinščini in tudi na Vr
hu, ki sicer sodita v zagrajsko, o- 
ziroma sovodenjsko občino.

Krajši «black out* na področju 
sovodenjske občine bo v petek med
7.30 in 9. uro. To velja za celotno 
občino razen Vrha.

Prav tako v petek bodo izvedli 
poskusno prekinitev toka med 7.30 
in 9. uro v neposredni goriški oko
lici, pri Madonini, v Pcdgori, pri 
pevmskem mostu, v Pevmi, štmavru 
in na Oslavju ter na celotnem po- 
dročju_ števerjanske občine. Ob i- 
stem času bo krajša prekinitev e-. 
lektričnega toka tudi na področju 
občine Moš in v nekaterih krajih 
na Krminskem (Pradeš).

Krmin, Dolenje, Bračan in neka
teri drugi kraji bodo za nekaj mi
nut brez električnega toka v pe
tek, med 14.30 in 16. uro. V večjem 
delu Gradišča, v Fari, Villanovi in 
nekaterih drugih bližnjih krajih bo 

.pogkpsna. prekinitev toka v sredo 
med 7.30 in 9. uro, v preostalem 
delu Gradišča, Romansu in Zagra- 
ju pa v petek med 7.30 in 9. uro. V 
Ronkah bodo tok izklopili v sredo 
med 7.30 in 9. uro. Isto velja za ne
katere bližnje kraje.

Poskusna prekinitev električnega 
toka na področju Tržiča bo v torek 
med 9.00 in 10.30 ter v sredo med
14.30 in 16. uro.

Sicer pa bo državno podjetje za 
elektriko poskrbelo še .za dodatna 
obvestila z lepaki, kjer bodo tudi 
navodila, kako je treba ravnati z 
napravami v času prekinitve toka. 
Kakor smo že v uvodu zapisali, bo
do v tem in najbrž tudi v prihod
njem tednu le krajše, poskusne iz
ključitve, po 1. decembru pa naj 
bi šlo zares, ko bo treba računati 
tudi na daljša obdobja brez elek
trike.

ja ob 150-letnici rojstva. Zaradi te
ga je povabila v Gorico dr. Tullia 
De Maura, profesorja filozofije na 
univerzi v Rimu, znanega strokov
nega pisca in sodelavca številnih ita
lijanskih in tujih revij. Predavanje 
bo v petek, 23. novembra, ob 18. uri 
v avditoriju v Ul. Roma.

Goriška občinska uprava se hoče 
s tem predavanjem uvrstiti v niz 
proslav, ki bodo v neščm mestu še 
pred koncem leta. Zavod za sred
njeevropska srečanja priredi namreč 
vrsto predavanj in razprav o oseb
nosti in delovanju tega znanega 
goriškega znanstvenika, ki je obo
gatil italijansko lingvistiko in je bil 
tudi ustanovitelj italijanskega gloto- 
loškega arhiva.

Izgubljeno-najdeno
V uradu za najdene predmete go- 

riške občine hranijo sledeče pred
mete: verižico iz dragocene kovine, 
žensko zapestno uro, dva para naoč
nikov za vid, motorno kolo, dva raz
lična zneska denarja, potovalno tor
bo z oblačili, tri mošnjičke z nekaj 
denarja, zložljivo kolo, dve moški 
kolesi, eno žensko kolo, tri majice, 
par ženskih čevljev, letalski model, 
nekaj šopov ključev.

Lastniki naj se javijo v uradu 
mestnih stražnikov, v Mazzinijevi 
ulici.

•iiiiiii...........i.............................. ..... i.... ............. im«....................................................................................

Vratuša na obmejnem postajališču
................... | ..............-f

Predsednik IS Slovenije dr. Anton Vratuša si je včeraj popoldne v spremstvu članov delegacije ter de
želnih in krajevnih predstavnikov ogledal gradbišče mednarodnega mejnega prehoda Standrei - Vrtojba

Obsodili so jih zaradi 
razpečevanja mamila

Z obsodbo na različne zaporne 
kazni in plačilo globe se je pred 
goriškim okrožnim sodiščem vče
raj zaključila kazenska obravnava 
proti skupini treh mladeničev iz 
Tržiča, ki so bili obtoženi posesti in 
razpečevanja mamil. Proces se je 
začel že 2. novembra letos, a so ga 
morali preložiti zaradi odsotnosti 
nekaterih prič.

Na zatožni kloni so se tako znašli 
24-letni Luigi Marcone, 25-letni Al- 
fredo Lo Faro in 30-letai Vladimira 
Donda. Dogodek, ki jih je privedel 
za rešetke, pa se je pripetil 22. mar
ca letos v Tržiču, ko so policijski 
agenti, prt preiskavi na Marconeje- 
vem domu v Ul. Fratelli Roselli na
šli 13 doz heroina in nekega druge
ga mamila. Sicer pa so bili že dalj 
časa na sledi skupini fantov, ki se 
vdaja mamilom in ki se občasno, da 
pač pride do lastne doze, tudi ukvar
ja z razpečevanjem. Tako je bilo 
tudi 22. marca letos. Policisti so v 
lekarni San Nicolč opazili dva mla
deniča, ki sta kupila injekcijske 
brizgalke. Kmalu zatem so enega 
od dveh fantov prestregli prt izho
du iz Marconejevega stanovanja in 
pri njem našli dozo heroina. Šlo je 
za Maurizia Venturinija, ki je de
jal, da mu je mamilo odstopdi Mar
cone.

Hišna preiskava je dokazala, da 
je bilo v Marconeievem stanovanju 
res nekakšno majhno razpečevalno 
središče. Odtod prijava sodišču in 
sodni postopek, ki pa nikakor ni 
pojasnil, kdo je imel mamilo samo 
za lastno uoorabo in kdo od trojice 
se je ukvarjal tudi z razpečevanjem, 
čeprav nekatere okoliščine kažejo, 
na to, da je zveze z Verono in 
Vidmom vzdrževal Vladimiro Donda.

Sodišče je vse tri obtožence spoz
nalo za krive ter jih obsodilo na 
različne zaporne kazni in plačilo 
globe. Marconeju in Dondi so 
prisodili eno leto in asem mesecev 
zapora ter po 300 tisoč lir kazni, 
Lo Faru pa eno leto in devet me
secev ter 350 tisoč lir kazni. Za Lo 
Fara je kazen pogojna.

Razna obvestila
Mladinski krožek priredi danes, 

17. t.m., v Dijaškem domu, v po
poldanskih urah, enodnevni seminar 
o dijaškem gibanju na Goriškem v 
zadnjem desetletju.

Kino
Gorica

VERDI 17.00-22.00 «Ratataplan».
M. Nichetti. Barvni film.

CORSO 17.30—22.00 «Uragano». J. 
Robards in M. Farrow. Barvni 
film.

VITTORIA 17.00-22.00 «1 porno de- 
sideri di una studentessa*. Prepr 
vedan mladini pod 18. letom. Barv
ni film.

Tržič
EXCEI,S10R 16.30-22.00 «Attimo per 

attimo*.
PRINCIPE 17.00-22.00 «La luna*.

Nora Gorica 
in okolica

SOČA (Nova Gorica) 18.00-20.00 
»Jezna pest*. Hongkonški film. 

SVOBODA (Šempeter) 18.00-20.00 
»Junak divjine*. Hongkonški film. 

DESKLE 19.30 «Convoy». Ameriški 
film.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI
Danes ves dan in ponoči je v 

Gorici dežurna lekarna Pontoni & 
Bassi, Raštel 52, tel. 83-349.

DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU 
Danes ves dan in ponoči je * 

Tržiču dežurna lekarna S. Antonio, 
Ul. Romana, tel. 40-497.

Delovni kolektiv Dijaškega doma 
izreka ravnatelju Edmundu Košuti 
globoko sožalje ob izgubi dragega 
očeta.
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OB 60-LETNICI SLOVENSKEGA NARODNEGA GLEDALIŠČA V MARIBORU

V OSVOBOJENI DOMOVINI JE OPERA 
POTRDILA SVOJO KULTURNO VLOGO

V svojem šestdesetletnem obstoju je mariborsko gledališče 
uprizorilo vsaj po eno delo domačih komponistov na sezono

Ugodnejši pogoji za razvoj ope
re v Mariboru pa so bili dani z 
obnovitvijo Slovenskega narodne
ga gledališča leta 1945 v čigar o- 
k ril ju samostojno delujeta Dra
ma in Opera z baletom. Maribor
ska slovenska operna hiša kot dru
ga v Sloveniji bistveno prispeva 
k oblikovanju glasbenega življe
nja v Sloveniji. Čeprav še soraz
merno mlada ustanova, saj more
mo govoriti o sistematičnem goje
nju operne in baletne umetnosti v 
Mariboru šele po drugi svetovni 
vojni, saj je kmalu prebolela za
četne organizacijske in umetniške 
težave z neutrudnim delom sku
pine entuziastov, ki so po osvobo
ditvi vložili vse napore za razvoj 
operne umetnosti v Mariboru. S 
preudarno repertoarno politiko je 
mariborska Opera iz sezone v se
zono utemeljila svoj obstoj in po
trebo po razširjanju glasbeno dra- 
matske umetnosti v tem močnem 
industrijskem mestu severovzhod
ne Slovenije.

V svoji prvi sezoni po vojni le
ta 1945 je mariborska Opera upri
zorila štiri opere, med njimi tri 
slovanskih avtorjev. Začeli so 14. 
dec. 1945 z otvoritveno predsta
vo Smetanove «Prodane neveste», 
ki ji je sledil Čajkovskega «Evge- 
nij Onjegim in kot prvo slovensko 
operno delo 14. aprila 1946, pri
ljubljeni Foersterjev «Gorenjski 
slavček». Zaporedje oper češkega, 
ruskega in slovenskega skladate
lja v prvi sezoni je tudi po glas
beni strani simboliziralo poveza
vo slovanske kulture, ki ji je 
mariborska Opera v svojem reper
toarju še naprej izkazovala umet
niško naklonjenost.

Za proslavo tridesetletnice ma
riborskega gledališča so 6. novem
bra 1945 krstili v Mariboru novo 
slovensko opero Heriberta Svete- 
la *Višniani», ki ji je po Jurčiče
vi duhoviti povesti «Kozlovska 
pravda v Višnji gori», navisal li
breto Fran Govekar z dopolnili 
Vetra Gotovina. Opero je dirigiral 
avtor sam in je pri občinstvu in 
kritiki naletela na zelo ugoden 
sprejem.

V novi zasedbi je bil 28. junija 
1954 spet obnovljen Foersterjev 
<rGorenjski slavček». Dve leti za
tem sta si sledili dve slovenski 
noviteti, ki sta pred tem doživeli 
krstni izvedbi v ljubljanski Operi. 
Ljudska opera Mirka Poliča «De- 
seti brat*, ki sta ji libreto po Jur
čičevi povesti napisala komponist 
Polič in Mirko Mahnič, je bila 
vrrizoriena 31. marca 1956. leto 
dni zatem. 9. marca 1957 pa Šva
rom onera «Slovn od mladosti*, ki 
ji je libreto z uporabo Prešerno
vih verzov napisala Ljuba Pren- 
verjera. Istega leta. 3. decembra 
je bila izvedena opera množic 
•Hlanec Jernej in njegova pravi
cam Matije Bravničarja po noveli 
Ivana Cankarja, vendar v kon
certni izvedbi kot kantata.

Zahtevnejšo zvrst v slovenski 
operni literaturi predstavlja mo
derna opera Danila Švare *Vero- 
nika Deseniška» iz zgodovine Celj
skih grofov po avtorjevem libre
tu. Na mariborskem odru je bila 
uprizorjena 6. junija 1964 in bila 
po uspešni uprizoritvi še v na
slednji sezoni na repertoarju.

Čeprav pozno, skoraj po dvaj
setih letih od krstne izvedbe in 
še po dveh obnovitvenih premie
rah v Ljubljani, je bila 28. apri
la 1965 prvič na mariborskem odru 
uprizorjena edina opera Marjana 
Kozine «Ekvinokcij», ki ji je libre- 

• to po drami Iva Vojnoviča napisal 
skladatelj sam.

V novi režijsko dramaturški pre
delavi je bila 11. februarja 1967 
kot premiera uprizorjena priljub
ljena Foersterjeva opera rGorenj- 
ski slavček», ki s svojo ljubko ro
mantično vsebino in ljudsko me
lodiko vedno privablja številne lju
bitelje opere.

Krstno izvedbo na deskah ma
riborske opere je 18. maja 1968 
doživela komična opera Kruna 
Cipcija «Doktor Petelin», ki ji je 
libreto po stari francoski farsi ne
znanega avtorja napisal Fran 
Žižek.

V šestem desetletju se pogoste
je pojavljajo krstne izvedbe do
mačih glasbeno dramatskih del, 
kar dokazuje vse večjo skrb za 
odrske stvaritve slovenskih kom
ponistov. Mednje sodijo tudi kom
pozicije za balet, ki bi zaslužile 
posebno obdelavo.

Krstna izvedba opere Kruna Cip
cija rDundo Maroje» po predlogi 
znane Držičeve komedije je bila 
9. junija 1972. Dve leti zatem, 22. 
decembra 1974, krstna izvedba 
nestorja slovenskih opernih skla
dateljev Danila Švare mladinska 
opera «Štirje junaki». Po skoraj 
petinštiridesetih letih je bila 30. 
septembra 1977 končno spet na 
mariborskem odru uprozorjena o- 
pera zaslužnega skladatelja za 
razvoj glasbenega življenja v Ma
riboru, Viktorja Parme «Zlatorog». 
Leto zatem, 3. novembra 1978 je 
bila ponovno uprizorjena opera 
Danila Švare «Slovo od mladosti», 
dočim je priljubljeni Foersterjev 
«Gorenjski slavček», ki je največ
krat uprizorjena slovenska opera, 
doživel 25. maja 1979, kot zadnje 
slovensko operno delo v 60-letni 
zgodovini Slovenskega narodnega 
gledališča v Mariboru, prenovlje
no uprizoritev v novi pevski za
sedbi.

Opere, ki so doživele na mari
borskem odru v 60 letih predvoj
nega neurejenega in sedanjega or
ganizacijsko bolj urejenega in u- 
metniško zahtevnejšega opernega

delovanja, operet in baletov in jih 
v tem spisu zaradi preobsežno- 
sti ne omenjamo, so trden dokaz 
kolikšnega kulturnega pomena za 
razvoj slovenske operne ustvarjal
nosti je obstoj in delovanje Opere 
v Mariboru.

Že pri površnem pregledu števi
la domačih opernih in operetnih 
del in baletov, lahko ugotovimo, 
da je mariborsko gledališče v svo
jem šestdesetletnem obstoju po
vprečno uprizorilo po eno in tudi 
po dve deli domačih komponistov 
v sezoni, kar je za mali slovenski 
narod z razmeroma majhno oper
no produkcijo in ki poseduje sa
mo dva operna ansambla, prese
netljiv repertoarni uspeh maribor
ske Opere. EMIL FRELIH

Nova pnevmatika
Britanska tovarna pnevmatik 

«Avon» je pred nedavnim pred
stavila specializiranim novinarjem 
in javnosti svojo pasasto pnevma
tiko «turbospeed 2» z jeklenim 
pasom, sad petletne raziskovalne 
dejavnosti. Po zagotovilu direk
torja tovarne nova guma jamči 
večjo varnost na mokrih cestiščih, 
traja več, trenje pri kotaljenju pa 
je. za 20 odstotkov manjše kot pri 
dosedanjih pnevmatikah Popre
čen avtomobilist bo baje s «tur- 
bospeedom» prihranil približno 100 
litrov bencina na leto.

NOVICE Z VALUTNIH TRŽIŠČ

Dvoboj Homeini-Carter 
spravlja v težave dolar

NAKUPNA CENA TUJIH VALUT

Trst Celovec Ziiricli Beograd
16.11. 15.11. 15.11. 16.11.

Ameriški dolar 827,- 12,70 1.67 18,58
Kanadski doiar 690.- 10,55 1,40% 15,57
Nemška marka 458.- 709,00 92,80 1038,97
Holandski florint 412,- 636,50 83,50 934,07
Belgijski frank 27,30 42,70 5,65 62,74
Danska krona 154,- 238,00 31,50 347,94
Švedska krona 191.- 295,.50 39,20 439.15
Norveška krona 162,- 250.00 32,85 372,70
Francoski frank 195,- 310,60 39,65 440,52
Italijanska lira 1,52 1,965 2,25
Angleški funt 1750.- 26,68 3,54 39,03
Irski funt 1620.- ----- — _______

Švicarski frank 495,- 765,20 — 1125,61
Avstrijski šiling 64,- — 12,93 143,78
Japonski jen 3,- 5,05 — ^----
Avstralski dolar 860,- — 1.83 20,18
Španska peseta 11,30 18,30 2,41 —

Portugalski eskudo 15- 22,00 3.25 —

Jug. dinar - mali 36,50 55,- 7,80 —

- veliki 37,- 56,- 7,80 —

Grška drahma 18,- 28,— — 43,56

VZHODNOEVROPSKE VALUTE DRAGOCENE KOVINE
V TRSTU, 15. 11. 1979 15. 11. 1979 Nakup

7T ATO
Prodaja

Sovjetski rubelj 195,- Milan (g) 10.400 10.500
Poljski zlot 6,50 ZLATO
češka krona 30,— London (unča) 387,50 dol. 390
Madžarski forint 23,50 SREBRO
Romunski lej 25,20 Milan (kg) 435.000 445.000
Bolgarski lev 315,— PLATINA
Turška lira i;.— Milan (g) 13.700 14.000
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Otrok od rojstva do mladostništva

Življenjska pomembnost zdrave čustvene vzgoje
v

Čustvena razdvojenost je značilnost otrokovega duševnega razvoja
Čustva imajo pomemben vpliv 

na otrokov razvoj in so važen se
stavni del zrele osebnosti pri od
raslem človeku, zato bi se tokrat 
radi nekoliko zaustavili pri zdravi 
čustveni vzgoji.

Ko se otrok rodi, je ves njegov 
čustven svet sestavljen iz doživ
ljanja ugodja in neugodja. Ko je 
sit, suh in na toplem, mu je u- 
godno, ko je moker, lačen in mu 
je prevroče ali premrzlo se po
čuti neugodno. Po nekaterih av
torjih se z nadaljnjim razvojem 
iz občutij ugodja v kronološkem 
zaporedju razvijejo bolj določena 
čustva kot so: navdušenje, naklo
njenost do odraslih, naklonjenost 
do otrok, radost, šaljivost. Iz ne
ugodja pa se razvijejo' vznemirje
nost, jeza, gnus, strah, ljubosum
nost.

Vsi otroci doživljajo enak vrst
ni red javljanja čustev, zato šte
jemo ta pojav za razvojno zako
nitost. Pogostnost in način izraža
nja teh čustev pa sta delno dedno 
pogojena, delno pa sta rezultat 
vzgoje, zato jih lahko starši do 
neke mere usmerjajo, vodijo, raz
vijajo in uravnovešajo.

Otrokova čustva so v zgodnjem 
obdobju še zelo nestalna, zato se 
hitro menjujejo, tako po svoji vse
bini kot po načinu izražanja. Do
bro je, če pospešujemo razmah 
otrokovih lepih in prijetnih ču
stev kot so: zadovoljstvo, vese
lje, ljubezen, čustvo varnosti, za
upanja ... Na tej osnovi bomo 
kasneje počasi razvijali nova zah
tevnejša socialna čustva kot so: 
dobrota, sočutje, obzirnost, prijaz
nost, optimizem, poštenost. Ob tem 
pa skušamo ustvarjati take okoli
ščine. da se v njih otroku ne bi 
razmahnila čustva kot so: jeza, 
strah, bes, trma, žalost, obup, 
ljubosumnost, maščevalnost, okrut
nost, osamljenost, ogroženost... 
Vzgoja čustev sloni predvsem na 
tem. da v otrokovem vsakdanu 
ustvarjamo čimveč takih situacij, 
ki mu bodo vzbujale izražanje 
prijetnih čustev. S tem bodo vzgo
jili otroka k optimizmu, da bo 
tudi v manj ugodnih razmerah na

šel prijetnejši način čustvenega 
odgovora.

Pri tem pa moramo biti previd
ni in ne zanikati ali nedovolje- 
vati otrokovih neprijetnih čustev, 
kajti tudi ta se mimo naše volje 
večkrat porajajo. Računati mora
mo z dejstvom, da ima vsako ču
stvo svojo dvojnost: ljubezen - 
sovraštvo, občudovanje - zavist, 
predhnbšt' - zamerljivost, veselje 
- jeza... Vsa čustva moramo 
sprejemati. Otroka moramo nava
jati na to, da jih spozna in mu 
s svojim čustvenim izražanjem po
kazati, kako se lahko neugodna 
čustva izražajo na sprejemljiv na
čin. Važno je, da otrok ve kaj 
čuti. Svoja čustva bo spoznal po 
tem, kako jih sprejemamo mi. Po
mislimo na to, kako so nas vzga
jali: ko smo se bali, so nam do
kazovali, da se ni česa bati; ko 
nas je bolelo, so nam pravili, da 
ne boli, naj se smehljamo ... To 
nam je povzročalo notranjo zme
do in zbeganost. Do otrokovih ču
stev naj bi bili raje kot ogledalo 
do naše podobe. Ko opazimo, da 
je otroka strah mu ga ne prikri
vamo, pač pa mu pokažemo, da 
razumemo njegovo čustveno sta
nje s tem. da mu n.pr. rečemo: 
«Zdi se mi, da te je strah, skušaj
va ugotoviti od kod prihaja. Ta

ka izjava otroku potrjuje, da ga 
razumemo, hkrati pa spozna, da 
se njegova tesnoba imenuje strah. 
Dejstvo, da ga razumemo, daje o- 
troku občutek varnosti. Tesnoba 
se zmanjša že s tem, da jo je spo
znal kot strah pred nečem, spro
šča jo lahko še s tem, da se joka 
ali da se zateče v naročje k nam, 
ker ga razumemo. Pridige in po
učevanje v* takih primerih vzbu
jajo samo odpor, trdov^kthost in 
zapiranje vase. Ko se bo otrok 
tako naučil spoznavati''neugodna 
čustva se bo preko tistega naše
ga obnašanja, ki je reakcija na 
enaka neugodna čustva, naučil ka- 

| ko se lahko ta čustva izražajo na 
socialno sprejemljiv način. Ko je 
hud, namesto da bi mlajšega bra
ta udaril, bo raje zmečkal papir, 
ki ga ima v roki.

Razumevajoča opora in ljube
zen staršev imata daljnosežne po
sledice za razvoj otrokovega zna
čaja, ustvarjata v otroku občutek 
varnosti, gotovosti, to čustvo pa 

| je nujno potrebno, da bo otrok u- 
spešno razvijal svoj odnos do sebe 
(samozavest, pogum, ponos), 
zdrav odnos do drugih ljudi in 
do okolnega sveta. Vendar starši 
dajejo otroku še več kot samo 
zavetje, ga krepijo in hrabrijo. 
Spodbujajo ga in mu pomagajo, 
da znova zbere svoje moči in se 
spoprime s težavami ter jih pre
maga z obnovljeno močjo. Taka 
razumevajoča opora staršev je 
največja dota. saj daje otroku in 
kasneje odraslemu ne samo obču
tek varnosti temveč tudi moči in- 
trdnosti, da s pogumom stopa v 
življenje, da ima zaupanje vase 
in da zna navezati ugodne odnose 
z drugimi ljudmi.

znano je, da ves otrokov raz
voj, tako fizičen kot psihičen in 
čustven poteka «intermitentno», 
kar pomeni da otrok nekaj prido
bi, ima nato fazo zastoja, v ka
teri to pridobitev utrjuje in zbira 
moči za nadaljnji razvoj. Razume
vajoča vzgoja staršev je ravno 
v tem, da te zastojne faze spreje
majo in spoštujejo, ne da bi ve
dno silili v otroka. Otrok namreč

ni njniova lastnina nad Raa-io i.- 
bi izživljali svoje ambicije. Taki 
odrasli so prepričani, da morajo 
otroke slepo in brezpogojno obvla
dati, zato so jih prisiljeni često in 
ostro kaznovati. Obdajajo jih s po
gostnimi prepovedmi, svarili, kriti
ko ter jih s tem spravljajo iz ču
stvenega ravnotežja. Na tak način 
izvajajo nad otrokom nasilje. U- 
stvarjajo v otroku nezaupanje, od
por in moreč ter neprestan obču
tek krivde in strahu.

Pravilen odnos do otroka pome
ni gledati v njem samosvojo o- 
sebnost, ki je že od malega, če
prav še nezrela, enakopraven član 
družine. V otroku je treba že od 
malega videti in spoštovati člove
ka. Za uravnovešen čustven raz
voj otroka je pomemben tudi ce
loten stil družinskega življenja. 
Če vlada v družini veselo, sprošče
no in optimistično ozračje. Če zna
jo družinski člani medsebojne te
žave reševati na miren konstrukti
ven način, če si znajo pripraviti 
majhna vesela presenečenja, po
tem je to okolje, ki bo ugodno za 
razvoj uravnoteženega čustvo-
vanja SONJA BAJS

ZDENKA PRIBIL - STRAJN

Valutna tržišča so bila ta te
den pod vplivom dogodkov v I- 
ranu, kjer se stvari vsak dan bolj 
zaostrujejo. Kaže, da Carter no
če popustiti, zato pa je iranska 
vlada odredila zaporo petroleja 
Združenim državam Amerike. Car
ter je to zaporo sprejel in pozval 
Američane, naj varčujejo z ener
getskimi viri. Na tak način je bi
lo mogoče trenutno zaustaviti pa
danje dolarja, ki se je začelo ta
koj po zaostritvi dogodkov v I- 
ranu.

Dolar je torej spet v težavah, 
ameriška vlada pa ga skuša na 
vsak način rešiti, vsaj v teh raz
burkanih dneh. Tako je dolar vre
den 829 lir, 1,78 marke, 1,65 šv. 
franka in 246 jenov. Iranska vla
da skuša sedaj oškodovati dolar 
z dvigom 12 milijard dolarjev, ki 
jih ima naložene v ameriških ban
kah ali v njihovih podružnicah v 
zapadni Evropi. Ta poteza bi znat
no potisnila dolar navzdol, vendar 
pa stvari niso tako enostavne in 
verjetno je večina iranskega ka
pitala vezana na določeno obdo
bje, tako da ga ni mogoče v ce
loti dvigniti in zamenjati v druge 
valute. Kljub vsemu pa je bil 
dolar na splošno precej oslabljen.

Zlato se je sukalo ta teden med 
387 in 393 dolarji za unčo. Na e- 
vropskih tržiščih so bile kupčije 
umirjene, na ameriških pa je vla
dala precejšnja živčnost, tako da 
je rumena kovina nihala kar med 
387 in 402 dolarji za unčo. Na pa
pirju bi se moralo sicer zlato te 
dni podražiti, ameriška vlada pa 
skuša to na vsak način prepreči
ti, tudi z govoricami, čeprav neu
radnimi, o bližnji dražbi. Kaže, da 
so Američani ta teden svoj cilj v 
glavnem dosegli.

Japonski jen je spet v težavah 
in sicer zaradi zaostritve dogod
kov v Iranu. Tudi Japonci so uva
žali veliko petroleja iz Irana. Te 
dni je bilo treba odšteti na trži
ščih za dolar od 240 do 250 je
nov.
Nemška marka se je nekoliko u- 

trdila in sicer za dobrega pol od
stotka. Podobno se je zgodilo tudi 
s švicarskim frankom. Kaže, da 
se kapitali polagoma prelivajo 
prav v ti dve valuti, ker sta tre
nutno najtrdnejši. Švicarske ban
ke so se deloma prilagodile osta
lim zapadnoevropskim denarnim 
zavodom in povišale obresti na 
posojila najboljšim strankam (pri
me rate) na 3,5 odstotka. Tudi 
nemške banke so že pred časom 
povišale obresti. Vsi taki pojavi 
kažejo na splošno svetovno recesi
jo zaradi energetske krize, ki ne 
prizanaša niti gospodarsko trd
nim državam.

Britanski funt s'č’ jc okrepil za 
dober odstotek in velja zdaj 1759 
lir. Kaže. da se del špekulativne
ga kapitala preliva te dni tudi v 
britansko valuto, ki je bila že 
od nekdaj čislana na Bližnjem in 
Srednjem vzhodu.

Italijanska lira se je tudi ta te
den dobro držala na valutnih tr
žiščih in zaseda celo prvo mesto v 
evropskem denarnem sistemu. Ita
lijo rešujejo močne valutne rezer
ve, notranjepolitične in gospodar
ske težave pa ne vplivajo dosti 
na kotacijo lire. (srs)

NA RADIU TRST A 
DANES, SOBOTA, OB 18.05

Izidor Predan:

«BENEŠKA OHCET*
V okviru sobotnih oddaj, na

menjenih gledališkim amater
skim skupinam slovenske na
rodnostne skupnosti v Italiji, 
Radio Trst 4 posveča poseb 
no pozornost Beneškemu gle
dališču iz Čedada, ki opravlja 
pomembno kulturno nalogo v 
boju za priznanje naših na
rodnostnih pravic. Izidor Pre
dan, avtor številnih dramskih 
besedil, oblikuje tudi v tem 
delu značilnosti in navade be
neških rojakov in oživlja mo
tive iz bogate zakladnice nji
hovega ljudskega izročila. V 
režiji Adrijana Rustje nasto
palo člani Beneškega gleda
lišča.

ITALIJANSKA TV 
Prvi kanal

12.30 I mari delTuomo, vzgojna 
oddaja
1. del

13.25 Vremenska slika
13.30 DNEVNIK
17.00 Iz evrovizije:

XXII Zecchino d'oro
18.35 Izžrebanje loterije
18.40 Nabožna oddaja
18.50 Posebna oddaja iz parla

menta
19.20 Družina Smith - TV film 

Priča
19.45 Almanah in vremenska slika
20.00 DNEVNIK
20.40 Fantastico

Glasbeni program v sodelo
vanju z Loterijo Italija, vo
dita Beppe Grillo in Loret- 
ta Goggi, nastopa tudi Hea- 
ther Parisi

21.55 Potovanja Charlesa Darwi- 
na, 2. del
Ob koncu DNEVNIK in Vre
menska slika 
Drugi kanal

12.30 Sem jaz, William!
13.00 DNEVNIK 2 - Ob 13. uri
13.30 Iz našega žepa
14.00 Dnevi Evrope
14.25 Videm: Nogomet 

Italija - Švica 
Program za mladino

17.00 Barbapapa — risanke 
17.05 Fiabe incatenate, 1. del
17.40 Piaceri
18.15 Sereno variabile

Tednik o turizmu in prostem 
časti

18.55 Izžrebanje loterije
19.00 DNEVNIK 2 - Dribbling 

Napoved vremena
19.45 DNEVNIK 2 — Odprti studio
20.40 Organizacija - TV nanizan

ka, 2. del - Pensione Grea- 
trick

21.35 Ciao Marco
Potovanje v Ferrerijeve čr
ne pravljice:
Dillinger e morto - film 
Ob koncu DNEVNIK 2 — 
Zadnje vesti

JUGOSLOVANSKA
Ljubljana

9.20 Palčki nimajo pojma 
9.50 Po sledeh napredka 

10.20 Smrt je moj sopotnik
10.55 A. Tolstoj: Trnova F*, 

nadždj.
14.55 Nogomet: Dinamo - M
16.55 Poročila
17.00 Jezero pozabljivosti, P* 

film
18.35 Naš kraj l,
18.45 Človek naš vsakdani1.

moristična oddaja 
19.15 Risanka 
19.30 TV DNEVNIK
20.00 N. Collins: London je m 

TV nadalj.
20.50 Kako se oblačimo .
21.00 Dick in Jane, ameriški h 
22.35 TV DNEVNIK
22.50 TV kažipot

Koper
14.55 Nogomet: Dinamo ^

kotiček:

H

19.30 Otroški 
želja

19.50 Stičišče 
19.58 Dve minuti 
20.00 Risanke 
20.15 TV DNEVNIK
20.30 Prostor v peklu -

Režija: Joseph Wareni Jk 
jo: Guy Madison, p
Greenvvod, Helen Ctian j.

22.05 Italija z neba: Emilij® 
manja J$

22.55 Pregled sporeda za F 
nji teden
Zagreb

17.35 TV koledar
17.45 Dnevi za prihodnost j
18.45 TV kabaret 
19.30 TV DNEVNIK 
20.00 Celovečerni film 
21.40 TV DNEVNIK 
22.05 Za konec tedna

. filFŠVICA
16.45 Zadnji raziskovalec
18.25 Glasbena kaseta
19.25 Scacciapensieri 
20.30 TV DNEVNIK jfj k
20.45 Zdravnik na sprehodu * 1

TRSTA
7.00, 8.00, 10.00, 11.30, 13.00, 14.00,

15.30, 17.00, 19.00 Poročila: 7.20 Do
bro jutro po naše: 7.45 Pravlji
ca za dobro jutro: 8.10 Jutranji 
almanah: «Sobotni trim in zdrav
niški nasveti», pripravljata Fran
ko Drasič in Renato Štokelj; 9.00 
Dnevni pregled tiska: 9.05 «Gospa 
spremeni kožo», radijska igra;
10.05 Radijski končert; 11.35 So
dobni sound; 12.00 Bom naredu 
st'zice čier so včas b'le, glasnik 
Kanalske doline; 12.30 Pesem po
je o...; 13.15 Glasba po željah; 
14.10 Otroško okence: «Iz zaklad
nice slovenske mladinske litera
ture*; 14.30 Vse lepo, vaš peter!;
16.30 Poslušali boste; 17.05 Mi in 
glasba; 18.00. Kulturna kronika;
18.05 Amaterski oder: «Beneška 
ojcet»; 18.45 Vera in naš čžiš.‘

KOPER
(Italijanski program)

7.30, 8.30. 9.30, 10.30, 11.30, 12.30,
13.30, 14.30,15.30, 16.30. 17.30, 18.30,
19.30 Poi-očila; 7.00 Glasba za do
bro jutro; 8.32 Hi-fi magazine;
9.15 Knjiga po radiu; 9.32 Lucia- 
novi dopisniki; 10.00 Z nami je...;
10.15 Orkester Giovanni Fenati; 
10.32 Pesem dneva; 10.40 Glasba 
in nasveti; 11.00 Kim, svet mla
dih; 11.32 Horoskop dneva; 12.05 
Glasba po željah; 14.00 LP plo
šče; 14.33 Ljubezenske pesmi;
15.00 Poslušam, poslušaš; 15.45 
Vittorio Borghesi; 16.00 Istrski a- 
kvareli; 16.10 Dva glasova in en 
orkester; 16.32 Crash; 16.55 Pismo 
iz; 17.00 Poslušajmo jih skupaj.

KOPER
(Slovenski program)

6.30, 7.25, 13.00, 14.30 Poročila;
6.00 - 7.30 Glasba za dobro jutro;
13.05 Med rojaki v zamejstvu; 
13.37 Tipke, godala, pihala; 14.00 
Moja generacija; 14.37 Glasbeni 
notes, objave; 15.00 Prenos RL;
15.30 Glasba po željah; 16.00 Pri
morski dnevnik; 16.15 Reklame in 
zabavna glasba; 16.30 Aktualna 
tema: Pogovori o jeziku; 16.35 
Glasbena medigra; 16.40 Jugoton.

RADIO 1 .j. Cia,
7.00, 8.00, 10.00, 12.00, 13.00. ' 

15.00, 19.00 Poročila; 6.27 
no prebujanje; 7.35 Storia, c. 
storia; 10.03 Prvi, drugi •••')[,) H'
Lo stadio dei centomilai A
Black-out; 12.30 Iz rocka v j , 
13.20 šport; 13.35 Smo tudi j J, 
14.03 Sei personaggi in cerč,jct: 
bambino; 14.25 Italija * . [ 
16.30 Shampoo; 17.05 Ra<”%it h 
jazz; 17.30 Radijska priredba« J 
Obiettivo Europa; 18.35 RflJ 
cola tutta per noi; 19.15 P1'1 «. 
večeri se; 19.20 Disco Contro«.j tj 
Dober večer zdravnik; 20.30 f5 j; vt 
out; 21.30 Glasba iz Ul. As'a6 
23.00 Preden zaspiš. draga.

RADIO 2
7.30, 8.30, 9.30, 10.00. lUjL* 9 W 

13.30, 15.30, 16.30, 17.30, lPJJf v,
ročila; 6.00 - 8.45 Sobota F V 
Ija; 10.12 La Corrida; Ufo/ . 
12.45 Alto gradimento; iJ
- Track; 15.00 Giuseppe 1 j* k* 
virtuoso di violino; 15.45 o' \) 
rade; 16.40 In concert; Djjjjslj 
časa di Bernarda Alba, r p 
oder; 21.00 Rimski koncert1 
A distanza di anni.

LJUBLJANA A

5.00, 7.00, 8.00, 9.00, 10.6f>. 9 
14.00, 15.00, 19.00 Porodu®' ^ 
Dnevni koledar; 6.00 Našu1® 
kom na tujem 6.20 Rek 
6.50 Dobro jutro, otroci!;
naših sporedov: 8.08 Pionir^ ^
nik; 9.05 - 10.00 Z radiom 'p 
9.45 Turistični napotki iJ* 
goste iz tujine; 10.05 Sobotna^j
tineja; 11.05 Zapojmo pesFjj; it.
Po republikah in pokrajinf^jj 
Zapojte z nami; 12.10 2.
ritmu; 12 30 Kmetijski nf5 p
Industrijski lesni ostanki'^« 
Veseli domači napevi; h'\|P
nes do 13. - Iz naših kraje^gli- 
Priporočajo vam . . .; H-;'"
bena panorama; 15.30

dio ob 17. zunanjepolitje^ )| !̂

’ ,00 z
glasba; 16.00 «Vrtiljak»; ' (4

»lltif 
-“v., 

stil’gazin; 18.00 škatlica z god^iu!

Srednji val 546,4 metra ali 
549 kilohertzov 
UKW - Beli križ 102,0 MHz 
UKW - Koper 98,1 MHz 
UKW — Nanos 88,6 MHz

Mladi'mladim; 19.25 Obve«1 # 
zabavna glasba; 19.35 L®1, ,# 
otroci!; 19.45 Minute z 'm'* 
planšarji; 20.00 Sobotni 
večer; 21.30 23.00 Oddaja 'J
še izseljence: 23.05 Liric(1 
ki; 23.10 Portreti jugoslova® f> 
stvarjalcev in poustvarjaj 
bavne glasbe; 00.05 - 4->>u 
program - glasba.

S 1
Woodward |Bob

Carl Bernstein I
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&asisPrevedel Dušan Dolinar

Bu7hardta je čakala čisto neposredna težava: v tem 
tednu je moral pričati v Siricovi sodni dvorani. On in 
Haig sta se začela redno sestajati v generalovi pisarni, 
včasih se jima je pridružil še Garment, in tako so raz
pravljali o etničnih plateh zadeve ter preračunavali nasled
nje poteze. Zasedali so dolgo, prekinjali pa so jih samo 
napeti triminutni ali štiriminutni sestanki med Haigom in 
Nixonom. Ozračje je bilo nabito z elektriko; pravnikoma 
se je zdelo, da sta s svojim klientom v malone sovražnem 
razmerju. Nixon jima je po Haigu sporočil, da bo Buzhar- 
dtu prepovedal pričati; skliceval se bo na privilegij raz
merja med odvetnikom in stranko.

Pravnika sta odšla k Sirici ter mu v njegovih pro
storih zunaj sodne dvorane turobno sporočila, kakšen je 
predsednikov namen. Sodnik ju je vnaprej opozoril, da 
bo zavrnil sleherno zahtevo po upoštevanju takšnega pri
vilegija.

Haig, Buzhardt in Garment so o vsej zadevi razprav
ljali z Nixonom. Pravnika sta ga svarila, da bo z zahte
vo po upoštevanju privilegija še bolj podžgal vtis, da gre 
res za prikrivanje resnice. Haig jima je pritrdil. Vedel je, 
da je Buzhardt s težkim srcem sklenil pričati celo, če mu 
Nixon prepove. Pravnik ne sme pomagati pri obveljavitvi 
privilegija, na katerega se predsednik sklicuje, ker se boji, 
da ne bi razkrili njegovega predloga, da bi ponaredili dik- 
tafonski posnetek. Burzhardta seveda ni prav nič mikalo, 
da bi se spremenil v orodje, s katerim bi uničili Nixona, 
toda zdaj je moral ščititi samega sebe.

Predsednik se je navsezadnje le omehčal. Računal 
je, da mu bo Buzhardt pomagal.

Haig in pravnika so sedli k veliki delovni mizi v ge
neralovi pisarni in začeli razpravljati, kaj naj pove Bu
zhardt na prostoru za priče. Sporazumeli so se, da naj se 
skuša izmikati: sam ne bo ponujal nikakršnih obvestil in 
skušal se bo izogniti zadevi z diktafonskim trakom z dne 
15. aprila. Na vprašanja pa bo odgovarjal po resnici in 
pravici.

V petek, 9. novembra, se je pomočnik posebnega tožil
ca Richard Ben - Veniste lotil zasliševanja. Buzhardta je 
zastopal Sam Povvers, odvetnik s Floride, ki so ga obdrža
li pri Beli hiši, da bi jim pomagal v postopku v zvezi s 
trakovi. Šele pozno popoldne je Ben - Veniste naposled 
prišel k diktafonskemu traku. Sirica je že hotel prekiniti 
zasedanje do ponedeljka.

•Vaša milost, še eno vprašanje imam,» je rekel Ben - 
Veniste.

Sirica mu je rekel, naj nadaljuje.
«Gospod Bu/hardt, vam je bilo osebno znano, da ob

staja dilualunski zapis, ki ga je narekoval predsednik po

sestanku z Johnom Deanom petnajstega aprila?«
Buzhardt je poškilil proti zasliševalcu. «Ali bi hoteli 

zastaviti vprašan je še enkrat, gospod Ben- Veniste?«
«Ali vam je bilo šestnajstega junija 1973 osebno zna

no, da obstaja zapis na traku, ki ga je predsednik nare
koval bodisi v diktafon bodisi v kako drugo snemalno na
pravo, in v njem opisoval svoj sestanek z Johnom Dea
nom petnajstega aprila 1973?»

«Takole vam bom odgovoril gospod Ben - Veniste. Kaj 
sem vedel tisti čas, je opisano v mojem pismu. Zato ne 
vem, kako naj odgovorim na tisti del vprašanja, ki se na
naša na to, kar mi je bilo osebno znano. Takšnega traku 
nisem nikoli videl.«

•-Takšnega traku niste nikoli videli?«
“Takšnega traku nisem nikoli videl,« je ponovil Bu

zhardt.
“Nikoli niste videli takšnega posnetka?« je znova po

skusil Ben - Veniste.
«Ne».
«Ste kdaj prosili, da bi vam tak posnetek pokazali?«
Sam Povvers se ie pognal kvišku. «Če vaša milost do

voli, opozarjam, da to presega — zastopnik je rekel, da. 
ima eno vprašanje, in mislim, da gredo stvari v —»

Sirica mu je segel v besedo. «No o tem bomo morali 
bržkone odločiti v ponedeljek zjutraj. Nadaljevali bomo 
torej v ponedeljek zjutraj.«

12. novembra je Ben - Veniste spet začel zaslišati 
pričo.

«No, pravzaprav ni nikakršnega zapisa na traku o 
predsednikovih spominih na sestanek z gospodom Dea
nom, kajne?«

«Da, tako je,» je odvrnil Buzhardt. »Takšneg®
dni

šel svoje zapise s tistega srečanja, ki si jih je 20

it. »laksnee- .
nismo mogli najti. Še istega dne pa je (predsedn^ 
šel svoje zapisi 
takoj po njem.«

«Kdaj ste postali prvič pozorni na to, da na u 
ni- nobenega posnetka s predsednikovimi spornih 
srečanje, gospod Buzhardt?«

“Mislim, da je bilo to petega novembra, prete^,
nedeljek, pred tednom dni,« je povedal Buzhardi", 
bil zadnji dan iskanja. Ni pa omenil pogovorov, , 
kli v tednu pred tem — najprej z Nixonom v Be‘
nato pa s Haigom in Zieglerjem r.a Floridi.

Ste si vi osebno prizadevali najti trak s 10 
zapisom?«

Buzhardt je meglono opisal iskanje. Ben - 
prešel k vprašanjem o drugih manjkajočih trakori0' 
zhardtu se je odvalil kamen s srca.

N9.Tisto popoldne je Bela hiša objavila dolgo, P0'f 
' ' - neto' ,predsednikovo izjavo o dveh manjkajočih magnfc1'- je 

in enem manjkajočem diktafonskem traku.* Natis^
je bilo še nekaj novih časopisnih naslovov, bilo \e 0 
kaj novih grdih vprašanj, toda izbruh se je nekol* 
legel.

* Predsednik je v izjavi dejal: «Ob koncu tedna 4. in z»bra 1973 sem ob pregledovanju svoje osebne dnevne mape 
pril 1973.. našel svoje zapiske o pogovoru z Johnom Dean0".«

_____• *    x. i _i• i i . . TilflDprila 1973 zvečer, nisem pa naše! diktafonskega traku... Jtl^ » 
bil prepričan, da sem svoje spomine na dogodke in pogoVa„£:ial

anrilo nanol/mml <> /lilrlnf ___ __
r'* v« w*»* ut vjv uuvnu tiv, lici UUgUUIVC 111

15. aprila 1973 narekoval v diktafon. Odgovor, poslan Pose0Zj> 
žilcu 16. junija 1973. omenja tak diktafonski zapis Venda1' .%! 
sem pregleda! osebne dnevne mape za prejšnji dan in 001
del, da diktafonskega traku ni v njej.»

t
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J^GOMET V DANES V VIDMU KOŠARKA ATLETIKA V LETOŠNJI TEKMOVALNI SEZONI

Optimizem pred srečanjem s Švico
H t h n m nm kn M h Ifilf/Acll rr 11M ff IM M n Fr (1 M* S murna

/e ®«/A pomembnih novosti v italijanskem moštva - Švicarji nekoliko močnejši 
na sredini igrišča - Tekmo si bosta ogledala tudi Miljanič in Jerkovič

Pa remizirali. Zadaje 
ti v so odigrali pred šestimi le- 

v okviru kvalifikacij za

Bij*

m . 

nrf.

[iin>

.IM

\

(a rpn° ličarska državna nogomet 
*osePrezentanca je tista, s katero 
(j|j *azzurri» doslej največkrat sre- 
lojj a£ enainštiridesetkrat: dosegli

ii t* fin*J?118®’ šestkrat so izgubili, šti-
Da rAmirirnli 7nHnio

IVn° prvenstvo v Nemčiji. Od

iskateljsko nogometno sre- 
HenJC med Italijo in Švico bo 
SPffedno prenašala tudi ita- 

televizija, in sicer na 
«b um sP°retiu s pričetkom 
fen 4'k prenosa bo izklju-

0 CPlnlnA flillnmnlfn mn<1
*Wje. celotno videmsko pod-

Cte? je švicarsko moštvo okrepi- 
%im ostaja še vedno pod evrop-

p Povprečjem.
2aradi tega, ker je Švica 

So v„Ii0m<'n nasProtnik, mnogi ne1 t7 iiaoj/iuuiutv, lic

koristi od današnjega 
'*llŠk'|a'"^>0 evropskega prvenstva 
jlkeveJ ¥ Precej mesecev, zato 

#3*1 tib Janje sedanje forme italijan- 
tete°gometašev ne more koristiti 
‘ tn 8 Bearzotu. Z druge strani 

C! Cr°nstvo *e n* tako daleč, da 
■ttern-L Bearzot uvajati korenite 
Ptfju, tn“e- ^ato bo skoraj držala 
"Ire^ni da bi znalo italijanski re

ta i. .n°i lahko celo več škoditi 
Aar nStiti' saJ ne bi zmaga ni- 

»ačudila niti nič spremenila, 
'Nirvte1 Poraz pa bi kot po na- 
jkjl^vzročil pravi plaz obtožb, po- 
i^trilo Sumničenj, kar bi lahko po- 

■ \ Vzdušje v ekipi.
|jliN).raj so tako Švicarji kot «az- 

odigrali lažji trening tekmi.
I oajbolf farjem povedal, da 
‘Jer .• J boji za sredino igrišča, 
M tj nasprotnik najbolj močan. 
Jati, j naPadalcev ne gre podcenje- 

saJ je med njimi tudi znani 
Sulser, za katerega se že 

vJ° •ne*<atera Italijanska mo- 
ijHtaje .Primeru, da ponovno odprejo 
ll^li *dho • m nogometašem. Današnjo 
JI® ju„Sl b°sta ogledala tudi trener- 

,.d sfleeS.J!?vanske državne reprezen- 
i ta jjdjanič in Jerkovič, saj bo-

švV kvailn‘n Ju®osIavi'a igrala v® 1 •lithuj. ,’Bkadjski skupini tako za 
°t(j %iSke igre kot za prihodnje 

v. V(e ° Prvenstvo v Španiji, 
lulj je Bearzot objavil tudi

'grai . ie Bilo pričakovati, ne 
srpa* Poškodovani Bettega, ki si 

T* ie ,ianie ogledal s tribun. Posta- 
?• OpiJu6*: Zoff. Gentile, Malde- 
i^lr ''ij Gollovati, Scirea, Causio, 
peni!’. Bossi, Antognoni, Graziani. 
5 Biocia Bordon, Bellugi, Benetti 
[JJetig j p. Poleg vratarja so pred

li zamenjave. Skoraj goto- 
da bo v drugem polčasu 

I Zarnenial Zoffa.
&wrji Pa. Bodo igrali v sledeči 

^b'£. Schnyder, Hermann, 
Zappa, Barberis, Pfister, 

®|JV'L Sulser, Ponte, Egli. Re- 
7 ipbgel, Weber, Tanner, Brig

ite^ Scheiviller.

i2n'
»5 j>i\

p

ške A lige na drugo zaporedno go
stovanje. V Leccu jo čaka težka 
preizkušnja s tamkajšnjim Canot- 
tierijem, ki je v prvem kolu povsem 
nepričakovano zadal v Maranu ka
tastrofalen poraz 5:0 državnim pr
vakinjam ekipe AGMA. Prav zato 
bodo oči drevi uprte v Lecco, ko 
bo dejansko prišla do izraza pra
va moč domačink. Tudi za Krasovo 
vrsto je ta nastop izredno pomemben 
in delikaten, saj bi slovenska dekle
ta v primeru ponovnega poraza bi
stveno zmanjšale svoje možnosti 
za obstanek v prvoligaški konku
renci

Na osnovi medsebojnih obračunov 
v prejšnjih sezonah ima na papirju 
Kras rahlo prednost. Sonja Miličeva 
bi ne smela imeti večjih težav z 
Montijevo in Stucchijevo, tako da 
osvojitev dveh točk bi ne smela pred
stavljati nobene težave. Odločilno 
tretjo točko bo zelo težko, če že 
ne nemogoče, izbojevati v igri dvojic, 
ker sodi par Manti - Stucchi med 
najbolj homogene dvojice v itali
janskem merilu in brani tudi državni 
naslov 2. kategorije. Odločitev bo

torej bržkone padla v srečanju med 
igralkama štev. 2 obeh moštev: Ne
va Rebula, ki dobro obvlada anti
lop igro, bi morala premagati Stuc
chijevo in tako priboriti odločilno 
točko za svoje barve. Po neuradnih 
vesteh pa se utegne Canottieri v 
zadnjem trenutku še okrepiti, saj se 
v dobro obveščenih krogih šušlja, da 
bo verjetno prestopila v njegove vr
ste igralka Bocale iz Novare, kar 
bi seveda bistveno spremenilo raz
merje sil za zeleno mizo.

Kljub vsem tem objektivnim te
žavam pa so krasovke trdno odloče
ne, da v Leccu izbojujejo svojo pr
vo prvenstveno zmago in se tako 
izognejo krizi, v katero bi zašle v 
primeru ponovnega spodrsljaja.
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Finale pokala
Iz Berna so sporočili, da bo fi

nalno srečanje evropskega nogomet
nega tekmovanja za pokal prvakov 
prihodnje leto 14. maja v Madridu.

NA TURNEJI PO ZDA

Tretja zmaga «plavih»
KANSAS — Na turneji po ZDA in 

Kanadi je jugoslovanska košarkar
ska reprezentanca po osmih tekmah 

'r j osvojila svojo tretjo zmago. Doslej 
“ so bili Skansijevi varovanci uspešni 

v Kanadi proti moštvu Athlets in 
Action ter proti ameriški vseučiliški 
ekipi Visconsi University. Tokrat so 
»plavi* s košem razlike odpravili 
vseučiliško moštvo Lorenz iz Kansa
sa s 77:76 (38:40). Največ košev je 
dosegel Peter Vilfan (20), najboljši 
mož na igrišču pa je bil Mirza Deli- 
bašič, ki je v zadnji minuti z dvema 
točnima metoma zagotovil zmago.

TURNIR V MONTE CARLU

Gladka zmaga Italije
MONTE CARLO — Na mednarod

nem mladinskem nogometnem tur
nirju v Monte Carlo je v B sku
pini po dveh tekmah Italija v vod
stvu. Potem ko je v prvi tekmi re
mizirala s Škoti, je v drugem sre
čanju gladko odpravila Švedsko. Ju

goslavija, ki je Švede premagala s 
skromnim 1:0, pa je klonila proti 
Škotom.

B SKUPINA
Italija - Švedska 3:0
Škotska - Jugoslavija 2:0

LESTVICA
Italija 3, Škotska 3, Jugoslavija 

2, švedska 0.

Naše deklice najboljše v metih
Odlikovale so se zlasti v mlajši kategoriji (H. Sedmak-Lev
stik) kjer so (borovke) osvojile tudi štafeto 3x 800 m

KOŠARKA DANES IN JUTRI

Start še treh prvenstev
S prvenstvom bodo začeli namreč tudi dečki ter v 
naraščajniški in promocijski ligi - Jadran v Palmanovi

D LIGA I del njegovih igralcev v mladin-
TEKMA: ROBUR IL PORTICO skem prvenstvu, ki jc v teku že 

PALMANOVA — JADRAN. I dober mesec. Borovci pa so v zad-
NASPROTNK: Ekipa iz Palma-| njih preclprvenstvenih nastc-pih do 

nove je lani zmagala v furlanski

:AtoizN I TENIS

V ŽENSKI A LIGI

*ras na svojem drugem 
^Porednem gostovanju

l .tenska ekipa odhaja da- 
:'t t °kyiru 2. kola namiznoteni-

skupini promocijskega prvenstva in 
je torej novinec v D ligi, kljub 
temu da tičijo na spodnjem delu 
lestvice, so Palmanovčani pred
vsem doma nevarna ekipa. V tem 
prvem delu prvenstva sta se kot 
strelca izkazala predvsem Patron- 
cino in Pallavicini.

FORMA: Jadran je v prejšnjem 
kolu prvič odšel praznih rok z igri 
šča. Kliub porazu so jadranovci 
zadovoljili in so prikazali dopadlji
vo igro. Upoštevati moramo tudi, 
da je bil izid v tej tekmi postran
skega pomena, kajti tako Jadrar 
kot Sagrado sta praktično že kva
lificirana v naslednjo fazo.

PREDVIDEVANJE': Jadran je
'VsekakHr favitfft1, Ččpfdv ’ se bodo 
morali Vallčevi fantje pošteno po
truditi.

OSTALE TEKME: Inter 1904 - 
Itala, Cervignano . Cer, Don Bo- 
sco - Sagrado: vse so precej ize 
načene, čeprav so Inter, Cer (Vi
dem) in Sagrado favoriti. 
PROMOCIJSKO PRVENSTVO

TEKMA: FERROVIARIO - BOR
NASPROTNIK: Stan znanec bo 

roveev. Ferroviario, sodi letos med 
ekipe, ki merijo na visoko uvrsti
tev: že lani so »železničarji* odi
grali dodatne tekme z Jadranom 
in miljskim Jeans Comerjem (ki se 
je letos preimenoval v Rifle) za 
dodelitev prvega mesta. Gonilna 
sila te ekipe je veteran Ritossa, 
ob katerem igra več perspektivnih 
mladih igralcev

FORMA: Ferroviario je že v za
dovoljivi formi, saj nastopa velik
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DANES IN JUTRI

^Vahno na igriščih
^°Wt ne bo nobenega domačega derbija

odbojkarskih igriščih bo 
» ‘Vahno, čeprav bodo igrale 
%"‘adinke, deklice in dečki. 

e bo nobenega derbija.

fe4LAD,NKE

^ P°stavo 0MA. w Je še
J 2 *n je nesporen favori'

Fj tfJ,. ’ šestega zaporedneg.
I * foNhjr Nabrežinke so v štiri!

ri^tii, S?m° enkrat zmagale, kar 
ti. °stiUa ‘majo samo teoretične 

n»a usPeh. Prvo tekmo je 
„0MA A s 3:0.

Papirju bo veliko bolj 
»posredni o

. kNk C* ,in Slogo. V prvem sre- 
t, t, tel k s*avila Sloga, toda boj je

pjriujnkurenei se bo drevi in 
L5kutii„- Povratni del prvenstva. 
te°) L01 A bo Sokol gostil (vo- 

j'0 Postavo OMA, ki je še 
jte in je nesporen favorit 

inega 
štirih

i^soir, n.eP°sredni obračun med

hiu
L*logJjF Pet setov. Zadnje čase 
C' zat/’Ce Pokazale dober napre- 
rh, * 'majo možnosti za četrti 

C?tja Pr,av igrajo v gosteh. 
13ove. tekma v tej skupini med 
iCJe U.J11 in preslabim H Modu- 
V tia ? Preložena na torek. Ne 
L? s j,- m Pa so mlade odbojka- 
L*. saj°n.tovela nespoi 
^ tečk ie B Modulo še vedno

nesporne favori-

iNva/3*!"11. B bo vodeči Breg jutri 
Pri OMA B. Za neprema- 

ta Upnice Doline bi moralaS*.
le gola formalnost,

? 'žačanke ne bi smele pre-
i'bagovite

te
kg0 in
j«a, °vanje Borove šesterke se
I. * ,[0 S .mi-

^ ,

It »2? in Interjem bo jutri.

dr,g°vite P011-
f V tekma v tej skupini

tfjL’ da"u s Porazom. Težko je ver- 
J kAšt bodo slovenske igralke 
j ; ^tije'a°l^ile, ker je Inter izgubil 

samo 7. Brerom.
Ag0 deklice

, L V :.Wtii iP0vratno kolo bo samo v 
/, v'JPini . Bva slovenska derbija 
i jk ‘ A med Bregom in Borom 
• '' V0- ivn^ 'n Sokolom pa bosta v 

0 go«u,de zastopnice Sloge B 
de ekipo Interja.

Glede na dejstvo, da je Inter vse 
dosedanje tekme osvojil, ima vse 
možnosti za uspešen nastop tudi v 
telovadnici pri Banih.

Kontovelke bodo gostile Volley 
club. Slabe Tržačanke so obsojene 
na neuspeh tudi v tem srečanju, saj 
so morale v vseh dosedanjih štirih 
nastopih oditi poražene z igrišča. 

DEČKI
Po prvem nesrečnem porazu ča

ka jutri dopoldne mlade odbojkar
je Bora zahteven nastop. V 2. kolu 
bodo igrali na stadionu «1. maj* z 
odlično vrsto Rozzola, ki zadnja le
ta nima enakovrednega nasprotnika 
v tej konkurenci, ne samo v Trstu, 
ampak tudi v deželi. G F,

NOGOMET

LONDON — Kapetan angleške no
gometne reprezentance, Kevin Kee- 
gan, je prejel ponudbo, da bi za 
milijardo in šesto milijonov lir igral 
v Saudski Arabiji.

Angleškemu nogometašu ^ zapade 
konec sezone pogodba z nemškim no
gometnim društvom iz Hamburga.

Ni znano, če se bo dal Keegan 
premamiti in se bo preselil v de
želo naftnih mogotcev.

1. — prvi
drugi

2. — prvi
drugi

3. — prvi
drugi

4. — prvi
drugi

5. — prvi
drugi

6. — prvi
drug)

X
2
1
2
1
1

X
X

1
X
1
t

kazali, da lahko merijo na visoka 
mesta, saj so premagali med dru 
gim tudi četrtoligaša Don Bosco.

PREDVIDEVANJE: Enake mož
nosti za obe ekipi.

TEKMA: KONTOVEL - INTER 
MILJE.

NASPROTNIK: Enako kot Kori 
tovel, so bili Miljčani letos spreje
ti v promocijsko prvenstvo ne za
radi lastnih zaslug, ampak zaradi 
razširitve prvenstva C lige v C-l 
in C-2, nakar so ostala prosta me 
sta v D ligi in promocijskem pr 
venstvu. Ekipa jč mlada in neiz 
kušena. njen najboljši igralec pa 
je Radesich, ki je že nastopal s 
Cianocolorijem v D ligi.

FORMA: Cjlje ekipi sta v pred 
prvenstvenih nastopih dokazali, da 
ne nameravata odigrati podre'ene 
vloge in bosta povzročili nemalr 
preglavic tudi bolj »tituliranim* e- 
kipam.

PREDVIDEVANJE: Lepa prilož 
nost za Kontovel, da prične prven
stvo na najboljši način.

OSTALE TEKME: Barcolana
Scoglietto, Rifle - Stella Azzurra, 
CUS - Alabarda, Grandi Motori - 
Cartaria: zanimivi bosta predvsem 
prvi dve, kjer si bodo stale na
sproti štiri ekipe, ki merijo na vi
šja mesta na lestvici.

KADFTI
A SKUPINA

TEKMA: SGT - KONTOVEL.
NASPROTNIK: SGT je veljal za 

nespornega favorita v tej skupini, 
a je že v prvem kolu nepričako
vano izgubil z Don Boscom A. Pri 
tem se je poznala odsotnost Ma- 
ranzane, ki je najnevarnejši igra
lec te ekipe.

FORMA: Kontovelci so že v pr
vem kolu jasno izpričali, da v pr
venstvu ne bodo igrali podrejene 
vloge, prikazali pa so tudi zadovo
ljivo igro. SGT je, kot rečeno, v 
prvem kolu razočaral ter proti pri
čakovanju podlegel A ekipi (v bi
stvu pa .je to druga postava) Don 
Bosca. Obeta se nam torej ogor 
čen boj.

PREDVIDEVANJE: Kljub vsemu 
ostajajo domačini favoriti, če že 
ne drugače zato, ker igrajo na last
nem igrišču.

TEKMA: ALABARDA - POLET.
NASPROTNIK: Alabarda sodi

med slabše ekipe te skupine; v 
prvem kolu je ekipa, ki jo trenira 
Zorzin, doživela visok poraz na 
Kontovelu.

FORMA: Poletovci so v prvem 
kolu počivali, že jutri pa se jim 
ponuja možnost, da osvojijo prvi 
par točk. Upati je, da se bodo po
letovci letos boljše odrezali v ka 
detskem prvenstvu kot lani v na- 
raščajniškem, ko so obtičali na 
zadnjem mestu. Slej ko prej pa 
bosta najresnejša kandidata za to 
mesto (poleg poletovcev) prav Ala
barda in Libertas.

PREDVIDEVANJE: Nemogoče,
kajti Polet bo jutri prvič stopii na 
igrišče za prvenstveno tekmo.

OSTALE! TEKME: Libertas - Don 
Bosco A; v tej edini tekmi (Inter 
A bo počival) so salezijanci fa
voriti.

B SKUPINA
TEKMA: STELLA AZZURRA — 

BOR.
NASPROTNIK: Po mnenju izve

dencev je SA skupno z Don Bo 
seom C tehnično najslabša ekipa 
v skupini. V glavnem so to novin 
ci ali igralci, ki niso dobili pro 
štora v drugih ekipah.

FORMA: Stelja Azzurra je sicer 
zmagala, a z veliko težavo, proti 
tretji (!) ekipi Don Bosca. in to 
šele po podaljških. Tudi iiorovci, 
resnici na ljubo, niso navdušili, 
upoštevati pa je treba, da treni
rajo v nemogočih pogojih že od 
lanskega prvenstva.

PREDVIDEVANJE: če borovci 
ne zmagajo v tej tekmi je vpra 
šljivo, ali bodo sploh še kdaj zrna 
gali v tem prvenstvu.

OSTALE TEKME: Don Bosco B -
Saba. Servolana - Don Bosco C,

Inter B - Ferroviario: Don Bosco 
A, Servolana in Inter 3 so favo
riti.

NARAŠČAJNIKI
TEKMA: BOR - ITALSIDER.
NASPROTNIK:'Poleg borovcev je 

Italsider najslabši tekmec v tem 
prvenstvu. Sestavljajo ga slabši 
igralci Alabarde in Servolane, k: 
nastopajo letos skupno, pod ime 
nom Alabarda.

FORMA: Borovci so vsi novinci, 
torej trenirajo praktično košarko 
le nekaj mesecev. Igralci Alabar
de so nedvomno bolj izkušeni, saj 
so že igrali (čeprav malo) v prej
šnjih letih.

PREDVIDEVANJE: Več možno
sti za Italsider.

OSTALE TEKME: (počitek: Kon
tovel): Don Bosco - Alabarda, Fer
roviario - Inter Milje: to so vsi 
neposredni spopadi med ekipami, 
ki š"e’ bodo' Bdrite za prvo mesto.

DEČKI
TEKMAH SOKOL - BOR.
FORMA: Že prvo kolo nam po 

nuja slovenski derbi in na igrišču 
bomo videli, kako sta ekipi pri
pravljeni. Borovci so začeli s pri
pravami že veliko pred sokoiovci 
in so torej že dosegli zadovoljivo 
formo. Borovci tudi sicer sodijo 
med ekipe, ki naskakujejo višja 
mesta na razpredelnici.

PREDVIDEVANJE: Vse govori v 
prid borovcev, razen negativne tra
dicije; vendar se je MesesneloVa 
ekipa letos tako ojačila, da ji bo 
zmaga težko ušla.

OSTALE TEKME: Ricreatori -
Inter 1904, Alabarda - Don Bosco, 
Saba - Ferroviario: najzanimivej
še bo srečanje med Don Boscom 
(lanskim državnim podprvakom) ter 
Alabardo (ki ie letos po združitvi 
s Servolano celo glavni favorit).

Končala se je letošnja atletska 
sezona in z njo tudi tekmovanje v 
okviru trofeje »Pomlad 79» name
njene dečkom in deklicam A in B 
kategorije. Prva od dvanajstih te
kem se je pričela že aprila, med
tem ko je bila poslednja zadnje 
dni oktobra. Po končanih tekmova
njih vseh kategorij je pričela a- 
tletska zveza urejati razne lestvi
ce, tako za posameznike, kot za 
društva. Prve smo prejeli lestvice 
dečkov in deklic, katerih prvi del 
(deklice A in B kategorije) objav
ljamo danes.

Pojasniti sistem točkovanja in 
pravilnik teh kategorij, je letos ne
mogoče, saj je z letošnjimi spre
membami postal tako zapleten, da 
ga še neposredno zainteresirani ni
so vsi razumeli. Za nas je važen 
le splošen pregled ter realni re
zultati, ki so jih naši atleti dosegli 
v letošnji sezoni. Prav zaradi no
vega sistema ne moremo objaviti 
točnih mest vseh atletov, ker nam 
je atletska zveza sporočila le prvih 
15, nakar smo morali ostale atlete 
razvrstiti po rezultatih, brez točne 
pozicije na skupni lestvici. 

DEKLICE
KAT. A (letnik 1965/66)

80 m ovire:
1. G. Colautti (Edera) 13”7
3. A. Menegatti (Levstik/ 14”8
7. T. Natural (Bor) 15”1

I. Gerdol (Bor) 15"1
15. T. Starc (Bor) 16”0

I. Kebar (Bor) 16”6
A. Koršič (Bor) 16”8

80 m:
R. Samec (SGT) 10”7
A. Menegatti (Levstik) 11”4
T. Starc (Bor) 11”5
T. Natural (Bor) H "8
V. Klemše (Bor) 11”8
J. Veljak (Bor) 11"9
S. Čok (Bor) 12”1
H. Ceraueni (Bor) 12"3
Ivana Gerdol (Bor) 12”4
A. Prašelj (Bor) 12”4
T. Gregori (Bor) 12”6
T. Pahor (Levstik) 12”6
L. Počkaj (Bor) 12’7
I. Kebar (Bor) 12”8
A. Koršič (Bor) 13”1
D. Danieli (Levstik) 14”0
N. Milič (Levstik) 14"2
M. Kobal (Levstik) 14”5

prihodnje leto še veliko možno- 
za izboljšanje.

Na dobrem tretjem mestu imamo 
pokrajinsko prvakinjo Menegattije- 
vo, kateri blizu sledita borovki, ki 
pa sta precej mlajši in imata ta
ko 
sti

višina:
1. M. Cergol (SAAT)

10. I. Gerdol (Bor)
T. Natural (Bor)
L. Počkaj (Bor)
V. Klemše (Bor)
J. Veljak (Bor)
S. Čok (Bor)
T. Gregori (Bor)
T. Starc (Bor)
A. Koršič (Bor)
I. Kebar (Bor)

Glede na napredek,

1,48 m 
1,35 m 
1,28 m 
1,20 m 
1,15 m 
1,15 m 
1,15 m 
1,10 m 
1,10 m 
1,10 m 
1,09 m 

ga je le

tos opravila Gerdolova in ker bo 
še prihodnje leto nastopala v tej 
kategoriji, lahko upravičeno upa
mo, da nam bo ta atletinja pri
pravila še marsikatero zadoščenje, 

daljina:
1. P. Capitanio (SGT) 4,49 m

T. Gnoato (SGT) 4,49 m
3. V. Klemše (Bor) 4,46 m

11. T. Starc (Bor) 4.19 m
14. T. Natural (Bor) 4,11 m

T. Gregori (Bor) 3,97 m
I. Gerdol (Bor) 3,81 m
J. Veljak (Bor) 3,72 m
A. Prašelj (Bor) 3,71 m
K. Guštin (Levstik) 3,57 m
T. Pahor (Levstik) 3,49 m
L. Počkaj (Bor) 3,43 m
A. Menegatti (Levstik) 3,39 m
I. Kebar (Bor) 3,16 m
T. Danieli (Levstik) 2,77 m
D. Danieli (Levstik) 2,68 m
N. Milič (Levstik) 2,42 m

Če odvzamemo slabo izmerjen re
zultat Vesne Klemše v prvi polo
vici sezone (cel meter več), opazi
mo, da so največji napredek na-
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NOGOMET V 2. AMATERSKI LIGI

DERBI PRIMORJE-ZARJA 
OBETA PRIVLAČNO IGRO
Libertas in Sovrana bosta odigrala najpomembnejšo tekmo 
kola - V 3. AL težko pričakovano srečanje Krasa in Gaje

Kljub razmeroma dobrim rezul
tatom Menegafijeve, Starčeve, Na- 
turalove ter Klemše jc ve zadnja le
ta primankuje dobrih sprinterk, če
prav smo pred leti prav v tej di- 
scip ini želi lepe uspehe.

300 m:
1. G. Colautti (Edera) 48”2
9. T. Starc (Bor) 49”2
Čeprav je na tej razdalji tekmo

vala le dvakrat je borovka dokaza 
la nadarjenost za dolgi sprint in 
jo bomo v prihodnosti verjetno več
krat . vi<M,, y, tej. disciplini,

10C0 m:
1. L. Bessi (Interclub) 3’15”0

,. ,T„ Natural (Efpr) .......... 3'58”6
I. Gerdol (Bor) 3’M”8

Atalanta - Parma 1 X
Bari - Cesena 1
L.R. Vicenra - Taranto 1 
Lecce - Como X
Monza - Gcnoa 1 X
Piša - Palermo X 2
Pistoiese - Verona 1
Sambcnedett. - Ternana X 
Sampdoria - Matera 1X2 
Spal - Brescia 1 X
Forll - Rimini X
Arezzo - Fcggia X
Giulianovg - Francavilla 1X2

2. AMATERSKA LIGA
Jutri bo spet na sporedu derbi, 

tokrat na Proseku med Primorjem 
in Zarjo. Osrednje srečanje tega 
zavrtljaja pa bo nedvomoma dvo
boj med Libertasom in Sovrano.

Breg — Baxter
Po dveh zaporednih porazih Breg 

sprejme v goste novinca, Baxter, ki 
se je do sedaj še kar dobro odre
zal, saj ima le točko manj od Bre
žanov. Razumljivo je, da predstav
niki dolinske občine jutri računajo 
na celoten izkupiček, ki bi bil dru
gi v tem prvenstvu. Breg je nam
reč vse do sedaj premagaj le Ro- 
sandro (v gosteh). Nasprotnik pa 
prav gotovo ne bo lahka ovira, saj 
je Baxter delal (preglavice jp^i- 
kateremu moštvu. Posebno bodo 
morali Brežani paziti na napadalca 
Maionara, ki je re^ nevaren in^ je 
do sedaj bil že petkrat uspešen."

S. Marco — Vesna
Križane čaka res težko gostova

nje, saj je ekipa S. Marca na dru
gem mestu lestvice in v tem prven 
stvu še ni zaužila poraza. Če doda
mo še, da je ekipa iz Ribiškega na
selja pokazala, da lahko upravičeno 
upa na prestop v višjo ligo, je ra
zumljivo, da ne vlada v taboru 
Vesne velik optimizem za nedeljsko 
srečanje, posebno ker je ekipa pred 
tednom dni proti Costalungi dobe 
sedno odpovedala. Prav zato misli 
mo, da ima Vesna jutri možnost 
pokazati svojo realno moč in se ne 
bo z lahkoto predala nasprotniku, 
čeprav se vsi zavedajo, da odnesti 
točko S. Marcu ne bo lahko. Ven
dar pozabiti ne smemo, da se je 
prav ekipa S. Marca v zadnjih treh
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mfmi DOMAČI ŠPORT
DANES

SOBOTA, 17. NOVEMBRA 1979

NOGOMET
KADETI

14.30 v Trstu, Sv. Ivan 
S. Giovanni - Breg

CICIBANI
15.30 v Trstu 
Fulgor - Primorje

NAJMLAJŠI
15.30 v Štandrežu 
Juventina - Poggio

NAMIZNI TENIS
ŽENSKA A LIGA

20.30 v Leccu 
Cannottieri - Kras

KOŠARKA
PROMOCIJSKO PRVENSTVO

18.30 v Trstu, Drev. Miramare 
Ferroviario - Bor

KADETI
18.00 v Trstu Ul. Ginnastica 
SGT - Kontovel

NARAŠČAJNIKI
16.30 v Trstu, stadion «1. maj* 
Bor - Italsider

DEČKI
15.30 v Nabrežini
Sokol - Bor

ODBOJKA
MLADINKE

20.30 v Nabrežini
Sokol - OMA A « « »
18.00 v Trstu, 'icej Galilei 
Solaris - Sloga

» * *

18.00 na Proseku 
Kontovel - II Modulo

DEKLICE
20.00 pri Banih 
Sloga B - Inter

JUTRI
NEDELJA, te. NOVEMBRA 1979

NOGOMET
2. AMATERSKA LIGA 

14.30 v Dolini 
Breg - Baxter

m ' .-

14.30 v Trebčah 
Primorec - Camnanelle # # #
14.30 na Proseku
Primorje - Zarja« * »
14 30 v Ribiškem naselju 
S. Marco - Vesna

3. AMATERSKA LIGA 
14.30 v Repnu 
Kras - Gaja * # #
14 30 v Doberdobu 
Mladost - PierOmcnte « • »
14.30 v Gorici 
Poggio - Juventina # # *
14.30 v Gorici, Baiamonti 
Audax - Sovodnje

ZAČETNIKI 
11.45 v Miljah 
Fortitudo Primorje 

• # #
10.30 v Dolin:
Breg - Soucini A

NAJMLAJŠI 
10.30 v Trstu
Triestina Primorje • « »
10.30 v Miljah 
Fortitudo - Kras

NARAŠČAJNIKI 
10.30 v Trebčah
Primorec - Cave « * *
9.00 v Dolini 
Breg - Olimp’a• « •
9.00 v Križu 
Vesna - Rosandra

• « •

10.30 v Bazovici 
Zarja - C^S

KOŠARKA
D LIGA

11.00 v Palmanovi
Robur II Portico - Jadran 

PROMOCIJSKO PRVENSTVO
11.00 na Kontovelu 
Kontovel - Inter Milje

KADETI
15.00 v Trstu, Ul. della Valle
Alabarda * Polet

11.00 v Trstu, Ul. Sturzo 
Stella Azzurra Bor

ODBOJKA
MLADINKE

9.30 v Trstu, stadion «1. maj*
Bor - Inter # * #
10.30 v Trstu, licej Petrarca 
OMA B - Breg

DEKLICE 
10>00 na Proseku 
Kontovel . Vol!ey club 

DEČKI
11.30 v Trstu, stadion «1. maj* 
Bor - Rozzot

OCENJEVALNI POHOD
9.0U nad Naurežino
Prireja SK Devin

OBVESTILA
Planinski odsek SK Devin

sporoča, da bo jutri, 18. t.m., 
priredil jesenski ocenjevalni po
hod, ki so ga morali v nedeljo 
zaradi slabega vremena preložiti. 
Pohod se bo pričel v naravni kra- 
ski pečini nad nabrežinsko posta
jo na cesti Nabrežina - šempolaj. 
Odhodi bodo od 9. do 12. ure. 

Bogate nagrade! Vabljeni!
« • «

Atletska sekcija ŠZ Bor
obvešča, da bo jutri, 18. t. m., 
ob 9. uri na stadionu «1. maj* 
občni zbor atletske sekcije ŠZ Bor. 

Dnevni red bo naslednji:
L poročilo načelnika
2. diskusija
3. volitve
4. razno.
Na občni zbor so vabljeni vsi 

atleti in atletinje Bora in njihovi 
starši,

• • *

S P D T
vabi na sejem rabljene smučarske 
opreme, ki bo danes, 17. t. m., 
v Gregorčičevi dvorani, Ul. sv. 
Frančiška 20, od 17. d. 21. ure.

tekmah (Libertas, Sovrana, Rosan
dra) morala zadovoljite z remijem. 
Za Vesno predstavlja veliko hibo ka
zen, ki je doletela trenerja Finotta 
(po tekmi z Baxterjem) in branilca 
B. Tenceta, ki je bil izključen na 
tem srečanju. B Tence ne bo smel 
igrati vse do 6. januarja, trener 
Finotto pa ne bo smel sedeti na 
klopi do 31. decembra.

Primorec — Campanelte
Po dveh zaporednih zmagah je 

razpoloženje v taboru Primorca na 
višku. Vendar jutrišnji nasprotnik 
dela nekaj skrbi Ti-ebencem. Cam- 
panslle so namreč ena od treh e- 
najsteric, ki v tem prvenstvu še ni 
zaužila poraza. Po medlem začet
ku so se Tržačani posebno izkazali 
v zadnjih dveh tekmah (Zarja, Do- 
mio), kjer so dali šest golov in od- 
ns?M.Tse štiri točke. Torej jutri 
se obeta v Trebčah res zanimiv 
dvoboj, saj izgleda, da sta obe e- 
kipi v dobri formi.

Primorje — Zarja
Sedmi derbi tega prvenstva bo 

precej zanimiv, saj izhajata oba 
trenerja skoraj iz iste šole in sta 
zagovornika kolektivne igre. Tre
ner Zarje Pertič, ki je pievzel vod
stvo bazoviške enajsterice v začet
ku lanskega prvenstva, je žel lani 
v začetku izredne uspehe, nato se 
je stanje nekoliko poslabšalo, ' - 
tos pa gotovo ne moremo reči, da 
je Zarja izpolnila pričakovanja. 
Stolček Pertiča se je precej zama
jal in bo zato izid tega derbija ze
lo pomemben ne le za Zarjo, ki 
se nahaja na spodnjem delu raz
predelnice, temveč tudi za trenerja 
samega, ki že 24 prvenstvenih te
kem ni pripeljal ekipe do zmage.

Trener Primorja Marjon v začet
ku prvenstva ni povsem prepričal s 
svojimi taktičnimi potezami in se 
je ekipa znašla na spodnjem delu 
lestvice, V zadnjih nastopih pa smo 
bili priča lepemu podvigu proseške 
enajsterice, ki se je prerinila do 
zgornjega dela lestvice.

Predvidevanja za ta derbi so vse
kakor precej tvegana. Po doseda
njih izidih in lestvici ki lahk^ re
kli, da ima večje možnosti Primor
je a pozabiti ne smemo, da Zarja 
potrebuje točk, da bi popravila po
ložaj na lestvici.

3. AMATERSKA LIGA
V osmem kolu bo na sporedu 

pričakovani derbi med Krasom in 
Gajo, ki bo prav gotovo privabil 
okrog novega nogometnega igrišča 
v Velikem Repnu lepo število na
vijačev obeh strani.

V tem derbiju, bo skušala ekipo 
Krasa ohraniti nepremagljivost, ra
čuna pa na celotni izkupiček, da 
bi ostala na vrhu lestvice, v druž
bi CGS

Za gajevce, ki igrajo v gosteh, bi 
morda delitev točk predstavljala že 
lep uspeh, vendar smo prepričani, 
da tudi gajevci računajo na zmago.

B.R.

pravile Starčeva, Gregori jeva in 
Naturalova, ki se je v drugem de
lu sezone popravila za celih 50 cm. 

krogla:
1. G. 'Trampuš (Prevenire) 9,44 m 
5. T, Milkovič (Bor) 8,25 m

T. Starc (Bor) 7,74 m
V. Klemše (Bor) 7,58 m
T. Natural (Bor) 7,58 m
K. Guštin (Levstik) 7,43 m
I. Kebar (Bor) 6,83 m
H. Cerqueni (Bor) 6,76 m
T. Danieli (Levstik) 6,59 m
S. čok (Bor) 6,36 m
S. Rupel (Levstik) 6,33 m
A. Koršič (Bor) 6,19 m
T. Gregori (Bor) 5,59 m
S. Bukavec (Levstik) 5,57 m
I. Gerdol (Bor) 5,53 m

Čeprav s slabšim rezultatom kot
lani, najdemo tudi letos borovko 
Milkovič na prvih mestih, spodbud
ni pa so vsekakor rezultati Starče
ve, Klemšejeve ter Naturalove. 

disk (1 kg):
1. A. Tommasini (SGT) 26,36 m
3. T. Natural (Bor) 22,32 ra
4. A. Košuta (Bor) 22,14 m
8. T. Milkovič (Bor) 20,08 m
9. I. Kebar (Bor) 20,02 m

J. Veljak (Bor) 12,20 m
T. Starc (Bor) 15,60 m
T. Danieli (Levstik) 15,40 m
I. Gerdol (Bor) 14,81 m
S. Bukavec (Levstik) 13,72 m
S. Čok (Bor) 11,94 m

V tej disciplini so naše atletinje 
pokazale letos velik napredek, saj 
moramo pogledati celo tri leta na
zaj, če hočemo videti več kot eno 
atletinjo z metom čez 20 m, letos 
pa so to prestižno razdaljo prema
gale kar štiri, od katerih je bila 
najboljša Naturalova, čeprav ima 
Košutova gotovo večje možnosti za 
napredek.

kroglica (300 gr.):
1. M. Cergol (SAAT) 46,78 m
5. T. Natural (Bor) 32,34 m
8. A, Menegatti (Levstik) 30,90 m
9. I. Gerdol (Bor) 30,52 m

10. T. Gregori (Bor) 28,50 m
12. T. Danieli (Levstik) 27,84 m

J. Veljak (Bor) 27,80 m
V. Klemše (Bor) 26,12 m
I. Kebar (Bor) 25,88 m
A. Košuta (Bor) 25,16 m
S. Rupel (Levstik) 24,36 m
A. Koršič (Bor) 23,28 m
S. Čok (Bor) 22,00 m
T. Starc (Bor) 21,74 m
L. Počkaj (Bor) 18,74 m
S. Bukavec (I^vstik) 17,16 m
H. Gregori (Bor) 15,36 m

številčno je bila ta disciplina 
najmnožičnejša, kar pomeni tudi 
rast kakovosti in to do take mere, 
da je prva na lestvici celo dosegla 
državni rekord. V taki konkurenci 
so se naše predstavnice vsekakor 
dobro odrezae z svojo najboljšo 
predstavnico v Naturalovi, kateri 
sledi Menesattijeva ter pokrajinska 
prvakinja Gerdolova.

4x100 m:
1. SGT 53”2
8. Bor (čok, Koršič, Počkaj, 

............ 61"4

7’58”5

8‘37”88

8"8 
9"5 
9”8 
9”8 
9''8 

10”1 
10"3 
10''3 
10"9

3’41"0
3'43’S

iri
12”6
12”8

1,35 m 
1,25 m 
1,20 m 
1,00 m

4.11 m 
3,39 m 
3,14 m
3.11 m

OBVESTILA 
S P D T

obvešča, da se danes od 17, do 21. 
ure na sedežu društva (Ul. sv. 
Frančiška 20/III) nadaljuje vpiso
vanje na smučarski tečaj.

* * *

ŠK Kras
obvešča, da se v torek, 20. t.m., 
prične telovadba za otroke iz vrt
ca. Telovadba b ob torkih od 15.30 
do 16.15. v prostorih repentabrske- 
ga vrtca. Kdor še ni vpisan, lahko 
to stori na treningu.

« « •
TPK Sirena

obvešča, da se bo
DELOVNA AKCIJA 

nadaljevala tudi v nedeljo, 18. 
t.m., s pričetkom ob 8. uri.

• # •
Planinska sekcija ŠZ Sloga pri

reja
VESELO MARTINOVANJE 

danes, 17. novembra, v prostorih 
Gospodarske zadruge v Bazovici.

Vpisovanje pri Viktorju Sto
parju. M. 220-283.

Veljak)
3x100 m:

L SGT
5. Bor (Natural, Gregori,

Klemše)
KAT. B (1967/68)

60 m:
1. E. Rovina (Chiarbola)

L. Štrajn (Bor)
I. Ferluga (Bor)
N. Grahonja (Bor)
H. Sedmak (Bor)
L. Pertot (Bor)
N. Kemperle (Levstik)
R. Košuta (Mladina)
S. Sedmak (Mladina)
1000 m:

1. F. Cocolo (S. Giacomo)
3. L. Štrajn (Bor) 
če bi se borovka malo bolj po-, 

svetila tej disciplini, bi sedaj bila 
gotovo v vodilnem položaju, saj smo 
opazili, da ima v tej panogi res 
izredne možnosti za napredek.

60 m ovire:
1. D. Auber (Fdc.a)

N. Grahonja (Bor)
L. Štrajn (Bor) 
višin& i

1. L. Deibello (SAAT)
3. L. štrajn (Bor)
4. K. Sumberaz (Adria)

N. Grahonja (Bor)
daljina:

1. L. štrajn (Bor)
H. Sedmak (Levstik)
N. Grahonja (Bor)
L. Pertot (Levstik) ____

V obeh skokih je štrajnova naša 
najboljša predstavnica in to z mera
mi, ki bi jo tudi v višji kategoriji 
postavile na najboljša mesta. Za
nimiva je tudi članica Adrie Sum
beraz, ki je pričela tekmovati šel« 
ob koncu sezone, a je kljub temu 
dosegla lepo višino.

krogla:
1. H. Sedmak (Levstik)

N. Grahonja (Bor) 
kroglica:

1. H. Sedmak (Levstik)
4. K. Sumberaz (Adria)

N. Grahonja (Bor)
V obeh metih je bila Sedmakova 

letos v pokrajini nepremagljiva, u- 
spelo ji je osvojiti tudi pokrajinsko 
prvenstvo ter tretje mesto na de
želnem. Tudi tukaj je presenetila 
Kristina Sumberaz z dobro mero 
v njeni -rvi in edini tekmi v tej 
disciplini.

4x100 m:
1. Edera 59-0

3x800 ut:
1. Bor (štrajn, Klemše,

Pieri) 8’55"7
Na prvem mestu je štafeta Bo

ra, ki je tudi osvojila pokrajinsko 
prvenstvo, škoda je le, da sta zad
nji dve v drugi polovici sezone od
povedali, ;er bi sicer tudi na de
želnem prvenstvu ta ekipa lahko 
merila p ecej visoko.

Manjka sedaj še pregled katego
rij dečkov, k’ ga bomo objavili v 
eni prihodnjih številk našega dnev
nika.

R. F.

7,41 m 
5,15 m

32,02 m 
26,10 m 
17,40 m



Uredništvo, upravo, oglasni oddelek,
TRST. Ul. Montecchi 6. PP 559 Tel. (040) 79 48 72 (4 llnl|e)
Podružnico Gorico Ul 24 Maggio 1 — Tel (0481) 8 33 82 57 23
Naročnina
Mesečno 3.500 lir - vnaprel plačana celotna 32.000 lir Letna .. naročnino 
za inozemstvo 48.000 lir. za naročnike brezplačno revijo «DAN».
V SFRJ številka 3.50 din. ob nedeljah 4,00 din. za zasebnike mesečno 50,00, 
letno 500.00 din, za organizacije in podjetja mesečno 65,00, letno 650.00 din

PRIMORSKI DNEVNIK Za SFRJ DZS

Oglasi

400 lir za

2iro račun 50101-603-45361 «ADITs 
Gradišče 10/11. nad., telefon 22207 
Ob delavnikih: trgovski 1 modul (šlr. 1 st., viš 
22.600 lir. Finančni 800, legalni 700, osmrtnice 300, 

mm višine v širini 1 stolpca. Mali oglasi 150

61000 L|ubl|0n4 

43 rr('|l
soz«1!1

. julij® jOb praznikih: povišek 20% IVA 14%. Oglasi iz dežele Furlanije • — 
krajine se naročajo pri oglasnem oddelku ali upravi Iz vseh drufllh o
v Italiji pri SPI.

Poštni tekoči račun za Itallio Založništvo tržaškega tiska, Trst 11-5374 Stran 6 17. novembra 1979 Odgovorni urednik Gorazd Ves«
trdaia| 
in tiska I

rTT

I Trst

član Italijansko| 
zveze <!asopisnin| 
založnikov FIEG

MED OBISKOM V KULTURNEM DOMU

DR. VRATUŠA POUDARIL NEZAMENLJIVO VLOGO 
SLOVENSKEGA STALNEGA GLEDALIŠČA V TRSTU
Generalni vladni komisar Marrosu in podpredsednik deželnega odbora Coloni za
gotovila svoje zanimanje in posredovanje za rešitev finančno-pravnih vprašanj SSG
Predsednik izvršnega sveta SRS 

dr. Anton Vratuša je včeraj obi
skal tudi kulturni dom v Trstu, kjer 
se je sestal s predstavniki odbora 
za upravo kulturnega doma, uprav
nega sveta Slovenskega stalnega 
gledališča in s kolektivom gleda
lišča. Gosta, ki sta ga spremlja
la generalni vladni komisar Mar
rosu in podpredsednik deželnega od
bora Coloni, je najprej pozdravil 
predsednik odbora za upravo kul
turnega doma Vladimir Turina, ki 
je med drugim poudaril, da je kul
turni dom bil zgrajen v okviru iz
polnjevanja londonskega memoran
duma in da v tem okviru Slovenci 
še niso prejeli narodnega doma pri 
Sv. Ivanu ,ki sodi tudi med obve
ze Italiji ob podpisu memoranduma. 
Po kratkem a zelo prisrčnem raz
govoru s člani SSG | Boris Race 
obrazložil pomen Kulturnega doma 
kot središča kulturnega življenja 
vseh tržaških Slovencev, kjer ne na
stopa samo gledališče, ampak so v 
njem tudi številne druge prireditve, 
za katere postaja marsikdaj kul
turni dom že pretesen. Nato je spre
govoril predsednik upravnega sve
ta SSG prof. Josip Tavčar, ki je 
obrazložil napore gledališča, ki so 
nemajhni, še zlasti zaradi neureje
nih finančno-pravnih razmer, ki o- 
težkočajo kulturnopolitično nalogo 
gledališke hiše. Kriza je vsako se
zono večja in izhod iz nje je iz 
dneva v dan bolj problematičen. «V 
tem trenutku,* je poudaril prof. Tav
čar, «na primer lahko optimistično 
predvidevamo, da bomo vzdržali 
samo do januarja meseca; če se 
torej do začetka prihodnjega leta 
ne najde kaka rešitev, bomo prisi
ljeni zapreti vrata naše gledališke 
hiše, in bi bil to hud udarec, ki bi 
ga Slovenci v Italiji težko prene
sli.* Tavčar je nato poudaril, da 
je edini izhod v tem, da italijanska 
vlada sanira dolg gledališča in za
gotovi letno podporo v višini, ki lah
ko omogoča miren razvoj in ne zgolj 
obstoj. Kar pa se tiče te sezone se 
gledališču spet obrača na deželo s 
prošnjo, da mu v najkrajšem času 
priskoči na pomoč z novim jam
stvom.

V odgovoru je dr. Vratuša pred
vsem pohvalil požrtvovalnost umet
niškega kolektiva gledališča in de
jal, da je v skupnem interešu vseh, 
da zagotovimo vse to kar je dal 
londonski sporazum. Gledališču je 
čestital k dosedanjim uspehom in 
dejal, da deli z njimi zaskrbljenost, 
kajti niti ni dovolj zagotoviti gle
dališču obstoj, ampak mu je treba 
tudi amogočiti razvoj, ne le v duhu 
osjm / ega sporazuma ampak tudi v 
duhu ostalih sporazumov. Član de
legacije IS CRS Iztok Winkler pa 
je nato dejal, da se, kadar govo
rico o osimskih sporazumih pre
večkrat omejujemo na gospodarstvo 
in ne ovrednotimo v zadostni meri 
funkcije ki jo imajo slovenski kul
turni delavci s Tržaškega v matič
ni domovini. Krog te dejavnosti je 
treba razširiti in ga poživiti ter o- 
jačiti celoten kontekst sodelovanja.

Generalni vladni komisar dr. Mar
rosu je nato dejal, da se vprašanje 
SSG vključuje v velik problem ita
lijanskih gledališč, vendar je toli
ko pomembnejše ker se na tem o- 
zemlju srečujeta dve kulturi; prav 
zato je dejal Marrosu, je treba Slo: 
venskemu stalnemu gledališču po
magati kolikor je le mogoče.

Podpredsednik deželnega odbora 
Coloni pa je dejal, da bi bilo za 
deželo nepojmljivo, da bi se odpo
vedala obvezam, ki jih je sprejela 
do Slovenskega stalnega gledališča, 
ki predstavlja kulturno prisotnost 
manjšine na tako visoki ravni in je 
jamstvo, da bi se manjšina še dlje 
razvijala. Coloni je opozoril na skup
ne pobude in tla izmenjave, ki de
jansko pospešujejo stike med obema 
narodoma, nato pa je naglasil, da je 
med svojim obiskom v Sloveniji o- 
biskal partizansko gledališče v Ko
čevskem Rogu in se je tedaj dobro 
zavedal izrednega pomena, ki ga 
je imela kulturna dejavnost tudi 
med bojem proti nacifašizmu, tako 
v Sloveniji, kot tudi v deželi Fur
laniji - Julijski krajini. To dejav
nost je treba ohraniti, je dejal Co
loni in ob koncu poudaril, da bo de
žela tudi v bodoče priskočila na 
pomoč slovenskemu gledališču, kot 
je to naredila že v preteklosti.

BOJAN BREZIGAR

Ravnatelj Slovenskega stalnega gledališča Miroslav Košuta je na odru Kulturnega doma predstavil
dr. Antonu Vratuši kolektiv SSG

S SLAVNOSTNO SEJO DELOVNEGA KOLEKTIVA EDITA

Na Reki proslavili 35. obletnico obstoja 
italijanskega dnevnika «La voce del Popolo»
Pomembno poslanstvo lista v razvoju italijanske skupnosti v Jugoslaviji 
in važen prispevek k dobrososedskim odnosom med Italijo in Jugoslavijo
27. oktobra leta 1944 se je na 

gričih Kukljane, nedaleč od Reke, 
rodil v skromni leseni baraki dnev
nik «La voce del popolo*. Na še
stih ciklostiliranih listih je kot gla
silo osvobodilnega ljudskega odbo
ra mesta Reke širil ideale ljudske 
vstaje, po osvoboditvi pa je kot 
glasnik interesov italijanske skup
nosti v Jugoslaviji prispeval po
memben delež k razvoju ne samo 
italijanske manjšine, ampak celotne 
skupnosti na reškem področju. Po
membni jubilej so proslavili včeraj 
na Reki na sedežu Unije Italijanov 
s slovesno skupno sejo delovnega 
kolektiva Edita in odbora za pro
slavo 35-letnice «La voce del po
polo*.

Pod predsedstvom Giovannija Bar
bariča je prisotne — med njimi so 
bili predstavniki družbeno politič
nih organizacij reškega področja, 
pa tudi gostje iz Italije, med kate
rimi naj omenimo le predsednika 
deželnega sveta Furlanije - Julijske 
krajine Maria Collija — pozdravil 
predsednik Unije in odgovorni ured
nik dnevnika Mario Bonita, nato 
pa je o vsakodnevnih problemih, 
s katerimi se srečuje dnevnik, spre
govoril ravnatelj Edita Ennio Ma- 
chin. Predsednik SZDL skupnosti

DRUGI DAN OBISKA DELEGACIJE IS SR SLOVENIJE V NAŠI DEŽELI

Osimski sporazum nova priložnost sodelovanja 
med Furlanijo-Julijsko krajino in Slovenijo
Sprejem pri generalnem vladnem komisarju Marrosuju, obisk v tovarni Grandi motori 

pri Boljuncu in ogled gradbišča mednarodnega mejnega prehoda Štandrež-Vrtojba
Drugi dan obiska delegacije iz

vršnega sveta SR Slovenije v de
želi Furlaniji - Julijski krajini se 
je začel s sprejemom pri general
nem vladnem komisarju dr. Mariu 
Marrosuju. Predsednik slovenske 
delegacije sveta SRS dr. Anton Vra
tuša se je najprej zahvalil Marro
suju za vabilo, nato pa je poudaril, 
da so se predsinočnji razgovori z 
delegacijo deželnega odbora osre
dotočili ne la na možnosti, ampak 
tudi na stvarne oblike medseboj
nega sodelovanja. Omenil je, da so 
na delu tri komisije, ki se ukvar
jajo z vprašanji ribolova, ekologije 
in prometni zvez ter da so se s 
predstavniki deželnega odbora stri
njali v oceni osimskega sporazuma, 
ko so ugotavljali, da je sporazum 
med obema državama še zlasti ko
risten za Slovenijo in Furlanijo - 
Julijsko krajino, torej za mejni de
želi. «Enako razumemo vlogo tega 
sporazuma v vseh dimenzijah,* je 
nato dejal Vratuša in poudaril, da 
ne gre samo za preverjanje kako 
se uresničuje sporazum, ampak tu
di tako se ga lahko dopolnjuje in 
kako se uresničujejo tudi drugi spo
razumi.

Generalni vladni komisar za de
želo Furlanijo - Julijsko krajino dr. 
Marrosu je najprej omenil srečanje 
s predsednikom Vratušo, ko so u- 
radno odprli cesto na Kolovratu. 
«Pomembno je, da se srečamo in 
da se pogovarjamo*, je dejal Mar
rosu in pri tem poudaril, da je pri
merno, da vsakdo jasno pove svoje

misli, in se zavzel za še tesnejše 
sodelovanje in razumevanje. Mar
rosu Je pojasnil, da med njimi in 
deželno upravo ni križanja pristoj
nosti, ampak je sodelovanje in 
in sprotno medsebojno informiranje, 
kajti zaveda se, da če bodo skupno 
delali bodo imeli samo koristi.

Marrosu je nato prešel k obravna
vanju posameznih vprašanj in je 
najprej omenil nujnost čimprešnje- 
ga sklepa razgovorov o ribolovu na 
Jadranskem morju. Nato je pouda
ril pomen cestnih povezav preko 
Slovenije, ki zelo zanimajo tudi de
želo Furlanijo - Julijsko krajino in 
konkretno Trst, končni, pa se je 
zavzel za vprašanje zaščite okolja 
v prepričanju, da je treba ohraniti 
narave lepote v interesu celotne 
skupnosti.

V daljšem nevezanem pogovoru 
je nato Vratuša načel še nekatera 
vprašanja. V zvezi z zaščito okolja 
je dejal, da je treba na to vpraša
nje gledati v okviru razvoja, da bi 
vsi, ki tam živijo, lahko še delali 
in se razvijali, ne pa da bi naravo 
spreminjali v nekakršne rezervate, 
kjer bi ljudje ne mogli živeti in bi 
zato odšli iz teh krajev. «Tisti, ki 
niso navdušeni nad osimskim spora
zumom pravijo, da bo industrijska 
cona na Krasu pomenila onesna
ženje*, je dejal Vratuša in pouda
ril, da tisti, ki hočejo vedeti kaj se 
dela, dobro vedo, da podkomisija 
sestavlja negativno listo prav zato. 
ker se obe državi dobro zavedata 
pomena zaščite okolja. Tega vpra

šanja pa nikakor m mogoče omejiti 
na industrijsko cono, ampak na ce
lotno obmoejb, ki 'Je pFedfflet Skup
nega interesa, «ne zato, da bi nas 
kdo rad imel, ampak iz našega in
teresa, ker se zavedamo, da je 
vprašanje zaščite okolja izredno 
pomembno.* Nič manj važna pa 
niso nekatera druga vprašanja in 
Vratuša je omenil le še en aspekt 
osimskega sporazuma in sicer ob
veznosti obeh strani v smislu za
ščite razvoja narodnostnih skupno
sti na obeh straneh meje, kot skup
nosti, ki morajo res vršiti funkcijo 
miru.

Del delegacije izvršnega sveta SR 
Slovenije se je nato podal na obisk 
v tovarno Grandi Motori v Boljuncu. 
Pred vhodom v tovarno je goste 
pozdravil dolinski župan Edvin Švab, 
ki se jim je zahvalil za obisk, obe
nem pa se je zahvalil tudi deželni 
vladi, ki je predvidela obisk «v tem 
našem, da tako rečem, industrij
skem velikanu, ki postaja vedno 
bolj naš, kljub temu, da je njegova 
postavitev in postavitev drugih in
dustrijskih obratov in objektov ter
jala veliko razlastitev, ki niso bile 
neboleče.* Edvin Švab je nato pou
daril, da to spada v logiko žrtev 
in ugodnosti, kajti S tem so se od
prla nova delovna mesta, nove per
spektive za domačo delovno silo in 
za ves Trst.'

Dolinski župan je nato opozoril na 
to, kako globoko cenimo sodelova
nje, sporazumeyanje, in prijateljstvo 
med Italijo in Jugoslavijo ter med

Sprejem na deželnem svetu
Na sedežu deželnega sveta je 

sprejel delegacijo izvršnega sveta 
SR Slovenije predsednik deželnega 
sveta Furlanije - Julijske krajine 
Mario Colli. Sprejema so se udele
žili člani predsedstva in načelniki 
svetovalskih skupin. Colli je v po
zdravnem nagovoru omenil sreča
nje deželnega sveta s skupščino 
SR Slovenijo leta 1977 v Ljubljani 
in nato poudaril, da obisk tako po
membne delegacije 'z Slovenije, s 
katero deli Furlanija - Julijska kra

jina ves del meje, ki druži in ne 
deli Italije od Jugoslavije, še zla 
sti po osimskih sporazumih čim
bolj krepi 'odnose prijateljstva in 
sodelovanja jned državama in med 
narodi. Omenil je nedavni obisk 
predsednika Pertinija v Jugoslavi 
ji in njegovo srečanje s Titom in 
poudaril, da sta Slovenija in Furla 
ni ja - Julijska krajina v mnogočem 
pripomogli k izboljšanju prijatelj- 
svojega nagovora je Colli izrazil 
skih odnosov med obema država-

Furlanijo - Julijsko krajino in Slo
venijo. Dejal je, da se bo delegacija 
drugače seznanila s stvarnostjo slo
venske narodnostne skupnosti v Ita
liji, vendar je kljub temu poudaril, 
da smo Slovenci ponosni na svojo 
zgodovino in na matični narod «ki 
si danes piše svojo sodbo sam*. Kar 
pa zadeva slovensko zamejsko stvar
nost je Švab dejal, da «smo znali 
podpisati Osimo, z enakopravnostjo 
in zaščito Slovencev pa nikakor ne 
gre*. Dolinski župan je dejal, da 
taka srečanja in take prijateljske 
besede vlivajo optimizma in končal 
s prepričanjem, da «prijateljstva so
delovanja, izmenjav imamo in bomo 
imeli samo toliko kolikor ga bomo 
hoteli in skupno uresničili, ne pa 
kolikor si ga želimo ali deklariramo*.

V imenu delegacije je županu Šva
bu odgovoril Jože Hujs, ki je pou
daril pomen, da slovensko prebival
stvo čuti to tovarno za svojo in da 
so zelo radi prišli na obisk v pro
duktivni obrat, kajti tu se odpirajo

občin Reke Mario Dagostin je nato 
spregovoril o poslanstvu lista in o 
prispevku italijanske skupnosti k 
razvoju dobrososedskih odnosov med 
Italijo in Jugoslavijo, ki so dobili 
slovesno potrdilo ob nedavnih po
govorih med predsednikoma Titom 
in Pertinijem, ter izročil predstav
nikom dnevnika ob jubileju prizna
nje SZDL. Giovanni Radossi in Lu- 
ciano Giuricin sta nato orisala naj
novejše dejavnosti založniške hiše 
in predvsem faksimilno izdajo prvih 
izvodov «La voce del popolo*, ki 
so izšli v ilegali. Sledili so pozdra
vi predstavnikov dnevnikov «Novi 
list* in • «Glas Istre* ter koprskega 
radia, kot tudi zastopnika našega 
dnevnika, ki je italijanskim kole
gom z Reke izročil spominsko pla
keto Primorskega dnevnika. Celot
na svečanost je potekala v dokaj 
delovnem vzdušju, v znamenju o- 
bračuna prehojene poti in snova
nja načrtov za bodoče.

Pred svečano sejo so na sedežu 
Unije Italijanov za Istro in Reko 
odprli razstavo partizanskih risb 
Cesca Dessantija, čigar delo je o- 
risal Eros Sequi.

je v bolnišnici podlegla poškodbam 
še ena oseba, čigar identiteta v 
času, ko to poročamo še ni ugo
tovljena. Hudo ranjeni so bili 38- 
letni Eladmi Aichan, Ahmed Ben 
Messaoud ter Ahmed Lijiro, vsi dr
žavljani Maroka, (dd)

• Slovenska 
delegacija

(Nadaljevanje s 1. strani)

Napovedi o rešitvi 
spora nadzornikov 
letalskega prometa

RIM — Čeprav je obrambni mi
nister Ruffini po sinočnjem sreča
nju z zastopstvom nadzornikov le
talskega prometa, ki mu je izročilo 
nekaj spreminjevalnih predlogov k 
zakonskemu osnutku, ki naj bi u- 
rejal njihov prestop iz vojaške v 
civilno službo, izjavil, da j norma
lizacij razmer na italijanskih leta
liščih sploh niso govorili, se je iz 
verodostojnih virov izvedelo, da se 
bo spor bržkone v kratkem zado
voljivo rešil.

Medtem so se razmere včeraj še 
povsod poslabšale. Alitalia je mo
rala odpovedati več kot sto pole
tov na državnih progah, okrog 20 
pa na evropskih relacijah. Medce
linski poleti so beležili v povprečju 
tri do štiriurne zamude, ki so za 
preostale krajevne polete dosegle 
po dve uri in pol. Razumljivo je, 
da je pomenilo veliko zadrego za 
potnike, ki so morali ta čas prese
deti v letalih. Samo na račun ne
prodanih vozovnic so letalske dru
žbe že izgubile več kot 3 milijar
de lir.

VSI MAROŠKI DRŽAVLJANI

4 mrtvi in več ranjenih 
v nesreči na cesti 
Postojna-Razdrto

POSTOJNA — Včeraj je v bol 
možnosti višjp stopnje sodelovanja nišnici umrla tudi četrta žrtev hu- 
tudi na področju industrije, za boi j- de prometne nesreče, ki se je pri- 
še in produktivnejše odnose med i petila predsinočnjim ob 22.50 na 
Furlanijo Julijsko krajino in SR j avtomobilski cesti Postojna Raz 
Slovenijo. Predsednik tovarne Ve-1 drto.

stu zaustavil izvajanja sporazuma.
Viljem Cerno je opozoril na pri

tiske na Videmskem, proti identi
fikaciji Slovencev in na težnjo po 
njihovi izključitvi iz območja glo
balne zaščite, kot da Slovenci v 
Benečiji, Reziji in Kanalski dolini 
ne bi bili pripadniki slovenske skup
nosti. Zavrnil je poskus ločevanja 
Slovencev v Italiji v kategorije ter 
naštel nekaj konkretnih primerov, 
kako se s preganjanjem ali pre
prečevanjem učenja jezika skuša 
preprečiti proces narodnostnega o- 
sveščanja. podobno kot so to po
čenjale nasprotne sile v vsej zgo
dovini Slovencev videmske pokra
jine.

VČERAJ V RIMU

Srečanja Ponomariova 
s predstavniki 
političnega življenja

RIM — Prijazno, a v trdne® j 
je včeraj Boris Ponomariov, P^f 
sednik zunanjepolitične kotniSF j (
hovnega sovjeta, ki se je se®% 
zunanjopolitično komisijo itaW^|
poslanske zbornice, potrdil
sovjetska stališča o umestitvi 8!j^
riških raket v Evropi. Ta s® ^ 
so osvetlili tudi drugi sovjets** 
legati, katerim je najprej oris81 jj, 
litični noložai. nri čemer se J®.
maj dotaknil vprašanja rake^isji« 
porišč v Italiji, predsednik ko® , 
Giulio Andreotti. Popoldne®®) 
razprava nadaljevala tudi s po®:® 
Pajette, ki je orisal stališče K*
vprašanja oborožitve. $

Ponomariova sta včeraj sPj^i
tudi predsednika poslanske 
Nilde Jotti in predsednik senata ^ 
fani. Sovjetska delegacija se hj) 
nes sestala z zunanjim ®,nj® 
Malfattijem, v nedeljo pa se w 
dala na turistični izlet. J 

Ponomariov se bo v torek ®rj, 
s Cossigo, kasneje pa z p
Berlinguerjem. Prav gotovo “-p 
vor o «evrokomunizmu», kate,„|j
je visoki sovjetski partijski v0< 
pred kratkim ostro kritiziral.

_ Glas"?SANTIAGO DO CHILE 
vlade diktator Pinocheta je 
sporočil, da bodo oblasti 
dale vstop v državo komisiji®^ 
listične internacionale, ki 1°*.$ 
tajnik španskih socialistov * je 
Gonzales. Komisija, ki ima 1,8. p 
obiskati tudi Argentiho, UruOT, 
Paragvaj, ima nalogo prever”V
resničevanje oziroma predvse® ^ 
šenje človeških pravic v ten
žavah.
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25 LET DELOVANJA MEDEXA

Predsedniku Titu podeli) 
plaketo«Zlata matica

Visoko odlikovanje fAedexu - Načrt za sodelo- 
vanje s slovenskimi čebelarji v Italiji m Avstriji

LJUBLJANA — «Predsedniku re
publike tovarišu Titu se podeljuje 
plaketo "Zlata matica”, članima fe
deracije Francu Leskošku — Luki 
in Ivanu Mačku — Matiji pa zlato 
plaketo Medexa za pomoč pri razvo
ju slovenskega čebelarstva.* Ta 
sklep so sprejeli z burnim aplav
zom na sinočnji proslavi 25. oblet-

PP‘ 1,,1.rfvnate(1'| Od Postojne prot, Razdrtemu je 
\nv* • sP.remlJ£la e°4s e vozil kombi z maroško registrsko 

ntnn “ llm °brazl0Ž',a . tablico 4G-letni Elasri Boughaleb. V
registrsko

njeno dejavnost. j k0mbijU je bilo še devet potnikov
V popoldanskih urah pa je dele- Ko je pripeljal približno 500 me

gacija odpotovala na Goriško, kjer : trov od cestninske postaje v Po
se je srečala z županom De Simo- | stojni proti Razdrtemu, je komo' 
nejem in si ogledala gradbišče med nenadoma ustavil (verjetno je na 
narodnega mejnega prehoda Štan meraval potovati proti Reki) ter 
drež - Vrtojba. Na gradbišču pre takoj za tem začel na cesti ubra
hoda je predsednik trgovinske zbor- ' čati. To ie storil v trenutku ko
niče Delio Lupieri orisal doslej o-! je za njim pripeljal iz ljubljanske
pravljena dela na tem objektu, ki smeri ' tovornjak s prikolico ki
bo ob dograditvi veljal 11 milijard ga je upravljal 26 letni Mirko' Je
'jr- Seznami ga z razporeditvijo lača iz Bantske Topole pri Kikin
posameznih storitev na tem 300 ti- di. Tovornjak je s prednjim delom 
soč kvadratnih metrov obsežnem na sredini voznega pasu silovitoma. Osnove za, to izhajajo iz ooja _ _____a

proti fašizmu -in proti nacizmu, iz območju, kjer se zaključuje itali- trčil v levi bok maroškega kombi 
izmenjave med občinami, politični- janski avtocestni odsek in kjer se ja in ga odbil več metrov daleč, 
mi. gospodarskimi, sindikalnimi in bo nanj navezalo jugoslovansko Takoj po trčenju je iz ljubljanske
političnimi silami ter kulturnimi cestno omrežje. Povedal je, da bo smeri pripeljal osebni avto ki aa
ištitucijami. «Pqmemben, dragocen ta objekt dograjen do konca pri- je vozil 34 letni Pavel Saražin iz
in nenadomestljiv prispevek k tej hodnjega leta. V opisu načrta je Trsta in je s prednjo stranjo trčil
prizadevnosti za mir, prijateljstvo j Lupieri seznanil goste tudi z dru | v prikolico tovornjaka kj je zape
in sodelovanje v svetu, ki je- tega I gim pomembnim objektom, se pra ]jaj na desno s cestišča Na kraju
zelo potreben, predstavljajo etnič-! vi s suhozemskim terminalom (av nesreče so umrli 53-letna Raima
ne skupine, italijanska, v Jugosla- toportom), ki ga bodo prav tako Bannussaoud in Sarsi Fettaum, 35-
vijHn slovenska v Italiji, v tej na na ^ površini ^300 tisoč kvadratnih letni Al Bare Fetauman. Včeraj pa

gastvom jezika, kulture, zgodovine ni mejnega prehoda. Delegacija 
in tradicij, ki ga je treba nadalje slovenskega izvršnega sveta, ki sta 
ščititi in krepiti. Gre, je dejal Col- 1 jo na Goriškem spremljala pod
li. za skupno dobrino, ki je naš predsednik dežele Sergio Coloni in
prispevek ne samo v skupnem in-. podpredsednik za prevoze Gino Co- 
teresu naših dveh dežel, ampak cianni si je nato ogledala obširno
tudi v miroljubnem sožitju v naj področje, kjer so že postavili ko-
širšem pomenu besede.* Ob koncu . vinsko ogrod je nadstrešnic in kjer 
željo, da bi se v bodoče to sode- so dokaj napredovali z gradnjo vseh

Protijedrske 
manifestacije v Italiji
RIM — Od 8. do 15. decem

bra bodo po vsej Italiji proti
jedrske manifestacije, ki bo
do dosegle svoj višek z mno
žično manifestacijo prihodnjo 
pomlad v Rimu. ko bi morali 
začeti uresničevati parlamen
tarni jedrski načrt. To so po
bude, ki jih misli izpeljati vse
državni odbor za nadzorstvo 
nad energetskimi izbirami, v 
katerem so povezani deželni 
odbori in združenje za zaščito 
okolja in narave, ki se pa 
aktivno borijo tudi proti jedr
ski energiji.

Med tiskovno konferenco, ki 
je bila včeraj v Rimu, sta 
rimska fizika Scalia m Mat- 
tiolj utemeljila kritike, ki jih 
odbor ugotavlja na račun vlad
nega načrta o jedrski ener
giji in po katerem je predvi
dena izgradnja 12 jedrskih 
central v Italiji. Izvedenca u- 
gotavljata. da bo ta gradnja 
preveč razsipna (12 tisoč mili
jard v prvih petto letih) v 
primerjavi z dejansko energi
jo (5-6 odstotkov celotne dr
žavne potrebe), ki jo bodo cen
trale lahko dobavljale.

Po njihovem mnenju je tre
ba posvetiti vso pozornost 
predvsem alternativnim virom 
energije, kot so sončna, eolič- 
na, geotermična itd. Ostre kri
tike so letele tudi na državno 
komisijo za varnost jedrskih 
central katere večina članov 
je strokovno premalo podko
vana, saj jih je namreč mi
nister Bisaglia izbral le po 
strankarski pripadnosti.

niče delovanja Medexa. Ob^fiiit 

mesta Ljubljane Niko Luke*11-
ložnosti je podpredsednik skup® jj 
mesta Ljubljane Niko Luke** 
ročil Orden dela z zlatim 
s katerim je tovariš Tito odUKgeSt- 
delovno organizacijo Medex- 
najstim članom tega delovnega^ 
lektiva pa je izročil razna 00 
vanja. Glavni direktor Mede*8 J 
Mižigoj je v svojem poročilu ® ji 
razvoj delovne organizacije., 8 jir
samo na j več ja v svoji panog'v p) 
goslaviji, temveč je tudi ,,V
svojih kvalitetnih preparatih 7 , 
vilnih evropskih deželah in ce -
Bližnjem vzhodu. V tem Č8®U „|CIXI V6UUUU. V ICiH ” JJ«*,

drugim precej pozorno®11 / 
i tudi raziskovalni deja^t!;.

med
menili .a..,.,nUvOIiU — m 
in ustanovili lasten biotičen ^„1 
Za raziskovanje dodeljujejo 
milijonov novih dinarjev. b-O f 
šteje danes nad 200 delavce*'ji 
čemer bi dejavnost delovne °%|il> 
zacije na kratko najbolje oP^igl* 
kot pridelovanje vsega, kar c 
znesejo v panj. •edf.Danes Medex posreduje 
nje število čebelnih predelkoV' ^ 

bodo prodali tritisočpe^.Vi’
medu. Od tega je dvestope’ ^ 
ton posebej pobranega za ra;®* pri' 
parate, ki vsebujejo tudi drug p(r 
delke čebel, matični mleček, P j|f
lis in cvetni prah. Za sedaj 1 (p 
dexom sodeluje 30 delavcev jrt pj 
mu ter preko tisoč kooperant ji 
vsej Jugoslaviji. Vse to s®'e n#' 
dovolj, o čemer priča tud* ,yt' 
tek, da že sedaj v JugoslavO1 jjl'
žajo okrog pet tisoč ton
no. V Medexu si bodo zato F pr
devali, da bi sami, oziroma (p

večanim številom delavcev n8fed' 
mu pridobili čimveč medu. v 
njeročnem obdobju 1981-1985 % l 
ravajo zlasti okrepiti sodelOrt 
slovenskimi čebelarji v Itali)11 Jjf
st.rili in licfnnm/iftri mpgflnfl

lovanje še okrepilo.
Predsednik izvršnega sveta Vra

tuša se je najprej navezal na raz-

19 objektov, kolikor jih bodo zgra
dili na mejnem prehodu.

Na goriškem gradu je delegacijo
govore z delegacijo deželnega od- sPreJe' župan Pasguale De Simone
bora v zvezi z izvajanjem osjm
skega sporazuma in je poudaril, da 
imata Slovenija in Furlanija - Julij 
ska krajina prednost in privilegij 
ter obenem odgovornost, da prispe 
vata k izvajanju tega sporazuma 
Omenil je obisk v Kuitumem domu 
in pomen slovenskega gledališča in 
izrazil upanje, da bo v bodoče po
dročje medsebojnega sodelovanja, 
vseširše, še zlasti kar zadeva ti
sta vprašanja, ki jih lahko obe

z odborniki. Župan je v nagovoru
poudaril prijateljsko in tesno so 
delovanje med obmejnima občina
ma Gorico in Novo Gorico, kar 
ustvarja podlago za popestritev živ
ljenja ob meji in za reševanje kul
turnih in narodnostnih vprašanj.

Na izrecni poudarek v župano 
vem govoru, da italijanska stran 
pričakuje od jugoslovanske hitrej
ši tempo izgradnje objektov na 
mednarodnem mejnem prehodu Vr

Mario Colli, Antoni« ComeUi in Anton Vratuša med včerajšnjim sprejemom nu deželi,

strani sami rpšit,a obenem na tudi tojba, je Vratuša odgovoril, da je 
tista vprašanja, ki so predmet spo- to v veliki n-rri odvisno od skup 
razumov .pred vladami obeh držav, , nega iskanja potrebnih finančnih 
ki ju morajo za reševanje tyh vpra- sredstev.

* Sanj spodbujati krajevni' dejavniki. 1 B.Br. - G:V.

POGLEJ, KAKO LEP JE SVET 
NA DVEH KOLESIH

46.
mednarodni sejem 

koles in motornih koles
milan/sejmišče

od 17. do 25. novembra 1979

striji in ustanovitvi mešana^
tja. Na ta način upajo, da S\V
uspešnejše prodrli na evrops8. 
tovni trg s svojimi kvalitetni®.^# 
parati. Razen tega bodo zgr0®.^' 
vo tovarno dietetičnih PreP*a ^ 
in povečali celotni pridelek * 
odstotkov. ... V

številnim delavcem podje^® 
belarjem, njihovim društvo® eji' 
zvezam ter strokovnim sode® jr
znanstvenikom in znanastve®®,#
štitucijam tako doma v Jug? -e 
kot v inozemstvu, s kateri®1 
spešno sodeluje vrsto let, f0kgte- 
lili priznanja, značke in P*a,il£ 

JOŽE

Admiral lorrisi kon<(iil

obisk v Jugoslaviji ^
BEOGRAD - Vrhovni P<V

italijanske vojne mornarice 
Giovanni Torrisi je končal ?D m
Jugoslaviji, kjer se je srečal L,®’' 
višjimi jugoslovanskimi Prez,,tf\)/
ki vojne mornarice. V 
poveljnikom jugoslovanskih °B. ph' 
nih sil Brankom Mamulaje® j j i® 
šla do izraza želja obeh str8 f[i>' 
■okrepitev sodelovanja vojnih TL# 
ric, predvsem na področju ® 
škega razvoja, onesnaženja “aflj v 
skega morja, reševanja živIJ 
varnosti plovbe.

A
TOKIO — Minister ČSSR

nanje zadeve Strougal je ^ v 
včeraj petdnevni uradni °bijvs^ 
Japonskem, kjer je imel 
razgovore z gospodarski®1 Jdf 
terji te države. Češkoslovaške® jStf 
sta je sprejel tudi japonski ®w 
ski predsednik Ohira.


